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το οποίο αποδίδεται στην "Εταιρεία Παγίων Ε.Υ∆.Α.Π."
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο ∆'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΤΣΑΡΟΣ)
Στο τέλος του τρίτου εδαφίου, το οποίο µε την αναρίθµηση ήδη έχει
γίνει τέταρτο, προστίθενται οι λέξεις και οι αριθµοί: "σύµφωνα µε τα
οριζόµενα στο ν. 1739/1987".
Στο άρθρο 8 παράγραφος 2 τίθεται εδάφιο δεύτερο ως εξής: "Το
τεχνικό και εξειδικευµένο προσωπικό που απασχολείται στις
υπηρεσίες ύδρευσης και αποχέτευσης των ανωτέρω Ο.Τ.Α. ή των
οικείων ∆.Ε.Υ.Α." -δηλαδή των ∆ηµοτικών Επιχειρήσεων 'Υδρευσης
Αποχέτευσης- "δύναται να µεταφέρεται στην Ε.Υ∆.Α.Π. µε την ίδια
σχέση εργασίας. Η εν λόγω µεταφορά διενεργείται µε κοινή
απόφαση των Υπουργών Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και
Αποκέντρωσης και ΠΕΧΩ∆Ε. Με όµοια απόφαση ρυθµίζονται οι
αναγκαίες λεπτοµέρειες για την εφαρµογή των διατάξεων της
παρούσας παραγράφου".
Στο άρθρο 9 προστίθεται νέα παράγραφος 5, ως εξής: "Το
προσωπικό της εταιρείας δύναται να µεταφέρεται σε θυγατρικές της
εταιρείες που συνιστώνται ή σε άλλες εταιρείες στις οποίες αυτή
συµµετέχει. Για το ανωτέρο προσωπικό εξακολουθούν να
εφαρµόζονται, κατά τα λοιπά, οι διατάξεις που διέπουν τις
εργασιακές σχέσεις του προσωπικού της Ε.Υ∆.Α.Π."
Πιστεύω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι µε αυτές τις προσθήκες
και βελτιώσεις η Κυβέρνηση ανταποκρίθηκε τόσο στις εισηγήσεις
και προτάσεις οι οποίες έγιναν όσο και στο γενικότερο πνεύµα, να
διευκρινιστούν µία σειρά από σηµεία, έτσι ώστε να γίνει
λυσιτελέστερη αυτή η επιχείρηση µετοχοποίησης για την
αναβάθµιση των υπηρεσιών τις οποίες προσφέρει η Ε.Υ∆.Α.Π. στο
κοινωνικό σύνολο.
Σας ευχαριστώ πολύ.
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Νικόλαος
Χριστοδουλάκης καταθέτει για τα Πρακτικά τις προαναφερθείσες
προσθήκες-βελτιώσεις, οι οποίες έχουν ως εξής:

" 'Αρθρο 2
Παράγραφος 1
Προστίθεται στο τέλος της παραγράφου αυτής εδάφιο ως εξής:
"Η διάρκεια του παραπάνω δικαιώµατος ορίζεται σε είκοσι (20) έτη
που αρχίζει από τη δηµοσίευση του παρόντος νόµου στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, µε δυνατότητα ανανέωσης, υπό τους
όρους που θα ορισθούν στη σύµβαση της επόµενης παραγράφου".
Παράγραφος 2
Οι λέξεις "ρυθµίζονται ιδίως η διάρκεια του αποκλειστικού
δικαιώµατος της παραγράφου 1 και ο τρόπος ανανέωσης του"
αντικαθίστανται ως εξής:
"ορίζονται οι όροι και ο τρόπος ανανέωσης του δικαιώµατος της
παραγράφου 1, το καταβαλλόµενο από την Ε.Υ∆.Α.Π. τίµηµα για τη
διάθεση του ακατέργαστού ύδατος κατά τα οριζόµενα στην
παράγραφο 1 του άρθρου 6,".
Επίσης, µετά τις λέξεις "µεταξύ των συµβαλλοµένων και"
προσστίθεται η λέξη "ρυθµίζεται".
Παρ. 3 στο άρθρο 2
3. Με αποφάσεις του ∆.Σ. της ΕΥ∆ΑΠ Α.Ε. δύναται να πωλείται
πάσης φύσεως πλεονάζον ή πεπαλαιωµένο υλικό της Εταιρείας, µε
ή χωρίς τη διαµεσολάβηση του Ο.∆.∆.Υ. Το προϊόν της εκποίησης
περιέρχεται στην ΕΥ∆ΑΠ Α.Ε. εκτός ποσοστού πενήντα τους εκατό
(50%) που αποτελεί έσοδο του ∆ηµοσίου και εισάγεται στον
Κρατικό Προϋπολογισµό. Με απόφαση του Υπουργού Οικονοµικών
ρυθµίζονται ο τρόπος και ο χρόνος απόδοσης του ανωτέρω
εδόδου, καθώς και κάθε άλλη αναγκαία λεπτοµέρεια.

'Αρθρο 6
Παράγραφος 1
Μεταξύ δευτέρου του τρίτου εδαφίου προστίθεται εδάφιο ως εξής:
"Με την ίδια σύµβαση ορίζεται το ύψος του τµήµατος που
καταβάλλεται από την Ε.Υ∆.Α.Π. για τη διάθεση σε αυτή του
ακατέργαστου ύδατος, το οποίο αποδίδεται στην "Εταιρεία Παγίων

Ε.Υ∆.Α.Π.".
Στο τέλος του τρίτου εδαφίου (ήδη τετάρτου) προστίθενται οι λέξεις
και οι αριθµοί:
"σύµφωνα µε τα οριζόµενα στο ν. 1739/1987".
∆εύτερο εδάφιο της παρ.2 του άρθρου 8
Το τεχνικό και εξειδικευµένο προσωπικό, που απασχολείται στις
υπηρεσίες ύδρευσης και αποχέτευσης των ανωτέρω Ο.Τ.Α. ή των
οικείων ∆.Ε.Υ.Α. δύναται να µεταφέρεται στην ΕΥ∆ΑΠ µε την ίδια
σχέση εργασίας. Η εν λόγω µεταφορά διενεργείται µε κοινή
απόφαση των Υπουργών Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και
Αποκέντρωσης και ΠΕΧΩ∆Ε. Με όµοια απόφαση ρυθµίζονται οι
ανάγκαίες λεπτοµέρειες για την εφαρµογή των διατάξεων της
παρούσας παραγράφου.
Προσθήκη νέας παρ. 5 στο άρθρο 9.
"Το προσωπικό της Εταιρείας δύναται να µεταφέρεται σε θυγατρικές
της εταιρείες, που συνιστώνται ή σε άλλες εταιρείες στις οποίες
αυτή συµµετέχει. Για το ανωτέρω προσωπικό εξακολουθούν να
εφαρµόζονται, κατά τα λοιπά, οι διατάξεις που διέπουν τις
εργασιακές σχέσεις του προσωπικού της ΕΥ∆ΑΠ".")
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Σταυρακάκης έχει το
λόγο.
ΜΗΝΑΣ ΣΤΑΥΡΑΚΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπαίνοντας στην κατ'
άρθρο συζήτηση του νοµοσχεδίου που αφορά τη ρύθµιση θεµάτων
της Εταιρείας 'Υδρευσης και Αποχέτευσης έχω να πω τα εξής:
'Οσον αφορά το άρθρο 1, επανακαθορίζεται το νοµοθετικό πλαίσιο
ώστε να εκπληρώσει τους σκοπούς της εταιρείας που διευρύνονται,
για να µπορεί να λειτουργεί σε ευρύτερο περιβάλλον αλλά και σε
διευρυµένη γεωγραφική περιοχή.
Η εµπειρία από άλλες χώρες, όπως η Γαλλία και η Γερµανία, όπου
οι αντίστοιχοι φορείς µπορούν να έχουν κερδοφορία από άλλες
δραστηριότητες, πιο αναβαθµισµένες, ενσωµατώνεται σε αυτό το
άρθρο στο οποίο, µε στόχο να µην παρασυρθεί, να µην
πολυδιασπαστεί η εταιρεία σε δραστηριότητες, όπως προβλέπεται
στην παράγραφο 6, συνεργαζόµενη µε εταιρείες, να συνιστά
κοινοπραξίες ή εταιρικής µορφής πράξεις. Kαι βεβαίως µε όποιες ή
όσες συνδεδεµένες επιχειρήσεις θα συνεργάζεται, εννοείται ότι θα
έχει αξιολογήσει τους πιθανούς κινδύνους και θα επιβάλει
διασφαλίσεις.
Αυτές οι συνεργασίες πρέπει να τονισθεί ότι δεν θα προκύπτουν
τυχαία, αλλά θα έχει διερευνηθεί η σκοπιµότητα και ωφεληµότητα,
ώστε να µη λειτουργήσει ως όχηµα για διάφορες εταιρείες που τη
σύνδεση και συνεργασία τους καθορίζει αποκλειστικά και µόνο η
προσδοκία του κέρδους. Και υπάρχουν στην παράγραφο 6 και 7
του συζητούµενου άρθρου σαφείς ρήτρες τόσο για την
παρεµπόδιση προνοµιακής µεταχείρισης όσο και σε διασφαλίσεις
που θα πρέπει στο προβλεπόµενο καταστατικό να επεξεργασθούν
εξαντλητικά και πλήρως.
Αναδιαρθρώνεται -και αυτό είναι ίσως το πιο σηµαντικό σηµείο -η
κεφαλαιακή σύνδεση της εταιρείας στην παράγραφο 8- ενώ στην
παράγραφο 10 -αυτό είναι ένα σηµείο-κλειδί, αξονικό σηµείο θα
έλεγα για όλο το νοµοσχέδιο- προβλέπεται η δυνατότητα διάθεσης
µετοχών µέχρι ποσοστού 49%, ώστε η ΕΥ∆ΑΠ να διατηρεί το
δηµόσιο χαρακτήρα της. Γίνεται ευρεία διανοµή µετοχών στους
καταναλωτές και στους εργαζόµενους.
Η δυνατότητα αυτή της µετοχοποίησης µε την πρόβλεψη στο
τέταρτο άρθρο της δηµιουργίας φορέα παγίων µε 100% διατήρηση
της ιδιοκτησίας παγίων στρατηγικής σηµασίας εξασφαλίζει τη
διατήρηση του δηµοσίου ελέγχου και στους φυσικούς πόρους και
στα περιουσιακά στοιχεία της ΕΥ∆ΑΠ, τα οποία πρέπει να
υπενθυµίσω, τα σχεδίασε χρηµατοδότησε και υλοποίησε το
ελληνικό δηµόσιο.
Κύριε Πρόεδρε, εδώ κρίνεται η ουσία. Στη συζήτηση
µετεωριζόµαστε ουσιαστικά ανάµεσα σε δύο επιλογές: Να µείνουν
τα πράγµατα όπως είναι ή να υλοποιηθεί η εξαγγελθείσα
µετοχοποίηση. Η µετοχοποίηση εµπεριέχει όρους που είναι η
εισαγωγή στο χρηµατιστήριο µε άντληση κεφαλαίων από τους
µετόχους. ∆εύτερον, µε ρυθµιστική πολιτική επί των
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τιµολογίων. Και εδώ το κράτος διατηρεί, προστατεύει το φυσικό
µονοπώλιο και µε ευρεία, τρίτον, διασπορά µετοχών, που βεβαίως
το µεγαλύτερό τους ποσοστό που υπολογίζεται 20-30%, όπως και ο
κύριος Υπουργός είπε χθες, θα αφορά καταναλωτές και
εργαζοµένους. Η µετοχοποίηση όµως για να είναι επιτυχής, εκτός
των όρων που ικανοποιούνται, κατά την άποψή µας πρέπει να
ικανοποιεί και προϋποθέσεις και να ωθεί στην ικανοποίηση στόχων
µε το να συµβάλλει στη καλύτερη χρήση και σχέση των
συντελεστών της παραγωγής που σήµερα δεν είναι η άριστη, µε το
να µπορεί για την πραγµατοποίηση των σκοπών της να
εξασφαλίσει ευκίνητο πλαίσιο συνεργασιών µε επιχειρήσεις, να
συνιστά ή να µετέχει σε κοινοπραξίες, ή δικαιοπραξίες και όλα όσα
θα εξασφαλίσουν µια προνοµιακή σχέση µε την αγορά. Και αυτό
κατοχυρώνεται αφού τα πάγιά της παραµένουν στο σκληρό πυρήνα
του ελληνικού δηµοσίου κατά 100%. Το δίκτυο, η εταιρεία, µε το
51% εξασφαλίζει πλήρη έλεγχο, ενώ δεν προωθείται ένα εταιρικό
σχήµα µε απόλυτη τη µεγίστη θα έλεγα αυτονοµία του µάνατζµεντ
της διοίκησης. ∆ηλαδή διατηρείται το φυσικό µονοπώλιο, δηλαδή
διατηρείται η προνοµιακή ισχύς διαπραγµάτευσης του δηµοσίου και
της εταιρείας.
Τρίτον, οι ευκαιρίες που δίδει το τοπικό περιβάλλον στη Βαλκανική,
τα µεγάλα επενδυτικά προγράµµατα προϋποθέτουν πόρους. Από
πού αυτοί θα αντληθούν;
Η προοπτική της εταιρείας συµφύεται µε ανάπτυξη και επέκταση.
Παραδείγµατος χάρη η σύνδεσή της µε έναν τραπεζικό λογαριασµό
και η επένδυση κεφαλαίων ως παραδείγµατα, θα εξασφαλίσει µια
άλλη αναβαθµισµένη χρηµατοοικονοµική διαχείριση και
τεχνογνωσία που δεν διαθέτει.
'Ενα επόµενο παράδειγµα. Η µετοχοποίηση θα εντείνει την
παρακολούθηση και αξιολόγηση των επιδόσεων της εταιρείας µε
έλεγχο, µε αλλαγή νοοτροπίας, που θα οδηγήσει σε ποιότητα
υπηρεσιών υπέρ των καταναλωτών, σε αύξηση της
παραγωγικότητας, που είναι µειωµένη, όπως χθες αποδείξαµε και
στην αύξηση, ενίσχυση της ανταγωνιστικότητάς της.
Πέραν όµως της διατήρησης του µονοπωλίου υπάρχει και η άλλη
δικλείδα της ρυθµιστικής πολιτικής επί των τιµολογίων, ώστε το
κράτος να προστατεύει το µονοπωλιακό χαρακτήρα του αγαθού
προς όφελος κοινωνικό.
Στο δεύτερο άρθρο και µε τη διάταξη της παραγράφου 1 χορηγείται
στην ΕΥ∆ΑΠ το αποκλειστικό δικαίωµα παροχής υπηρεσιών
ύδρευσης και αποχέτευσης στη γεωγραφική περιοχή που ορίζεται
στο άρθρο 8, ουσιαστικά του άρθρου 1 παράγραφος 10 του ν.
1086.
Με την επόµενη παράγραφο προβλέπεται σύµβαση του δηµοσίου,
ΥΠΕΘΟ, ΥΠΕΧΩ∆Ε και της ΕΥ∆ΑΠ και καθορίζεται το πλαίσιο της
σύµβασης -το οποίο νοµίζω ότι µε τις προσθήκες του Υπουργού
γίνεται ευκρινέστερο και ορθότερο- που θα υλοποιεί όσα
διαλαµβάνονται στην παράγραφο 1 του συζητούµενου άρθρου.
Στο άρθρο 3 ρυθµίζονται θέµατα τιµολογιακής πολιτικής. Ο τρόπος
που αυτή διαµορφώνεται αποτελεί τη δεύτερη ασφαλιστική δικλείδα
για τον πολίτη, τον καταναλωτή. ∆ιασφαλίζεται η διατήρηση του
τρόπου, διαµορφώνονται οι τιµές για τις εννιά κατηγορίες τιµολογίου
ύδρευσης και τις τέσσερις του τιµολογίου αποχέτευσης.
∆ιασφαλίζεται πλήρως ότι τα τιµολόγια παραµένουν στην
αρµοδιότητα του κράτους όπως πάντα. Πρέπει να σηµειωθεί -όπως
και η έκθεση της ΕΤΕΒΑ επισηµαίνει- ότι η τελευταία
αναπροσαρµογή των τιµολογίων έλαβε χώρα το 1992, ενώ στο
διαρρεύσαν διάστηµα ο ∆είκτης Τιµών Καταναλωτή έχει σηµειώσει
σωρευτική αύξηση.
Με τις ρυθµίσεις του άρθρου 4 δεν απεµπολείται κανένα δικαίωµα,
όπως ασκήθηκε κριτική στην επιτροπή. Ισχύει η απολύτως
αντίστροφη λογική. Εκχωρήθηκαν έργα, υποδοµές, φράγµατα,
σήραγγες στην ΕΥ∆ΑΠ, που ουσιαστικά ανήκαν στο δηµόσιο. Τα
έκανε το δηµόσιο, τα χρηµατοδότησε, τα σχεδίασε και όχι µία
εταιρεία διαχείρισης ύδατος. Ασφαλώς πολλά από αυτά είναι και
παραµένουν φυσικοί πόροι, διότι έστω και αν υπήρξε η ανθρώπινη
επέµβαση, -για την αποθήκευση, µεταφορά και διανοµή τους, όλα
αυτά που έκανε η πολιτεία- πρέπει να ανήκουν στο στενό δηµόσιο

τοµέα. Αυτό το νοµικό πρόσωπο δηµοσίου δικαίου που
προβλέπεται είναι 100% ιδιοκτησία, φορέας του ελληνικού
δηµοσίου. ∆εν προβλέπεται, δεν υπάρχει διατύπωση που να
ενθαρρύνει υπαινιγµό για µετοχοποίησή του ή οποιαδήποτε αλλαγή
του ιδιοκτησιακού καθεστώτος.
Στο άρθρο 6 περιγράφονται οι υποχρεώσεις του δηµοσίου, το οποίο
διαθέτει ακατέργαστο νερό στην ΕΥ∆ΑΠ καθώς και οι υποχρεώσεις
της εταιρείας σε σχέση µε το έργο το οποίο αναλαµβάνει. Αυτό θα
καθορίζεται και θα εξειδικεύεται µε την προβλεπόµενη στην
παράγραφο 2 του άρθρου 2 σύµβαση που θα περιέχει
υποχρεώσεις παροχής υπηρεσιών ύδρευσης, ποσότητες,
ποιότητες, µεθόδους. Νοµίζω ότι µε την προσθήκη την οποία
κάνατε βελτιώνεται κατά πολύ σηµαντικό τρόπο και ανταποκρίνεται
στην κριτική και στις υποδείξεις -τις οποίες κατά τη γνώµη µου σε
ένα σηµαντικό ποσοστό περιλαµβάνει- που έγιναν χθες από
συναδέλφους.
Το Υπουργείο Ανάπτυξης και το ΥΠΕΧΩ∆Ε ουσιαστικά έχουν την
εποπτεία και την ευθύνη διαχείρισης, συλλογής της πρώτης ύλης,
την ευθύνη µελέτης, κατασκευής και λειτουργίας νέων έργων.
Στο άρθρο 7 η ΕΥ∆ΑΠ, όπως γνωρίζουµε, έχει ήδη ένα φιλόδοξο
επενδυτικό πρόγραµµα, το οποίο προτείνεται και που ανέρχεται σε
πολλά δισεκατοµµύρια. Εξασφαλίζεται η πιο ευέλικτη και
αποτελεσµατικότερη διαχείριση των παγίων, ενώ η προβλεπόµενη
στην παράγραφο 1 του συζητούµενου άρθρου επιχορήγηση δεν
µπορεί να υπερβαίνει το 60% του επενδυτικού της προγράµµατος.
Επιλύεται το σοβαρό ζήτηµα των ληξιπρόθεσµων και µη
εξοφλούµενων οφειλών των ΟΤΑ µε την πρόβλεψη ότι οι οφειλές
των ΟΤΑ θα καθίστανται ληξιπρόθεσµες και θα εξοφλούνται από τα
έξοδα των αντίστοιχων ΟΤΑ που καταβάλλονται στο Ταµείο
Παρακαταθηκών και ∆ανείων.
Στο άρθρο 8 επεκτείνεται η δραστηριότητα της ΕΥ∆ΑΠ και
εξυγιαίνεται η σχέση της εταιρείας µε τους ΟΤΑ. Η πρόβλεψη της
δυνατότητας επεκτάσεως της αρµοδιότητας της ΕΥ∆ΑΠ σε άλλες
περιοχές είναι αναγκαία και αναφέροµαι ξανά στο master-plan του
1997, όπου και εκεί διατυπώνεται πρόταση επέκτασης της ΕΥ∆ΑΠ
στην ανατολική όσο και στη βορειοανατολική Αττική.
Η αντικατάσταση της παραγράφου 4 βελτιώνει όχι µόνο
νοµοτεχνικά το περιεχόµενο, αλλά συµπληρώνει µε ρήτρες και
συγκεκριµένα την υποχρέωση της ΕΥ∆ΑΠ για επενδύσεις σε
καινούριες γεωγραφικές ενότητες µόνο εφόσον θα έχει εξασφαλιστεί
η αποδοτικότητα της επένδυσης αλλά και η δυνατότητα της
εταιρείας να τη χρηµατοδοτήσει, άρα να εκπληρώσει την
υποχρέωση την οποία αναλαµβάνει. Πολλοί εξάλλου λόγοι
συνηγορούν, ώστε η ΕΥ∆ΑΠ θα πρέπει να αναλάβει το έργο
ύδρευσης και αποχέτευσης στους ΟΤΑ εκτός περιοχής ευθύνης. Ο
ένας λόγος σχετίζεται µε την αδυναµία των ΟΤΑ να διαχειριστούν
ορθολογικά το δηµόσιο αυτό αγαθό και αναφορικά µε επεκτάσεις
δικτύων και ο δεύτερος, όσον αφορά την είσπραξη και πληρωµή
των τιµολογίων. Και δεν
εννοούµε την πελατειακή σχέση, αλλά την ασθενή υποδοµή των
µηχανισµών αυτών καθ'εαυτών να εισπράξουν.
Αυτή η ρύθµιση εξασφαλίζει ορθολογικότερη διαχείριση αυτού του
δηµοσίου αγαθού, διότι ένας φορέας που έχει τεχνογνωσία θα
µπορεί και το δίκτυο να συντηρεί και να ελέγχει τη διανοµή, την
τήρηση του τιµολογιακού καθεστώτος και να µεριµνά για την
είσπραξη των οφειλοµένων. Αυτή η αλλαγή δεν θα θίξει κανέναν και
θα είναι προς όφελος του καταναλωτή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Παπαδόγγονας έχει
ζητήσει το λόγο για να κάνει κάποια δήλωση.
Ορίστε, κύριε Παπαδόγγονα.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ  ΠΑΠΑ∆ΟΓΓΟΝΑΣ:  Κύριε  Πρόεδρε,  επειδή  ο
τρόπος  µε  τον  οποίον  εψήφισαν  οι  κύριοι  συνάδελφοι  αλλά  και
η  απουσία  κάποιων  συναδέλφων  όπως  εγώ  από  την
ψηφοφορία    είναι    δυνατόν    να    ερµηνευθεί    µε    διάφορες
ερµηνείες,   θέλω  να  δηλώσω  ότι  ο  λόγος  της  απουσίας  µου
οφείλεται  στο  κυκλοφοριακό  πρόβληµα.  Η  κυκλοφορία  έχει
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σταµατήσει από το "ΧΙΛΤΟΝ" και κάτω. Αυτός ήταν ο λόγος της
απουσίας µου. Εάν ήµουν εδώ, θα εψήφιζα καθ' ον τρόπον
εψήφισαν και οι λοιποί συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Ανδρεουλάκος έχει το
λόγο.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΑΝ∆ΡΕΟΥΛΑΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, στο άρθρο 1
παράγραφος 4α' αναφέρεται ότι στους σκοπούς της εταιρείας είναι
η µελέτη, κατασκευή, εγκατάσταση, λειτουργία, εκµετάλλευση και η
ανανέωση των συστηµάτων ύδρευσης και αποχέτευσης. 'Οµως στο
άρθρο 6 στην παράγραφο 1 αναφέρεται ότι το Υπουργείο
Χωροταξίας, Περιβάλλοντος και ∆ηµοσίων 'Εργων µεριµνά για τη
µελέτη, κατασκευή και λειτουργία νέων έργων και για τη λειτουργία
συντήρηση και επέκταση υφισταµένων έργων.
'Οταν λέµε συντήρηση και επέκταση έργων εννοούµε συντήρηση
και επέκταση και των συστηµάτων ύδρευσης και αποχέτευσης; Εάν
δεν διευκρινιστεί αυτό και µέσα στη συντήρηση και στα νέα έργα
περιλαµβάνεται και το υπάρχον σύστηµα ύδρευσης και
αποχέτευσης, τότε η νέα εταιρεία δεν θα έχει καµία απολύτως
υποχρέωση.
Επίσης, πρέπει να γίνει σαφές τι εννοούµε µε την τελευταία
παράγραφο της παραγράφου 1 του άρθρου 6, όπου λέει ότι κατ'
εξαίρεση για τη λειτουργία και συντήρηση υδραγωγείων ή άλλων εκ
των παγίων, τα οποία ενδεχοµένως θα µεταβιβαστούν, είναι
υπεύθυνη η ΕΥ∆ΑΠ, εφόσον η τελευταία ζητήσει να αναλάβει τη
λειτουργία και συντήρησή τους µε δικές της δαπάνες.
Στις παραγράφους 1, 2, 3 του άρθρου 4 αναγράφονται ποια είναι τα
υποχρεωτικώς µεταβιβαστέα πάγια στη νέα εταιρεία παγίων της
ΕΥ∆ΑΠ. Παραλλήλως όµως αφήνεται η ευχέρεια να µεταβιβαστούν
και άλλα πάγια πέρα από τα υποχρεωτικώς µεταβιβαστέα. Εάν
επεκταθεί η µεταβίβαση και στα άλλα πάγια, τότε πλέον η νέα
εταιρεία η οποία δηµιουργείται δεν θα έχει καµία υποχρέωση
συντήρησης κανενός παγίου. 'Ετσι ολοκληρώνεται το σχήµα ότι
όλες οι υποχρεώσεις περιέχονται στο δηµόσιο και καµία
υποχρέωση στη νέα ΕΥ∆ΑΠ. Πρόκειται για λεόντειο σχέση.
'Ερχοµαι στις άλλες δραστηριότητες της ΕΥ∆ΑΠ, δηλαδή το να
µπορεί να συµµετέχει σε άλλες εταιρείες, κοινοπραξίες µε
οποιοδήποτε ποσοστό και αυτές τις εταιρείες να µπορεί να τις
χρηµατοδοτεί µε δάνεια και εγγυήσεις υπέρ τρίτων.
Αντιλαµβανόµεθα, κύριοι συνάδελφοι, ποια δραστηριότητα θα λάβει
χώρα και εντός Ελλάδος και εκτός γεωγραφικής περιοχής της
ΕΥ∆ΑΠ, αλλά κυρίως στο εξωτερικό. Εδώ θα έρθει η ΕΥ∆ΑΠ να
βάλει τη τεχνογνωσία της, να βάλει το καλό της όνοµα µε ένα
ασήµαντο ποσοστό, για να κερδοσκοπούν αετονύχηδες
επιχειρηµατίες. ∆ηλαδή, η αποτυχηµένη πατέντα δράσεως του ΟΤΕ
στο εξωτερικό θα επαναληφθεί και στην ΕΥ∆ΑΠ.
Οι βελτιώσεις που επιφέρετε είναι ασήµαντιες. ∆εν αλλάζει η ουσία
του νοµοσχεδίου, που είναι οι υποχρεώσεις στο δηµόσιο και το
φιλέτο στη νέα εταιρεία, η οποία µετοχοποιείται και εισάγεται στο
χρηµατιστήριο.
'Αρθρο 7 παράγραφος 1. Λέει: Το δηµόσιο επιχορηγεί την ΕΥ∆ΑΠ
είτε από κοινοτικούς πόρους είτε από το πρόγραµµα δηµοσίων
επενδύσεων. Οι επιχορηγήσεις αυτές για το διάστηµα 2000-2008
δεν µπορούν να υπερβούν το 60% του επενδυτικού προγράµµατός
της για τις δραστηριότητές της.
Τι σηµαίνουν αυτές οι ρυθµίσεις; Το δηµόσιο θα επιχορηγεί την
ΕΥ∆ΑΠ και µετά το 2009; Μόνο για το χρονικό διάστηµα από 2000
εως 2008 θα υπάρχει το πλαφόν το 60%; Εδώ πρέπει να
διευκρινιστεί και να αποσαφηνιστεί ότι η επιχορήγηση θα είναι µέχρι
το 2009. ∆ιότι διαφορετικά η επιχορήγηση θα είναι εσαεί και απλώς
περιορισµός στο πλαφόν της επιχορήγησης θα υπάρχει µόνο για τα
εννέα έτη από το 2000 έως το 2008.
Και έρχοµαι τώρα στο προσωπικό της εταιρείας, το οποίο δύναται
να µεταφέρεται σε θυγατρικές της εταιρείας, που συνιστώνται, ή σε
άλλες εταιρείες στις οποίες η νέα ΕΥ∆ΑΠ συµµετέχει.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Είναι σαφές ότι...

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΑΝ∆ΡΕΟΥΛΑΚΟΣ: Εδώ ποια κατοχύρωση δίνετε
στο προσωπικό της ΕΥ∆ΑΠ το οποίο θα µεταφερθεί σε άλλες
εταιρείες; ∆εν είναι καθόλου σαφές. Τι προστασία θα έχει το
προσωπικό, το οποίο θα µεταφέρεται σε µια εταιρεία του ιδιωτικού
τοµέα, στην οποία η νέα ΕΥ∆ΑΠ θα συµµετέχει µε ένα µικρό
ποσοστό; Πώς µπορείτε να δεσµεύσετε την οποιαδήποτε ιδιωτική
εταιρεία, ότι το µεταφερόµενο σ' αυτήν προσωπικό της ΕΥ∆ΑΠ, θα
διέπεται από το ίδιο εργασιακό καθεστώς το ισχύον σήµερα για το
προσωπικό το σηµερινό προσωπικό της ΕΥ∆ΑΠ είτε είναι το παλιό
της Ελληνικής Εταιρείας Υδάτων, το οποίο διέπεται από το
∆ηµοσιοϋπαλληλικό Κώδικα, είτε είναι το άλλο προσωπικό το οποίο
συνδέεται µε σχέση εργασίας αορίστου χρόνου, σύµφωνα µε τον
κανονισµό ο οποίος ισχύει για το προσωπικό της ΕΥ∆ΑΠ; ∆ηλαδή,
απολύεται σε ειδικές περιπτώσεις και µε αυστηρές διαδικασίες, οι
οποίες είναι άκρως προστατευτικές του προσωπικού. Πώς θα
έρχεσθε εσείς µ' αυτήν τη διάταξη να προστατεύσετε κατ' αυτόν τον
τρόπο το προσωπικό το οποίο υποχρεωτικά θα µεταφερθεί σε
ιδιωτικές επιχειρήσεις; Και µιλάτε µόνο για εργασιακές σχέσεις, δεν
µιλάτε για συνταξιοδοτικά και ασφαλιστικά δικαιώµατα. ∆εν µιλάτε
ακόµα για µισθοδοτικά δικαιώµατα. ∆εν πρόκειται λοιπόν περί
προστασίας, απλούστατα θα ρίξετε στον Καιάδα αυτό το
προσωπικό το οποίο θα είναι εντελώς απροστάτευτο, αφού η
ρύθµιση, που εισηγείσθε είναι πρωτίστως αντισυνταγµατική, αφού
προσκρούει στη συνταγµατικά κατοχυρωµένη οικονοµική ελευθερία
των ιδιωτικών επιχειρήσεων.
Οι τροποποιήσεις που επιφέρατε δεν αλλάζουν σε τίποτα τη δοµή
των διατάξεων που αναφέρονται στην ΕΥ∆ΑΠ και µας βρίσκουν
εντελώς αντίθετους και γι' αυτό καταψηφίζουµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Αγγουράκης έχει το
λόγο.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, και στην κατ'
άρθρον συζήτηση θα φανεί ακόµα πιο ανάγλυφα ο χαρακτήρας της
προωθούµενης ρύθµισης από την Κυβέρνηση.
Θέλω να πω εισαγωγικά, να σηµειώσω, ότι µε τις προτάσεις που
παρουσίασε ο κύριος Υπουργός πράγµατι ήθελε να δώσει την
εντύπωση ότι πήρε υπόψη του κατά τη χθεσινή συζήτηση ορισµένα
θέµατα που τέθηκαν.
Ωστόσο, κατά τη γνώµη µας, δεν αλλάζει η ουσία και πολύ
περισσότερο δεν αλλάζει και η φιλοσοφία της συγκεκριµένης
ρύθµισης. Εν πάση περιπτώσει, το ότι η Κυβέρνηση αντέδρασε µε
τον τρόπο που αντέδρασε δείχνει ότι οι ενστάσεις ήταν
δικαιολογηµένες και είχαν βάση.
Τώρα, όσον αφορά τα συγκεκριµένα άρθρα που συζητάµε, θα
ήθελα σχετικά µε το πρώτο άρθρο να αναφέρω το γεγονός -άρθρο
1 παράγραφος 4- όπου κατά τη γνώµη µου υπάρχει µια αοριστία
σχετικά µε την έννοια ότι "στους σκοπούς της εταιρείας
περιλαµβάνονται ιδίως". Βεβαίως µετά υπάρχει µια περιγραφή.
Αυτό το "ιδίως" τι σηµαίνει; 'Οτι µπορούν κάποτε να περιληφθούν
και άλλοι σκοποί;
'Ενας από τους σκοπούς που µπορώ να φανταστώ, κύριε
Υφυπουργέ, είναι παραδείγµατος χάρη η χρησιµοποίηση του
δικτύου της ΕΥ∆ΑΠ για τηλεπικοινωνίες. Από ό,τι ξέρω έχουν γίνει
και στο παρελθόν κάποιες συζητήσεις. Είχε γίνει στο παρελθόν
συζήτηση για δεύτερο, τρίτο ΟΤΕ. Ξέρω ότι σε ορισµένες χώρες το
δίκτυο αυτό θεωρείται και αυτό µεγάλο φιλέτο για τέτοιου είδους
υπηρεσίες. Αυτό έχετε στο νου σας; 'Η, εν πάση περιπτώσει, πώς
είναι δυνατόν να νοµοθετούµε µε διατυπώσεις του είδους "ιδίως";
Το δεύτερο που θα ήθελα να σηµειώσω στο συγκεκριµένο θέµα και
αφορά όλη τη λογική του σχεδίου νόµου είναι ότι η Κυβέρνηση θα
έλεγα προσπαθεί να µπερδέψει -επιτρέψτε µου την έκφραση- τους
σκοπούς µε τα µέσα. Αυτό που περιγράφετε στο άρθρο 4 είναι
"µέσα". ∆ιάφορα µέσα µε τα οποία η ΕΥ∆ΑΠ έχει ένα σκοπό. Ο
τελικός σκοπός, δηλαδή χαµηλή τιµή για τον καταναλωτή, καλή
ποιότητα νερού, διασφάλιση του δικαιώµατος του καθενός
πρόσβασης σε πόσιµο νερό και µια σειρά από τέτοια στοιχεία
πολιτικής, δεν αναφέρεται σε κανένα σηµείο του νοµοσχεδίου.
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Και βέβαια εµένα δεν µε καλύπτει η αναφορά που έγινε σήµερα σε
συγκεκριµένο νόµο του παρελθόντος. ∆εν µε καλύπτει, γιατί όταν
γίνεται τέτοια λεπτοµερής περιγραφή των µέσων της ΕΥ∆ΑΠ
νοµίζω ότι στοιχειώδης ανάγκη θα ήταν να υπάρχουν έστω και
επιγραµµατικά κάποιοι κοινωνικοί, αν θέλετε, ή κάποιοι στόχοι
πολιτικής, βάσει των οποίων πρέπει να ελέγχεται και η απόδοση
της συγκεκριµένης επιχείρησης ή όχι.
Το τρίτο που θα ήθελα να σηµειώσω είναι ότι σέβοµαι απόλυτα την
εµπειρία και τις τεράστιες γνώσεις του κ. Πεπονή. 'Οµως δεν θεωρώ
καθόλου τυχαία την αναφορά στο άρθρο 4, ότι ένας από τους
σκοπούς της ΕΥ∆ΑΠ είναι η άντληση και η αφαλάτωση. Αυτήν τη
στιγµή δεν ξέρω τι όγκο στη διαχείριση των υδάτινων πόρων έχουν
αυτά τα δύο στοιχεία, όµως ο προσδιορισµός τους στους σκοπούς
της ΕΥ∆ΑΠ µε τη διαδικασία της ιδιωτικοποίησης δηµιουργεί
βεβαίως σηµαντικά προβλήµατα.
'Οσον αφορά επίσης το συγκεκριµένο άρθρο, θα ήθελα να
σηµειώσω -µιλάω για την παράγραφο 5 εδάφιο δ' -πως γίνεται
λόγος για το γεγονός ότι η ΕΥ∆ΑΠ έχει το δικαίωµα να συνάπτει
δάνεια ή να λαµβάνει και να χορηγεί πιστώσεις κάθε µορφής καθώς
και να συνάπτει συµβάσεις επί παραγώγων χρηµατοοικονοµικών
προϊόντων αποκλειστικώς προς το σκοπό της κάλυψης
συναλλαγµατικών ή άλλων συναφών κινδύνων. Από αυτό πρέπει
να καταλάβω εγώ ότι η ΕΥ∆ΑΠ δεν έχει το δικαίωµα να δανείζεται
για αναπτυξιακά της pro jects και έργα και τα όποια δάνεια θα είναι
µόνο για τους σκοπούς τους οποίους αναφέρετε στο συγκεκριµένο
άρθρο;
Παρακάτω θα ήθελα να πω για την παράγραφο 6 που γίνεται λόγος
για τις δραστηριότητες της ΕΥ∆ΑΠ. Βεβαίως γίνεται λόγος για το
γεγονός ότι η ΕΥ∆ΑΠ δεν δύναται να αναλαµβάνει µια σειρά από
δραστηριότητες. Σηµειώνω χαρακτηριστικά εδάφιο α' "η ΕΥ∆ΑΠ δεν
δύναται να αναλαµβάνει δραστηριότητες µέσα στα πλαίσια του
σκοπού της εκτός της περιοχής αρµοδιότητάς της στην Ελλάδα ή
στο εξωτερικό".
Αυτή η αναφορά ότι δεν αναλαµβάνει δραστηριότητα µέσα στα
πλαίσια του σκοπού της σηµαίνει ότι µπορεί να αναλαµβάνει
δραστηριότητες εκτός του σκοπού της; Είναι ένα ερώτηµα.
Το δεύτερο και επίσης σηµαντικό είναι ότι βεβαίως η ΕΥ∆ΑΠ σαν
τέτοιος οργανισµός που είναι δεν θα µπορέσει να δράσει στο
εξωτερικό ή σε περιοχές που βρίσκονται εκτός ευθύνης της, όµως
µπορεί µέσω διαφόρων κοινοπραξιών, διαφόρων σχηµάτων, στα
οποία γίνεται λόγος στο συγκεκριµένο άρθρο, να δραστηριοποιείται
στο εξωτερικό, δηλαδή µικτές επιχειρήσεις, συµµετοχές και όλα
αυτά.
Πιστεύουµε ότι ένας από τους βασικούς λόγους της ιδιωτικοποίησης
της ΕΥ∆ΑΠ είναι ακριβώς αυτός ο σκοπός. Και αν δούµε λίγο την
εµπειρία του ΟΤΕ, ένα µέρος των όποιων επενδύσεων γίνουν, θα
χρησιµοποιηθούν για εξαγορές και επενδύσεις στις βαλκανικές
χώρες, στα πλαίσια αν θέλετε και της περιβόητης διείσδυσης, που
στην πράξη σηµαίνει εκµετάλλευση των πλουτοπαραγωγικών
δυνατοτήτων και του εργατικού δυναµικού της περιοχής αυτής,
πολύ περισσότερο τώρα που και µε το λεγόµενο Σύµφωνο
Σταθερότητας, βεβαίως διαµορφώνονται καινούριες καταστάσεις.
Θα ήθελα επίσης να σηµειώσω στο ίδιο άρθρο, παράγραφος 7, ότι
η ΕΥ∆ΑΠ δύναται να επενδύσει σε επιχειρήσεις και εταιρείες της
προηγούµενης παραγράφου µόνο εφόσον δεν επηρεάζεται
αρνητικά η ικανότητά της να χρηµατοδοτεί τις τρέχουσες ή
µελλοντικές υποχρεώσεις της υπό όρους και προϋποθέσεις που θα
καθορισθούν στο καταστατικό της. Αυτό σηµαίνει ότι και εδώ δεν
υπάρχει καµία, αν θέλετε, κοινωνική αναφορά σε στόχους σαν
αυτούς που ειχα πει και πριν.
Θα ήθελα επίσης να σηµειώσω ότι στο άρθρο 7, παράγραφος 11,
γίνεται λόγος για τις διαδικασίες κατάρτισης του καταστατικού. Πέρα
από πολλά άλλα ζητήµατα που είναι σηµαντικά, νοµίζω ότι εδώ
πρέπει να σηµειώσει κανείς το γεγονός ότι µέσω του καταστατικού
θα ρυθµίζεται και κάθε άλλο θέµα µε επιφύλαξη, λέει, των
διατάξεων του ν.2190 ή του ν.2414. Αυτό σηµαίνει ότι στο όλο θέµα
του καταστατικού κάλλιστα µπορούν να ρυθµίζονται και ζητήµατα
εργασιακών σχέσεων, εφόσον δεν θίγουν ορισµένες διατάξεις του

ν.2414 και κάθε άλλο θέµα.
Κλείνοντας τις παρατηρήσεις στο άρθρο αυτό θα ήθελα να
σηµειώσω κάτι που λέει και η Επιστηµονική Επιτροπή της Βουλής,
το γεγονός δηλαδή ότι η διάρκεια της συµφωνίας µπορεί να
προσαρµόζεται και µε απόφαση του ∆ιοικητικού Συµβουλίου της
ΕΥ∆ΑΠ. Λέει για τα εκατό χρόνια -βέβαια σηµειώνω τα είκοσι
χρόνια στα οποία θα ανανεώνεται- και ενώ η Βουλή θα αποφασίζει
για τη διάρκεια, το ∆ιοικητικό Συµβούλιο της ΕΥ∆ΑΠ θα µπορεί
µόνο του ενδεχοµένως να καθορίζει καινούρια όρια.
Θα ήθελα επίσης να σηµειώσω ότι στο άρθρο 2 γίνεται λόγος για
µία άλλη σύµβαση µεταξύ δηµοσίου και ΕΥ∆ΑΠ, όσον αφορά το
αποκλειστικό δικαίωµα, αλλά όπως επίσης και για τον τρόπο
ελέγχου και µετρήσεων της ποιότητας των παρεχόµενων
υπηρεσιών. ∆ηλαδή τα κριτήρια, τα standards, τα µεγέθη, είναι
ακόµα αντικείµενο της σύµβασης. Θα έπρεπε εδώ νοµίζω να
υπάρχει πιο συγκεκριµένη αποσαφήνιση.
'Οσον αφορά την τιµολογιακή πολιτική, νοµίζω ότι εδώ τα πράγµατα
είναι ξεκάθαρα. Γίνεται λόγος και για καταναλωτές αλλά και για
χρήστες, κύριε Υπουργέ -γίνεται αυτός ο διαχωρισµός- και γίνεται
λόγος για διαφορετικά τιµολόγια. Εν πάση περιπτώσει, ο καθένας
µπορεί να πιστεύει ό,τι εκείνος νοµίζει, όµως είναι φανερό ότι ήδη
µε αυτόν τον τρόπο θα υπάρχουν διαφορετικά τιµολόγια τα οποία
θα επηρεαστούν πάρα πολύ µε το πώς θα πάει η µετοχή. Αυτό είναι
βέβαιο και άρα θα υπάρξουν σοβαρές συνέπειες όσον αφορά τις
περαιτέρω εξελίξεις.
Θα ήθελα επίσης να σηµειώσω το γεγονός -για τις σχέσεις της
Εταιρείας Παγίων µε την ίδια την ΕΥ∆ΑΠ και τις ρυθµίσεις που
γίνονται- να σηµειώσω, επαναλαµβάνω το γεγονός ότι για τα έργα
της ΕΥ∆ΑΠ, η ΕΥ∆ΑΠ δεν είναι υποχρεωµένη να εφαρµόζει τις
διατάξεις για τα δηµόσια έργα, αλλά τα έργα που θα κατασκευάζει
το ΥΠΕΧΩ∆Ε -γι' αυτά δεν γίνεται κανένας λόγος- και επίσης να
σηµειώσω το γεγονός ότι βεβαίως ο τρόπος µε τον οποίο ρυθµίζετε
τα θέµατα εδώ, δηλαδή κατασκευή από το ΥΠΕΧΩ∆Ε, παράδοση
ορισµένων πάγιων στοιχείων στην ΕΥ∆ΑΠ µε ή χωρίς αντίτιµο
εύλογο ή όχι, εκτός των άλλων βεβαίως θα αυξήσει παρα πολύ το
κόστος κατασκευής και, όπως είχα πει και στην επί της αρχής
τοποθέτηση, θα αναδείξει σοβαρά ζητήµατα κοστολόγησης κλπ.
Και τελειώνω µε τα εργασιακά ζητήµατα. Στις µεταβατικές διατάξεις
βεβαίως γίνεται λόγος για το ότι θα εκδοθούν τα προεδρικά
διατάγµατα, τα οποία εκκρεµούν από το 1980 και αφορούν
ζητήµατα εργασιακά, πουθενά όµως δεν γίνεται η ρητή αναφορά
ότι, εν πάση περιπτώσει, οι όποιες ρυθµίσεις θα αναβαθµίσουν τα
εργασιακά δικαιώµατα και γενικότερα τις εργασιακές σχέσεις όπως
είναι σήµερα, διότι αυτό είναι το ζητούµενο και όχι µία γενική και
αόριστη αναφορά σαν αυτή που γίνεται στο συγκεκριµένο σχέδιο
νόµου.
Γι' αυτούς και άλλους λόγους που δεν πρόλαβα τώρα να αναπτύξω,
εµείς καταψηφίζουµε και κατ' άρθρον το συγκεκριµένο σχέδιο
νόµου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Κύριοι συνάδελφοι, ο
Βουλευτής Β' Περιφέρειας Θεσσαλονίκης κ. Τζιτζικώστας ζητεί
ολιγοήµερη άδεια απουσίας του στο εξωτερικό.
Εγκρίνει το Τµήµα;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Συνεπώς παρεσχέθη η
ζητηθείσα άδεια.
Ο κ. ∆ραγασάκης έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΡΑΓΑΣΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, οι προσθήκες που
παρουσίασε ο Υπουργός δεν αλλάζουν κατά τη γνώµη µας την
ουσία του νοµοσχεδίου και εποµένως τα άρθρα 1 έως 9 υλοποιούν
την αρχή του και ισχύουν όσα είπαµε χθες.
Το µόνο που θα ήθελα να πω ως συγκεκριµένη παρατήρηση και
πέρα από τη διαφωνία µας επί της αρχής είναι κατά πόσο θα
έπρεπε η σύµβαση παραχώρησης των παγίων στοιχείων των
δικτύων, η σύµβαση δηλαδή η οποία στην ουσία θα
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υλοποιεί και θα συγκεκριµενοποιεί όλα αυτά τα οποία συζητήθηκαν
εδώ θα έπρεπε να έρθει στη Βουλή προς επικύρωση, δεδοµένου ότι
από ό,τι φαίνεται δεν είναι η Κυβέρνηση σε θέση να δώσει ένα
διάγραµµα για το τι θα περιλαµβάνει η σύµβαση αυτή ή, εν πάση
περιπτώσει, πώς θα ρυθµισθούν διάφορα θέµατα. Ενδεχοµένως να
µην µπορεί να γίνει αυτό, διότι εξαρτάται από τη συγκυρία, το
ενδιαφέρον των επενδυτών, που θα προκύψει ή δεν θα προκύψει
κλπ.
Εποµένως η µόνη παρατήρηση είναι αυτή. Επειδή δηλαδή τα πιο
ουσιώδη θέµατα θα αποτελούν το περιεχόµενο της σύµβασης, θα
ήταν σκόπιµο η Βουλή να επανέλθει στο θέµα και να έχει µια πιο
συγκεκριµένη γνώµη µε βάση το συγκεκριµένο περιεχόµενο της
σύµβασης όταν θα διαµορφωθεί.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Ιντζές έχει το λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Κύριε Πρόεδρε, επί του άρθρου 1 δεν έχω
να κάνω καµία ειδικότερη παρατήρηση και αναφέροµαι σε όσα είπα
επί της αρχής.
Στο άρθρο 2 αυτό που έχω να παρατηρήσω είναι στην παράγραφο
2 που προβλέπεται να συναφθεί σύµβαση µεταξύ του ελληνικού
δηµοσίου και της "ΕΥ∆ΑΠ Α.Ε.", στην οποία ρυθµίζονται σοβαρά
θέµατα, όπως είναι η διάρκεια του αποκλειστικού δικαιώµατος
χρήσης όλων των παγίων εγκαταστάσεων που θα ανήκουν στην
"ΕΤΑΙΡΕΙΑ ΠΑΓΙΩΝ ΕΥ∆ΑΠ Α.Ε. ΝΠ∆∆".
Εδώ έπρεπε, κύριε Πρόεδρε, να περιγραφεί το πλαίσιο δηλαδή ένα
ελάχιστο διασφάλισης των δικαιωµάτων του "ΝΠ∆∆ ΕΤΑΙΡΕΙΑ
ΠΑΓΙΩΝ ΕΥ∆ΑΠ Α.Ε.", διότι αλλιώς η "ΕΥ∆ΑΠ Α.Ε." θα είναι αυτή
που θα καταγράψει, θα επιλέξει, θα εκτιµήσει τι θα παραµείνει στην
"ΕΤΑΙΡΕΙΑ ΠΑΓΙΩΝ Α.Ε. ΝΠ∆∆" και τι θα κρατήσει η ιδία.
Στο άρθρο 3 έχω να κάνω την παρατήρηση σε σχέση µε την
τιµολογιακή πολιτική. Είπα χθες πολλά στην κατ'άρθρον συζήτηση.
Και πάλι αυτό που δεν διευκρινίζεται είναι πώς αυτή η τιµολογιακή
πολιτική -θα είναι µεν προσαρµοσµένη µε την κυβερνητική πολιτική
κάθε φορά- θα επιφέρει και κέρδη. ∆ηλαδή, θα καλύπτει το κόστος,
θα καλύπτει ένα αποθεµατικό για τη συνέχιση νέων έργων
συντήρησης, κατασκευής, επέκτασης του δικτύου και βελτίωση του
παρεχοµένου ύδατος και ένα εύλογο κέρδος. Το "εύλογο" είναι
απροσδιόριστο ως έννοια νοµική και οικονοµική. Το εύλογο είναι
πάντα σε σχέση µε κάτι άλλο.
Στο άρθρο 4 παράγραφος 2 εν σχέσει µε τα περιουσιακά στοιχεία.
Εδώ αναφέρεται ότι τα περιουσιακά στοιχεία που θα µείνουν στην
Εταιρεία Παγίων είναι τα φράγµατα και οι ταµιευτήρες του Μόρνου
και του Μαραθώνα και τα έργα και οι εγκαταστάσεις της Υλίκης και
το έργο, όταν αποπερατωθεί, του Ευήνου.
Με την ευκαιρία αυτή, κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να κάνω µια
παρένθεση και να θέσω υπόψη του κυρίου Υπουργού, το εύλογο
αίτηµα της Νοµαρχίας Φωκίδος -ο νοµός στερείται µιας πηγής
ζωής, τα νερά του ποταµού Ευήνου τα οποία όλα διοχετεύονται
προς το Λεκανοπέδιο- είναι να θεσπιστεί ένα ανταποδοτικό τέλος
για να καλυφθούν οι ζηµιές και ό,τι προκύψει άµεσα ή έµµεσα
απ'αυτήν την απώλεια του νερού στο νοµό σε άλλα έργα, για να
επέλθει µια ισορροπία σ'αυτήν την αφαίµαξη µιας πηγής ζωής και
οικονοµικής ανάπτυξης.
Στο άρθρο 6 παράγραφος 1, αναφέρονται οι υποχρεώσεις του
δηµοσίου για την παροχή ακατέργαστου νερού στην "ΕΥ∆ΑΠ Α.Ε."
∆εν αναφέρονται όµως, κύριε Πρόεδρε, και αντίστοιχες
υποχρεώσεις της ΕΥ∆ΑΠ έναντι των υποχρεώσεων, όταν θα τις
εκπληροί το δηµόσιο.
Επίσης, στην ίδια παράγραφο προβλέπεται η ανάθεση εκτέλεσης
έργων µε κάποια εύλογη αµοιβή. Αν έτσι έχει το πράγµα, η εταιρεία
αυτή θα περιορίζεται µόνο στη διανοµή του νερού; ∆εν έχει καµία
άλλη υποχρέωση; 'Οταν την κύρια δαπάνη για την εξασφάλιση
αυτού του νερού την έχει η Εταιρεία Παγίων. Και όπως ξέρουµε,
κύριε Πρόεδρε, τα µεγάλα κεφάλαια για να λειτουργήσει αυτή η
εταιρεία είναι τα έργα υποδοµής, συλλογής και εξασφάλισης του
νερού.
Επιπλέον, στην παράγραφο 3 του ιδίου άρθρου 6 προβλέπεται η
παροχή κινήτρων στην ΕΥ∆ΑΠ για την εκτέλεση ορισµένων έργων.

∆ηλαδή δεν έχει καµία υποχρέωση η "ΕΥ∆ΑΠ Α.Ε.", αλλά ό,τι θα
κάνει θα το κάνει είτε µε εύλογη αµοιβή είτε µε κάποια κίνητρα.
Γι'αυτό είχα πει και χθες στη συζήτηση επί της αρχής ότι είναι µία
ετεροβαρής σύµβαση ή µία λεόντεια εταιρεία έναντι του δηµοσίου.
Στο άρθρο 7 στην παράγραφο 1, όπως είπαµε και χθες,
αναλαµβάνει το δηµόσιο την υποχρέωση από το 2000 έως το 2008
να συµµετέχει στο επενδυτικό πρόγραµµα της ΕΥ∆ΑΠ µε το 60%
των κονδυλίων προς επένδυση και αυτή η συµµετοχή του δηµοσίου
είναι µία χαριστική πράξη υπέρ της "ΕΥ∆ΑΠ Α.Ε.", χωρίς καµία
υποχρέωση.
Κύριε Πρόεδρε, στο άρθρο 9 στην παράγραφο 4 γίνεται µία
αναφορά στους κανονισµούς εσωτερικής λειτουργίας της σηµερινής
ΕΥ∆ΑΠ και αυτοί οι κανονισµοί µε τη νέα µορφή της "ΕΥ∆ΑΠ Α.Ε."
θα εκδίδονται πλέον από το διοικητικό συµβούλιο µε την επιφύλαξη
να µη θίγονται τα εργασιακά, ασφαλιστικά και συνταξιοδοτικά
δικαιώµατα των εργαζοµένων, αλλά είναι τόσο ευρεία και αόριστη η
διατύπωση αυτών των επιφυλάξεων για διασφάλιση των
δικαιωµάτων των εργαζοµένων, που δεν παρέχουν τελικά αυτήν τη
διασφάλιση.
Επί τη ευκαιρία, κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να θέσω ένα θέµα στον
κύριο Υφυπουργό, να το έχει υπόψη του, όταν θα συζητήσουµε τις
τροπολογίες. 'Εχω καταθέσει µία τροπολογία µε την οποία ζητώ να
ληφθεί πρόνοια για τους εργαζοµένους στη Χηµική Εταιρεία
Λιπασµάτων ∆ραπετσώνας που πρόκειται να µεταφερθεί για
περιβαλλοντικούς λόγους µετά από συµφωνία των Οργανισµών
Τοπικής Αυτοδιοίκησης των όµορων δήµων και κοινοτήτων µε το
δηµόσιο. ∆ηµιουργείται, όµως, ένα κοινωνικό πρόβληµα µε την
αναστολή της λειτουργίας της µε τη µετεγκατάσταση, αλλά και µε
την αλλαγή του τρόπου λειτουργίας της, όπου κάπου τριακόσιοι
ογδόντα εργαζόµενοι τίθενται εκτός εργασίας. Γι' αυτό, λοιπόν,
προτείνουµε στην Κυβέρνηση να δει εάν υπάρχει τρόπος να
απορροφηθούν αυτοί οι εργαζόµενοι σε άλλους οργανισµούς του
ευρύτερου δηµόσιου τοµέα.
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο επίτιµος Πρόεδρος της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Μητσοτάκης έχει το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µία γενική
παρατήρηση και µία απορία θα ήθελα να διατυπώσω.
Η Κυβέρνηση ορθώς κρατάει την τιµολογιακή πολιτική ως δικό της
δικαίωµα. 'Αλλωστε ήτο αυτονόητο, διότι κρατάει και την
πλειοψηφία των µετοχών. Ούτως ή άλλως την τιµολογιακή πολιτική
πρέπει να την αποφασίζει η Κυβέρνηση.
Θα θυµίσω ότι όταν η Νέα ∆ηµοκρατία ανέλαβε την κυβέρνηση
ευρέθηκε ενώπιον τραγικής ελλείψεως νερού, που οφείλετο και σε
ανοµβρία και σε σφάλµατα του παρελθόντος. Αναγκαστήκαµε τότε
να κάνουµε επιγόντως έργα και ταυτόχρονα επιβάλαµε µία
τιµολογιακή πολιτική, η οποία ήταν παράλογη, αλλά εξυπηρετούσε
µία ανάγκη και η ανάγκη, ως γνωστόν, είναι ο ύψιστος νόµος.
∆ηλαδή επιβάλαµε αύξηση του τιµολογίου σε µεγαλύτερη
κατανάλωση, αντί η τιµή να µειώνεται, όπως συµβαίνει κατά
κανόνα, ή τουλάχιστον να µένει η ίδια.
'Οταν το ΠΑ.ΣΟ.Κ. ήλθε στην εξουσία -αυτά ίσως δεν τα ξέρει ο κ.
Χριστοδουλάκης- όπως συνέβει σε πάρα πολλές άλλες
περιπτώσεις, τη ρύθµιση αυτή, την πολιτική, που την είχε
πολεµήσει τότε, την κράτησε, διότι του απέδιδε έσοδα.
Τώρα που περνάµε µια φάση καµπής, η Κυβέρνηση τι προτίθεται
να κάνει µε την τιµολογιακή πολιτική; Είναι µία απορία, την οποία
διατυπώνω. Θα κρατήσει επ' άπειρον αυτό το παράλογο καθεστώς,
επειδή της αποδίδει έσοδα, ναι ή όχι;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Κατσιµπάρδης έχει το
λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ  ΚΑΤΣΙΜΠΑΡ∆ΗΣ:  Κύριε  Πρόεδρε,  δεν  θέλω  να
κρύψω  ότι  προβληµατίστηκα,  θα  πω  και  τη  λέξη  ταλαντεύτηκα,
για  να  καταλήξω  να  ψηφίσω  επί  της  αρχής  το  νοµοσχέδιο
αυτό. Γνωρίζω όµως από τη µακρά παρουσία µου και εµπειρία
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µου εδώ ότι αφού αυτό έπραξα, δεν νοµιµοποιούµαι να διατυπώσω
τις ενστάσεις, που διατυπώνει εκείνος ο οποίος µε την ψήφο του
αρνείται το νοµοσχέδιο.
Νοµίζω όµως ότι δικαιούµαι ή µάλλον νοµιµοποιούµαι να καταθέσω
τις αντιρρήσεις µου, τις επιφυλάξεις µου τις έντονες, θα έλεγα και τη
διαµαρτυρία µου πάνω σε πιο συγκεκριµένες αλλά βασικές
διατάξεις, που έχουν να κάνουν µε την ενότητα των άρθρων του
νοµοσχεδίου που συζητούµε.
Είναι γεγονός ότι αυτό το νοµοσχέδιο µπορούσε να έλθει στην
Ολοµέλεια -σε λίγες µέρες αρχίζει. Είναι γεγονός επίσης ότι δεν
υπήρξε η απαιτούµενη ενηµέρωση, ενώ µπορούσε να γίνει αυτό και
είναι, τέλος, γεγονός αναµφισβήτητο και πανελλαδικά γνωστό ότι
υπάρχει σφοδρότατη, εντονότατη αντίδραση από το σύνολο των
εργαζοµένων της ΕΥ∆ΑΠ.
Και δεν είναι µόνον οι εργαζόµενοι -δεν λέω οι συνδικαλιστές µόνο,
που µερικές φορές παρεξηγούν, είναι το σύνολο των εργαζοµένων-
στην ΕΥ∆ΑΠ του κέντρου και της περιφέρειας. Και εννοώ τη δική
µου περιφέρεια, τη Βοιωτία, όπου και τα αντλιοστάσια της Υλίκης
και της Παραλίµνης. Αλλά εννοώ και τους εργαζόµενους στις
επιχειρήσεις των δήµων, τις λεγόµενες ∆.Ε.Υ.Α., ∆ηµοτικές
Επιχειρήσεις 'Υδρευσης και Αποχέτευσης.
Αυτά τα οποία τώρα καταθέτω, γίνονται ακόµη πιο σηµαντικά -θα
έλεγα- και αξιοπρόσεκτα από τον αρµόδιο Υπουργό, από το
γεγονός, όπως πριν από λίγο ενηµερώθηκα από τους
εργαζόµενους στην Ε.Α.Β., ότι έφτασε και σ' αυτούς ένα κείµενο ή η
πληροφορία έστω, ότι κάτι ανάλογο πάει να γίνει και για την Ε.Α.Β.
που, κατά τη γνώµη µου, αν και δεν είναι της στιγµής, κακώς ανήκει
-και δεν έχει καµία αιχµή αυτό για τον παριστάµενο Υφυπουργό-
στο Υπουργείο Οικονοµικών ως αρµοδιότητα, διότι σε όλες τις
χώρες του κόσµου οι πολεµικές βιοµηχανίες υπάγονται στο
Υπουργείο Εθνικής 'Αµυνας. Και αυτήν τη στιγµή είναι και άλλοι
εργαζόµενοι, τρεις χιλιάδες έως τρεις χιλιάδες πεντακόσιοι
εργαζόµενοι, σε αναστάτωση από τον κίνδυνο, όπως το βλέπουν
εκείνοι, για την διαφαινόµενη ιδιωτικοποίηση της Ε.Α.Β.
Τώρα, ας δούµε ποιος είναι ο συγκεκριµένος κίνδυνος στον οποίο
αναφέρθηκα και ο οποίος δεν απαλείφεται µε τις ενδιαφέρουσες, θα
έλεγα, διατάξεις των άρθρων 6 και 8.
Ο κίνδυνος, κύριε Υπουργέ, είναι να ανατραπεί ένα συγκεκριµένο
πρόγραµµα, το οποίο δεν βρίσκεται απλώς στα σκαριά, που και οι
παριστάµενοι εδώ της ηγεσίας της ΕΥ∆ΑΠ το γνωρίζουν, αλλά
είναι- θα έλεγα τη λέξη- "έτοιµο", που έχει να κάνει µε τη διάθεση
που έδειξαν οι δήµοι της ανατολικής πλευράς της Βοιωτίας, όπου
βρίσκονται η Υλίκη και η Παραλίµνη, να υπαχθούν στη σηµερινή
ΕΥ∆ΑΠ.
Η Παραλίµνη στην περίοδο της ανοµβρίας -αναφέρθηκε ο κ.
Μητσοτάκης προηγουµένως- είχε πάψει να υπάρχει, είχε γίνει
σεληνιακό τοπίο και αυτό το έχει πληρώσει η περιοχή η δική µου
πάρα πολύ ακριβά. Τώρα πάλι έχει διαµορφωθεί ως λίµνη. Και
βεβαίως υπάρχει η Υλίκη, αλλά το πρόβληµα για την περιοχή είναι
ότι, ενώ παρέχει νερό στην Αθήνα, υποχρεώνονται οι αγρότες σε
γεωτρήσεις µέχρι τετρακόσια µέτρα, ενώ τα νερά γίνονται υφάλµυρα
και δεν έχει νερό η περιοχή για ύδρευση της Θήβας.
Θα ήθελα µία απάντηση πάνω σ' αυτό, γιατί διαµαρτύρονται και οι
εργαζόµενοι στις ∆.Ε.Υ.Α. Και ενώ ήταν σύµφωνοι να υπαχθούν
στο καθεστώς ακόµα και µε τη µεταβίβαση των περιουσιακών
στοιχείων των ∆.Ε.Υ.Α. της περιοχής Οινοφύτων, Σχηµαταρίου,
Τανάγρας, Θηβών, ώστε να πραγµατοποιηθεί αυτό µε σύµβαση ή
µε το νόµο, και έτσι να υπαχθούν στην ΕΥ∆ΑΠ, για να µπορέσει να
εκσυγχρονιστεί όλο αυτό το σύστηµα της περιοχής, όπου είναι και
πολλές βιοµηχανίες και εποµένως και οι δήµοι να έχουν νερό, όλα
αυτά τώρα ανατρέπονται.
'Εχουµε το ανακόλουθο φαινόµενο, κύριε Πρόεδρε, η περιοχή της
Βοιωτίας, που προµηθεύει νερό στα τέσσερα εκατοµµύρια κατοίκων
του Λεκονοπεδίου, να µην έχει η ίδια νερό. Και, ενώ ήταν όλα
έτοιµα, έρχεται τώρα αυτό το νοµοσχέδιο µε τη διαδικασία
ιδιωτικοποίησης της ΕΥ∆ΑΠ και βγάζει τους εργαζόµενους της

∆ΕΥΑ αντίθετους. Αλλά µε αντίθεση των εργαζοµένων στους
δήµους, δεν είναι δυνατόν να πραγµατοποιηθεί συµφωνία και έτσι
κινδυνεύει να ανατραπεί ένα ολόκληρο πρόγραµµα. ∆εν ξέρω πώς
θα το δει η Κυβέρνηση -και πρέπει να το δει- δεν ξέρω πώς θα το
δει η νέα -και αντιλαµβάνεσθε τι εννοώ- διοίκηση της ΕΥ∆ΑΠ, που
θα βγει µέσα από το νοµοσχέδιο. Πάντως για εµάς είναι πρόβληµα
το νοµοσχέδιο και για µένα ήταν πρόβληµα το νοµοσχέδιο και γι'
αυτό είχα αυτό το δίληµµα, αν θα έπρεπε να το ψηφίσω ή όχι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Πεπονής έχει το λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΠΕΠΟΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ξεκινάω µε ερώτηµα, µε
το οποίο εκφράζω έναν απο τους ενδοιασµούς µου. ∆εν κατάλαβα
από τη συζήτηση γιατί η ΕΥ∆ΑΠ, εις ό,τι αφορά την εσωτερική
λειτουργία της και την απόδοσή της, θα πραγµατοποιήσει µε τη
µετοχοποίηση του 49% ό,τι ενδεχοµένως δεν πραγµατοποίησε ως
τώρα. Γιατί δηλαδή η µετοχοποίηση του 49% θα συµβάλει σε
λειτουργικό εκσυγχρονισµό της ΕΥ∆ΑΠ. Αυτό µε την προσθήκη και
την υπογράµµιση ότι η ΕΥ∆ΑΠ, κατά της οποίας στρεφόµαστε
εµµέσως, είναι εκείνη η οποία µε πρωτοπόρους τους εργαζοµένους
αντεπεξήλθε στις ανάγκες µιας ραγδαίας επεκτεινόµενης
πολεοδοµικής περιφέρειας και πολεοδοµικά αναρχούµενης
περιφέρειας.
Αντεπεξήλθε η ΕΥ∆ΑΠ. Πήγε ως τις ακραίες γειτονιές και πήγαν οι
εργαζόµενοι. Τι είναι, λοιπόν, εκείνο το οποίο δεν µπόρεσε να κάνει
η ΕΥ∆ΑΠ έως σήµερα και θα το πραγµατοποιήσει η µετοχοποίηση;
'Ερχοµαι τώρα σε ειδικές διατάξεις, προτού καταλήξω πάλι σε µια
γενική τοποθέτηση. Στο άρθρο 1 διαβάζω ότι η ΕΥ∆ΑΠ δύναται να
εκχωρεί, να ενεχυριάζει, ή να µεταβιβάζει, τις πάσης φύσεως
απαιτήσεις της κατά φυσικών προσώπων. Επειδή, όµως, για άλλες
απαιτήσεις ορθά αποκλείεται η εκχώρηση, θέλω να ρωτήσω:
∆ηλαδή οι απαιτήσεις κατά των καταναλωτών είναι επιδεκτικές
εκχώρησης ή ενεχυρίασης; ∆ηλαδή µπορεί κάποιος ιδιώτης να
αναλάβει την είσπραξη των απαιτήσεων;
Νοµίζω ότι θα πρέπει τουλάχιστον να προβλέψετε µε µια
αναδιατύπωση ότι "αποκλειοµένων των απαιτήσεων κατά των
φυσικών προσώπων των καταναλωτών". Τουλάχιστον αυτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Ποιό άρθρο είναι;
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΠΕΠΟΝΗΣ: Είναι η διάταξη της παραγράφου 5 εδ.δ'.
∆ύναται να εκχωρεί, να ενεχυριάζει, να µεταβιβάζει τις πάσης
φύσεως απαιτήσεις. Προς Θεού !
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σε
ποιο άρθρο είναι;
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΠΕΠΟΝΗΣ: Σας είπα, η παράγραφος 5 του άρθρου
1, περίπτωση δ'.
Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι προσθήκες που
έφερε σήµερα το πρωί ο κύριος Υπουργός δεν µεταβάλλουν κατά
τίποτα τις διαπιστώσεις στις οποίες προβήκαµε χθες, τις σκέψεις και
τη στάση µας την οποία θεµελιώσαµε πάνω σε αυτές τις
διαπιστώσεις.
Τι µας είπε σήµερα µε την προσθήκη, ο κύριος Υπουργός; 'Οτι δεν
θα παίρνει δωρεάν η µετοχοποιούµενη ΕΥ∆ΑΠ το ακατέργαστο
νερό. Ε, αυτό έλειπε, κύριε Υπουργέ, να έπαιρνε και δωρεάν το
ακατέργαστο νερό και να το εµπορευόταν µε κέρδος 100%, χωρίς
κανένα κόστος. ∆ηλαδή, ξέρετε κανέναν έµπορο, ο οποίος να
παίρνει δωρεάν τα εµπορεύµατα τα οποία πουλάει για να κερδίσει;
∆εν µας είπατε, λοιπόν, απολύτως τίποτα µε αυτό.
Και έχω και µια ερώτηση. Την κατεργασία ποιος θα την κάνει; Οι
µηχανισµοί, οι εγκαταστάσεις κατεργασίας, µένουν στην εταιρεία
παγίων ή περνάνε στην ΕΥ∆ΑΠ; Αυτό παραµένει ένα κενό, στο
οποίο οφείλετε νοµίζω να δώσετε µια απάντηση, κύριε Υπουργέ,
διότι εάν παραµένει στα πάγια, τότε σηµαίνει ότι οι µέτοχοι τους
οποίους θα βάλετε στην ΕΥ∆ΑΠ δεν θα πληρώνουν. ∆ηλαδή η
εταιρεία δεν θα πληρώνει το κόστος της κατεργασίας, το οποίο θα
επιβαρύνεται ποιος; Αυτό θα πρέπει να το αποσαφηνίσετε.
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Και καταλήγω και τελειώνω πολύ σύντοµα, κύριε Πρόεδρε, στο ότι
δεν µας πείσατε διόλου ότι συντρέχουν για την ΕΥ∆ΑΠ οι άλλοτε
βάσιµοι και άλλοτε αβάσιµοι λόγοι για τους οποίους προβαίνει η
Κυβέρνηση, ή προβαίνουν οι κυβερνήσεις, σε µερικές
µετοχοποιήσεις δηµοσίων επιχειρήσεων.
∆εν αντλείτε κεφάλαια για επενδυτικούς σκοπούς. Και η
επιβεβαίωση αυτών που χθες υπεστήριξα και σήµερα
επαναλαµβάνω υπάρχουν στην έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου.
Σας διαβάζω την παράγραφο β' της εκθέσεως του Γενικού
Λογιστηρίου του οποίου προϊστασθε, κύριε Υφυπουργέ, µε τίτλο "
επί του Προϋπολογισµού ∆ηµοσίων Επενδύσεων". Ακούσατε. "
Ετήσια δαπάνη ακαθόριστη πλήν όµως σηµαντικού ύψους από: 1)
Μελέτη, κατασκευή, λειτουργία νέων έργων για την έρευνα και
συλλογή ύδατος για τις ανάγκες της ΕΥ∆ΑΠ" -δηλαδή της
µετοχοποιούµενης- "2) τη µελέτη, κατασκευή, συντήρηση και
επέκταση του δικτύου οµβρίων υδάτων καθώς και έργων
αντιπληµµυρικής προστασίας". Και παραπέµπει βεβαίως το
λογιστήριο στο άρθρο 6, το οποίο από χθες αποτέλεσε το κέντρο
των δικών µου τοποθετήσεων και που εξακολουθώ να πιστεύω ότι
είναι ο πυρήνας του νοµοσχεδίου, ενώ πολλά από τα άλλα είναι
περιττά.
Θα ήθελα να αναφερθώ και στο ότι από τη µια µεριά απαγορεύεται
στη µετοχοποιούµενη ΕΥ∆ΑΠ να αναλάβει δραστηριότητες εκτός
περιοχής την οποία ήδη έχει, από την άλλη ανοίγετε την πόρτα,
χωρίς να περάσει από τη Βουλή, αλλά µε υπουργικές αποφάσεις να
επεκτείνεται η δραστηριότητα αυτής της ΕΥ∆ΑΠ και σε άλλες
περιοχές. Οπότε, τελικά, δεν καταλαβαίνουµε. Μιλάµε για την
ΕΥ∆ΑΠ Αθηνών, Πειραιώς και Περιχώρων ή µιλάµε και για µία
ΕΥ∆ΑΠ η οποία θα µπορεί να επεκτείνεται οπουδήποτε και
οποτεδήποτε κάποιος Υπουργός αποφασίσει.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Η κ. Κατσέλη έχει το λόγο.
ΕΛΕΩΝΟΡΑ ΚΑΤΣΕΛΗ: Κύριε Πρόεδρε, επιτρέψτε µου, θα ήθελα
και εγώ πραγµατικά να ενώσω τη φωνή µου µε τη φωνή των άλλων
συναδέλφων, που χθες κατέθεσαν τον προβληµατισµό τους γι' αυτό
το νοµοσχέδιο που ήλθε µε τέτοια πίεση σ' αυτό το καλοκαιρινό
Τµήµα της Βουλής, ενώ θα έπρεπε πραγµατικά να συζητηθεί
διεξοδικά στην Ολοµέλεια, αφού πρώτα είχε γίνει διεξοδική
συζήτηση µε τη Νοµαρχιακή και Τοπική Αυτοδιοίκηση, µε τα
συνδικάτα και µε όλους τους άλλους φορείς.
'Ηθελα να ρωτήσω τον κύριο Υπουργό, να µου απαντήσει αν αυτή η
βιασύνη υπάρχει διότι κυκλοφορούν κάποιες φήµες ότι υπήρξε
ανάθεση της εισαγωγής στο χρηµατιστήριο από την Εµπορική
Τράπεζα, πριν ακόµα ψηφιστεί το νοµοσχέδιο. Θα ήθελα λοιπόν να
ξέρω, αν οι φήµες αυτές αληθεύουν.
Πραγµατικά, είναι κρίµα η Κυβέρνηση να αποστασιοποιείται αυτήν
τη στιγµή από τις βασικές ιδεολογικοπολιτικές της καταβολές και µε
το επιχείρηµα της παγκοσµιοποίησης της αγοράς να ακολουθεί την
πολιτική των τυφλών και χωρίς όρων ιδιωτικοποιήσεων και
µετοχοποιήσεων όλων των δηµόσιων επιχειρήσεων και
οργανισµών και κυρίως όσων έχουν σαν αποστολή τους όχι το
κέρδος αλλά την παροχή υψίστων κοινωνικών αγαθών στους
πολίτες, όπως είναι το νερό.
'Οµως, κύριε Πρόεδρε, ένα τόσο σηµαντικό θέµα, όπως αυτό που
αφορά το νερό και τη διαχείριση των υδάτινων πόρων αντιβαίνει
στο συµφέρον του καταναλωτή και στην ανάπτυξη και
εκσυγχρονισµό της επιχείρησης, µε βάση τις ανάγκες των πολιτών
και όχι τις απαιτήσεις των κερδοσκόπων. Επιτέλους πρέπει πριν
συµφωνήσουµε ή διαφωνήσουµε για την όποια µετοχοποίηση να
δούµε τι είναι αυτό που µετοχοποιούµε. Αν, δηλαδή, είναι προϊόν ή
αγαθό. Στη συγκεκριµένη περίπτωση σαφώς πρόκειται για αγαθό
και δεν µπορεί σε καµία περίπτωση να µπει στη λογική του
κέρδους.
Κύριε Πρόεδρε, το νερό ακόµα και σήµερα, που οι λίµνες είναι
γεµάτες, είναι αγαθό σε ανεπάρκεια. ∆εν πρέπει να ξεχνάµε τη
χρονιά του 1988, που και πάλι οι λίµνες είχαν νερό στον τόπο µας
και το 1990-1994, ήταν χρονιά της λειψυδρίας.

'Αρα αυτό το αγαθό σε καµία περίπτωση δεν µπορεί να µπει στη
λογική της υπερκατανάλωσης µε σκοπό το µεγαλύτερο κέρδος.
'Εχετε αλήθεια διερωτηθεί πώς θα προπαγάνδιζαν οι ιδιώτες
οικονοµία σε αντίστοιχες περιπτώσεις λειψυδρίας;
Επιπρόσθετα θα ήθελα να πω ότι πρόκειται για µία επιχείρηση που
ούτε είναι ελλειµµατική ούτε µπορεί να µπει σε συνθήκες
ανταγωνισµού. Και για το οποιοδήποτε ιδιοκτησιακό καθεστώς η
ΕΥ∆ΑΠ είναι µονοπώλιο και µάλιστα µονοπώλιο φυσικό.
Ποιος λοιπόν ο λόγος, κύριε Υπουργέ, από τη στιγµή που δεν
µπορεί να υπάρξει ανταγωνισµός να µπαίνουµε στη λογική στου
χρηµατιστηρίου; Η δε ιδιωτική συµµετοχή θα διαθέτει άραγε πλέον
τα αντίστοιχα κεφάλαια, ώστε να διασφαλίσει την ίδια ποιότητα
νερού και αποχέτευσης;
Σε κάθε περίπτωση είναι σαφές ότι από το άρθρο 3 παράγραφος 2
προκύπτει ότι µετά το 2004 το τιµολόγιο διαµορφώνεται µε βάση
την ανταποδοτικότητα. Σήµερα όµως αυτό το τιµολόγιο, νοµίζω από
1.7.92, µένει παγωµένο, συµβάλλοντας έτσι στην αποπληθωριστική
πολιτική της Κυβέρνησης. Συνεπώς είναι εύλογα τα ερωτηµατικά
που διαµορφώνονται στον καθένα για το τι εξυπηρετεί αυτό το
νοµοσχέδιο που αφορά την εµπορευµατοποίηση κοινωνικού
αγαθού εν ανεπαρκεία, µε ιδιαίτερη ανάγκη χρηστής διαχείρισης.
Θα ήθελα, παρακαλώ, να µου απαντήσει ο κύριος Υπουργός στα
ερωτηµατικά.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Σπυριούνης έχει το
λόγο.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να
επισηµάνω και εγώ τη βελτιωτική συναινετική διαδικασία που
προέκυψε µέσα από τη συζήτηση επί της αρχής του νοµοσχεδίου
και στην οποία διαδικασία χωρίς να αλλοιώνει το γενικό αξονικό
πλαίσιο η Κυβέρνηση έκανε τις αναγκαίες βελτιώσεις.
Επίσης, θα ήθελα να αναφέρω ότι ο συνδυασµός των άρθρων από
1 µέχρι 9 καθορίζει ένα νέο πλαίσιο λειτουργίας κάτω από τον
αυστηρό έλεγχο του κράτους. Και αυτό πρέπει να το
υπογραµµίσουµε ιδιαιτέρως, διότι δεν αλλάζει και πρέπει να µείνει.
Κανένα άρθρο της πρώτης ενότητας που συζητούµε δεν ανατρέπει
το υφιστάµενο νοµικό καθεστώς σε ό,τι έχει σχέση µε την ευθύνη, το
δηµόσιο χαρακτήρα, το προσωπικό κλπ. ∆ηλαδή, τα κρίσιµα σηµεία
που συναποτελούν ειδικά κεφάλαια του συζητουµένου
νοµοσχεδίου.
Πιστεύω λοιπόν ότι δεν αλλάζει τίποτα σε όλες αυτές τις
διαδικασίες, ούτε σε ό,τι αφορά το θεµελιακό νόµο του 1980 ούτε το
νόµο2414/96. Απλά βελτιώνεται το νοµικό καθεστώς και αποκτά µια
ευλυγισία το νέο σχήµα, που προσλαµβάνει, επιτρέποντας να
διολισθήσουν νέα κεφάλαια προς την επιχείρηση, να αναπτυχθεί µε
έναν πιο εύκαµπτο τρόπο στην αποστολή της, διατηρουµένου του
αποκλειστικού δικαιώµατος του κράτους.
Μπαίνει δηλαδή ένα πλαίσιο ελεγχόµενο µε την παρουσία των δύο
Υπουργείων, που δεν θα µπορεί ούτε το καθεστώς του τιµολογίου
να αλλάξει ούτε η περιουσία των παγίων να µεταβληθεί ή να
µεταβιβαστεί κλπ.
Στο δεύτερο άρθρο καθορίζονται µε διαύγεια και οι υποχρεώσεις και
τα δικαιώµατα και δεν νοµίζω ότι εγείρεται κανένα θέµα.
Στο άρθρο 3 που αφορά την τιµολογιακή πολιτική είναι απολύτως
καθορισµένο το πλαίσιο. Θα µπορούµε να πούµε ότι το Υπουργείο
άλφα ή βήτα αύριο θα αρχίσει να αυξάνει τα τιµολόγια, χωρίς να
συνειδητοποιεί την ανάγκη να είναι ελεγχόµενο; Λέει ότι είναι
ελεγχόµενο και ότι η τιµολογιακή πολιτική θα περνά µέσα από την
κοινωνική αντίληψη, θα περνά µέσα από την ανάγκη, που σαφώς
θα υπάρχει ένα κέρδος. Πώς θα γίνουν όλες αυτές οι επενδύσεις, οι
προοπτικές, χωρίς να υπάρχει και η έννοια του κέρδους; Μα και στο
ίδιο το κράτος υπάρχει η έννοια του κέρδους. ∆εν αγωνιζόµαστε για
όλες τις δηµόσιες επιχειρήσεις να έχουν κέρδη;
'Ολες αυτές οι δισεκατοµµυρίων ή τρισεκατοµµυρίων επεν-
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δύσεις δεν έχουν µέσα τους το σπέρµα να αφήνουν ένα θετικό;
Αυτό δεν αυξάνει τις επενδυτικές δυνατότητες; ∆εν βελτιώνει τις
θέσεις του προσωπικού; ∆εν είναι δηλαδή µέσα στο γίγνεσθαι το
οικονοµικό η επιδίωξη θετικών προϋπολογισµών και ισολογισµών;
Στο άρθρο 4 υπάρχει η σύσταση του νέου νοµικού προσώπου, που
θα είναι η πάγια περιουσία, η στρατηγική περιουσία της ΕΥ∆ΑΠ, µε
όλες τις διατάξεις που απεικονίζουν τις συγκεκριµένες διαδικασίες
και προοπτικές.
Αναφορικά µε το άρθρο 6 προσπάθησα, κύριε Υπουργέ, κι εγώ να
βρω ενοχές. ∆εν βλέπω. Αναµφισβητήτως αυτοί που θα
συναλλαγούνε και θα κάνουν συνεργασία µε την ΕΥ∆ΑΠ, οι ιδιώτες
επιχειρηµατίες, θα εισέρχονται µέσα στο παιχνίδι της όλης
διαδικασίας µε βάση τις συναπτόµενες συµβάσεις. Αυτές οι
συναπτόµενες συµβάσεις θα γίνονται κάτω από τον αυστηρό και
συνειδητό έλεγχο του κράτους.
'Οταν λοιπόν διατηρείται το 51%, το κράτος έχει τον κυρίαρχο ρόλο.
Και δεν µπορούµε σε καµία εικόνα του να αµφισβητήσουµε ότι δεν
θα υπάρξει ευθύνη, δεν θα υπάρξει κοινωνική ευαισθησία, δεν θα
υπάρξει µέριµνα, ώστε η ΕΥ∆ΑΠ να πηγαίνει καλύτερα
εκπληρώνουσα την αποστολή της και στον έναν και στον άλλον
κλάδο κατά τον καλύτερο τρόπο.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, αλλά εξάλλου είµαστε πολύ λίγοι. Ας
οµιλούµε κανένα λεπτό παραπάνω. ∆εν χάλασε ο κόσµος.
∆ικαιώνετε αυτό που αισθάνοµαι, διότι σας βλέπω έτσι µε
δυσθυµία. ∆εν πρόφτασε ακόµα να γράψει το ρολόι πέντε λεπτά και
µε αντιµετωπίζετε µε δυσθυµία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): ∆υστυχώς ο Κανονισµός
είναι αµείλικτος.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: ∆ηλαδή, δεν πιστεύω να θέλετε να
φύγω από την Αίθουσα. Μήπως σας ενοχλεί η παρουσία µου, κύριε
Πρόεδρε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Σας είπα τίποτα, κύριε
Σπυριούνη; Παρακαλώ, να τελειώσετε. Ο Κανονισµός ισχύει για όλα
τα νοµοσχέδια και για όλους τους συναδέλφους.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Σας το λέγω, κύριε Πρόεδρε, διότι κάθε
φορά που οµιλώ και πλησιάζει ο χρόνος, αλλάζετε χρώµα. Και αυτό
το κάνετε µε σύστηµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Λυπούµαι πάρα πολύ.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Να µη λυπάστε καθόλου. Με
αναγκάζετε να σας το πω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Λυπούµαι πάρα πολύ.
Αλλά θα ήθελα να σας πω ότι δεν κάνετε καλές διαπιστώσεις. ∆εν
έχω κανένα λόγο.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Μα σας βλέπω ότι ενοχλείστε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Παρατήρηση σας έκανα
µερικές φορές, διότι αναφέρεστε σε γενικά θέµατα ενώ συζητούνται
τα άρθρα. Μόνο τότε. Κι έχω δικαίωµα να το κάνω, από τον
Κανονισµό της Βουλής.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας ενδιαφέρει αυτό
που θα σας πω. Πρέπει να σας ενδιαφέρει, διότι έχετε ευαισθησία.
Με αναγκάζετε να σας πω ότι µου δίνετε την αίσθηση ότι σας
ενοχλεί η παρουσία µου εδώ και λυπάµαι που σας το λέω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Κάνετε λάθος.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Μπορεί να κάνω λάθος.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Κάνετε λάθος. Και η
παρουσία σας δεν µε ενοχλεί και τα όσα λέτε επίσης είναι
αξιοπρόσεκτα. Παρακαλώ, τελειώνετε.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας ευχαριστώ.
Πιστεύω ότι η ευαισθησία σας είναι ακριβώς όπως την περιγράφετε
ο ίδιος κι εγώ κάνω λάθος στην εκτίµησή µου. Αλλά επειδή έχω
αυτήν την αίσθηση, θέλω να το ξεκαθαρίσω αυτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Κάνετε λάθος. Πώς να σας
το πω.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Καλώς.

Τελειώνοντας, για να συµµορφωθώ και µε τις υποδείξεις σας, θέλω
να πω ότι ειλικρινά, κύριοι συνάδελφοι, δεν βρήκα σηµεία που να µε
ανησυχούν ούτε στο άρθρο 6 του αξιοσέβαστου και πολύ αγαπητού
σε εµένα συναδέλφου κ. Πεπονή, του ιδιαιτέρως εκτιµόµενου από
εµένα για πολλούς λόγους -την προσωπική του ποιότητα, την
αίσθηση αξιοπρέπειας που τον διακρίνει. 'Εχει πάρει και σχετικά
τηλεγραφήµατα από εµένα, γιατί εγώ συνήθιζα έτσι σταράτα στη
ζωή µου να µιλώ, κύριε Πρόεδρε. Και αυτό ίσως είναι ελάττωµα
στην πολιτική.
Πιστεύω, λοιπόν, ότι οι αρµονικοί συνδυασµοί που εξασφαλίζονται
µε την πρώτη ενότητα των άρθρων, δικαιώνουν την προοπτική και
το σκοπό της εταιρείας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Γκελεστάθης έχει το
λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, όπως ανέφερα χθες
στην οµιλία µου επί της αρχής, η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση
Φωκίδας µε το υπ' αριθµόν πρωτοκόλλου 901 στις 27 Σεπτεµβρίου
1999 έγγραφό της προς όλους τους Βουλευτές µέλη του παρόντος
Τµήµατος ∆ιακοπής Εργασιών της Βουλής αναφέρει ότι η Φωκίδα
προσφέρει το νερό του Μόρνου για την ύδρευση του λεκανοπεδίου
Αττικής χωρίς κανένα αντισταθµιστικό όφελος για τη στέρηση των
υδάτων, για την αποµόνωση της βορειοδυτικής ∆ωρίδας, για τους
περιορισµούς που έχουν επιβληθεί στην ευρύτερη περιοχή της
λίµνης, µε την υπ' αριθµόν Α5/2280/13.12.1983 απόφαση των
Υπουργών Εσωτερικών και Υγείας και Πρόνοιας, για τις δυσµενείς
επιπτώσεις στο οικοσύστηµα της περιοχής και τη σεισµικότητα του
εδάφους, καθώς και για την αύξηση του µεταφορικού κόστους
επικοινωνίας µε την περιοχή, καθ' όσον εξαιτίας του φράγµατος της
λίµνης αυξήθηκαν οι χιλιοµετρικές αποστάσεις κατά πενήντα
χιλιόµετρα, πέραν της αρνητικής εξέλιξης του µαθητικού
πληθυσµού.
Κατόπιν αυτών προτείνω διάταξη, σύµφωνα µε την από 11 Μαρτίου
1996 οµόφωνη απόφαση του Νοµαρχιακού Συµβουλίου Φωκίδας,
για την καθιέρωση πάγιου ειδικού τέλους υπέρ της Νοµαρχιακής
Αυτοδιοίκησης Φωκίδας.
Στο άρθρο 6 να προστεθεί παράγραφος 5, που θα έχει ως εξής: "5.
Καθιερώνεται πάγιο ειδικό τέλος υπέρ της Νοµαρχιακής
Αυτοδιοίκησης Φωκίδας ανερχοµένου σε ποσοστό 6% επί της κατά
κυβικό µέτρο νερού τιµής, σύµφωνα µε το εκάστοτε ισχύον
τιµολόγιο της ΕΥ∆ΑΠ, ως αντισταθµιστικού οφέλους για την
προσφερόµενη κατ' έτος ποσότητα νερών του Μόρνου για την
ύδρευση του λεκανοπεδίου Αττικής".
Και στο θέµα αυτό, κύριε Πρόεδρε, που απασχολεί το σύνολο των
συµπατριωτών µου στο Νοµό Φωκίδας, θα πρέπει να τοποθετηθεί
ο κύριος Υφυπουργός Οικονοµικών.
Με τις προσθήκες που έφερε ο κύριος Υφυπουργός Οικονοµικών,
κύριε Πρόεδρε, προσθέτει παράγραφο 3 στο άρθρο 2: "Με
αποφάσεις του ∆.Σ. της "ΕΥ∆ΑΠ Α.Ε." δύναται να πωλείται πάσης
φύσεως πλεονάζον ή πεπαλαιωµένο υλικό της εταιρείας µε ή χωρίς
τη διαµεσολάβηση του Ο.∆.∆.Υ.. Το προϊόν της εκποίησης
περιέρχεται στην "ΕΥ∆ΑΠ Α.Ε.", εκτός ποσοστού 50% που
αποτελεί έσοδο του δηµοσίου και εισάγεται στον κρατικό
προϋπολογισµό. Με απόφαση του Υπουργού Οικονοµικών
ρυθµίζονται ο τρόπος και ο χρόνος της απόδοσης του ανωτέρω
εσόδου καθώς και κάθε άλλη αναγκαία λεπτοµέρεια".
∆ίκαιο όµως και σκόπιµο θα είναι το ποσοστό αυτό του 50%, που
θα περιέρχεται στην "ΕΥ∆ΑΠ Α.Ε.", η οποία κατά το 49%
ιδιωτικοποιείται, να περιέρχεται στον ασφαλιστικό οργανισµό του
συνόλου του προσωπικού των εργαζοµένων στην ΕΥ∆ΑΠ, όπως
αυτό συµβαίνει και σε άλλους δηµόσιους τοµείς.
Με την παράγραφο 1 του άρθρου 3 καθορίζεται ότι τα τιµολόγια των
υπηρεσιών υδρεύσεως και αποχετεύσεως στις διάφορες κατηγορίες
καταναλωτών και χρηστών στα πλαίσια της κυβερνητικής πολιτικής,
θα καθορίζονται από τους συναρµόδιους Υπουργούς. Μα, εφόσον
το 49% της εταιρείας εκµετάλλευσης της ΕΥ∆ΑΠ ιδιωτικοποιείται,
πώς είναι δυνατόν η Κυβέρνηση να καθορίζει τα τιµολόγια αυτά;
Ποιοι  θα  είναι  εκείνοι  οι  επενδυτές  οι  οποίοι  θα  πάρουν  το
49% της εταιρείας, εφόσον τα έσοδα της εταιρείας, δηλαδή το



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Μ' - 29 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 1999 1229

τιµολόγιο του νερού θα καθορίζεται από την Κυβέρνηση. Αυτό δεν
µπόρεσε να µας το εξηγήσει ο κύριος Υφυπουργός Οικονοµικών και
παρακαλείται να µας δώσει µια σχετική απάντηση.
Το άρθρο 7 παράγραφος 1 καθορίζει τις επιχορηγήσεις, που θα
γίνουν από το τρίτο Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης και από το
Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων προς την ΕΥ∆ΑΠ, δηλαδή την
εταιρεία εκµετάλλευσης του νερού.
Μα, εφόσον το 49% της εταιρείας αυτής ιδιωτικοποιείται, δηλαδή ο
κρατικός προϋπολογισµός, πέραν των κοινοτικών πόρων, θα
επιχορηγεί αυτούς τους ιδιώτες, οι οποίοι θα έχουν πάρει το 49%.
Αυτά δεν µπορούµε να καταλάβουµε πώς θεσµοθετούνται και θα
περιµένουµε µια εξήγηση από τον κύριο Υφυπουργό Οικονοµικών.
Με την παράγραφο 5 του άρθρου 7 καθορίζεται ο τρόπος µε τον
οποίον αναγκαστικά οι Οργανισµοί Τοπικής Αυτοδιοίκησης µέσω
του µηχανιµού του Ταµείου Παρακαταθηκών και ∆ανείων θα
υποχρεώνονται να καταβάλλουν τις οφειλές τους προς την ΕΥ∆ΑΠ.
Μα, το ίδιο συµβαίνει και στην περίπτωση αυτή. Εφόσον το 49%
των µετόχων θα είναι ιδιώτες, δηλαδή το κράτος αναγκαστικά θα
εισπράττει τις οφειλές αυτές για να τις αποδίδει κατά το 49% στους
µετόχους ιδιώτες; Νοµίζω ότι η διάταξη αυτή πρέπει να
τροποποιηθεί.
Με την προσθήκη της παραγράφου 2 στο άρθρο 8 καθορίζεται ότι:
"Το τεχνικό και εξειδικευµένο προσωπικό που απασχολείται στις
υπηρεσίες ύδρευσης και αποχέτευσης των ανωτέρω Ο.Τ.Α. ή των
οικείων ∆ηµοσίων Επιχειρήσεων Υδρεύσεως Αποχετεύσεως
δύναται να µεταφέρεται στην Ε.Υ∆.Α.Π. µε την ίδια σχέση εργασίας.
Η εν λόγω µεταφορά διενεργείται µε κοινή απόφαση των Υπουργών
Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης και ΠΕΧΩ∆Ε.
Με όµοια απόφαση ρυθµίζονται οι αναγκαίες λεπτοµέρειες για την
εφαρµογή των διατάξεων της παρούσας παραγράφου". ∆ηλαδή,
χωρίς καµία διαδικασία, χωρίς τη σύµφωνη γνώµη των
εργαζοµένων, εσείς θα µπορείτε να τους µεταφέρετε; Αυτό νοµίζω
ότι δεν είναι καθόλου σωστό. Βλάπτει τις εργασιακές σχέσεις που
υφίστανται σήµερα στο προσωπικό της Ε.Υ∆.Α.Π. και θα πρέπει να
καθορισθεί µία διαδικασία, που να είναι σύµφωνοι οι εργαζόµενοι.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
Αυτό, κύριε Πρόεδρε, είναι σε συνδυασµό µε την προσθήκη νέας
παραγράφου 5 στο άρθρο 9: "Το προσωπικό της εταιρείας δύναται
να µεταφέρεται σε θυγατρικές της εταιρείας, που συνιστώνται, ή σε
άλλες εταιρείες στις οποίες αυτή συµµετέχει. Για το ανωτέρο
προσωπικό εξακολουθούν να εφαρµόζονται κατά τα λοιπά οι
διατάξεις που διέπουν τις εργασιακές σχέσεις του προσωπικού της
Ε.Υ∆.Α.Π.". Μα αυτά είναι αντιδηµοκρατικά.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Σας παρακαλώ,
ολοκληρώστε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Πώς δηλαδή µπορείτε εσείς να
µεταφέρετε το προσωπικό και σε άλλες ιδιωτικές επιχειρήσεις, στις
οποίες θα συµµετέχει η Ε.Υ∆.Α.Π. χωρίς τη σύµφωνη γνώµη τους;
Νοµίζω ότι σε ιδιωτικές επιχειρήσεις δεν µπορεί να µεταφερθούν οι
ίδιες εργασιακές σχέσεις που υφίστανται σήµερα για τους
απασχολούµενους στην Ε.Υ∆.Α.Π.
Για το λόγο αυτόν, κύριε Πρόεδρε, θα πρέπει οι προσθήκες αυτές,
που έφερε ο κύριος Υφυπουργός Οικονοµικών, να τροποποιηθούν
ανάλογα, ώστε να προστατευθούν τα δικαιώµατα των εργαζοµένων
στην Ε.Υ∆.Α.Π.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Σουφλιάς έχει το
λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΦΛΙΑΣ: Κύριοι συνάδελφοι, όταν το 1987 ως
υπεύθυνος τότε κατάρτισης του προγράµµατος της Νέας
∆ηµοκρατίας και φυσικά µε τη συνεργασία και τη συµπαράσταση
του τότε Αρχηγού της Νέας ∆ηµοκρατίας, του κ. Μητσοτάκη,
παρουσίασα το οικονοµικό πρόγραµµα, τότε για πρώτη φορά
εµφανίστηκε στον τόπο ολοκληρωµένη µελέτη για την
αποκρατικοποίηση.

Βασικές αρχές του προγράµµατος τότε -και ήταν και πολύ
ξεκάθαρες- ήταν ότι όλες οι κρατικές επιχειρήσεις θα πάνε στον
ιδιωτικό τοµέα, πλην αυτών που έχουν µονοπωλιακό χαρακτήρα,
όπου όµως προβλέπαµε τότε στο πρόγραµµα ότι µπορεί να
συνεργαστεί το δηµόσιο µε τον ιδιωτικό τοµέα και ορισµένες
δραστηριότητες αυτών των µονοπωλιακών κρατικών οργανισµών
µπορούν να ασκηθούν και από τον ιδιωτικό τοµέα.
Τότε ήταν δύο χρόνια προτού πέσει το "Τείχος του Βερολίνου", τότε
µας κυνηγούσαν και οι πάντες ήταν εναντίον αυτών των απόψεων.
Εγώ προσωπικά χαίροµαι µετά από δεκατρία χρόνια, που σχεδόν
όλοι συζητούν ότι, ναι, πρέπει να γίνει αποκρατικοποίηση και
υπάρχει µια διαφωνία στα επί µέρους πράγµατα.
Οφείλω να πω από την αρχή ότι τάσσοµαι υπέρ της αρχής του
νοµοσχεδίου και θα εξηγήσω γιατί. Και ας µη δοθούν διάφορες
ερµηνείες για το πρόσωπό µου. Το κάνω όµως βάσει µιας αρχής.
Αυτήν που ακολούθησα είκοσι πέντε χρόνια στην πολιτική, ότι
δηλαδή θέλω να είµαι συνεπής σε αυτά τα οποία πιστεύω.
Επίσης, το πρόγραµµα της Νέας ∆ηµοκρατίας του 1995-1996, όπου
έγιναν κάποιες αλλαγές -και συµµετείχα πάλι στην κατάρτισή του-
πάλι τα ίδια λέει. Και λέει τα ίδια, διότι είναι αυτά που πρέπει να
γίνουν.
Και έρχοµαι τώρα στο νοµοσχέδιο. Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
όταν ήµουν Υφυπουργός Συντονισµού το 1980, τότε τα πάντα ό,τι
και να γινόταν και στο παραµικρότερο χωριό της Ελλάδος έπρεπε
να έχει την απόφαση του Υπουργού. ∆ηλαδή, ακόµα και ένα
χιλιόµετρο γραµµής ύδρευσης ή αποχέτευσης. 'Εφερα τότε δύο
νοµοσχέδια στη Βουλή. Το ένα νοµοσχέδιο, που έφερα, ήταν για τη
δηµιουργία εταιρειών ύδρευσης και αποχέτευσης -έτσι µπορούσαµε
και αντλούσαµε χρήµατα από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα
Επενδύσεων αλλά και από τα διάφορα ταµεία της Ελλάδος και
νοµίζω ότι το αποτέλεσµα είναι ορατό- και το δεύτερο νοµοσχέδιο
ήταν ο ν. 1068, που ενοποίησα τότε τις δύο εταιρείες αποχέτευσης
και ύδρευσης.
Και ευχαριστώ τον εισηγητή της Νέας ∆ηµοκρατίας τον κ.
Ανδρεουλάκο, ο οποίος είπε ότι ήταν ένας νόµος καύχηµα, ένας
νόµος µνηµείο νοµοτεχνικής αρτιότητας. Και πράγµατι πέρασαν
είκοσι χρόνια και δεν χρειάστηκε να αλλάξει τίποτα. Ακόµα δε και η
εισηγητική έκθεση του νοµοσχεδίου παραδέχεται ότι δεν ήταν λάθη
του νόµου, αλλά ό,τι ανωµαλίες προέκυψαν είναι απ' αυτό το
αναποτελεσµατικό, διαβρωµένο κοµµατικό κράτος.
Ερχόµαστε στη σηµερινή κατάσταση. Σήµερα, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, η ΕΥ∆ΑΠ πρέπει να αποκτήσει µία άλλη δυναµική,
πρέπει να αντλήσει κεφάλαια. Είναι κακό να αντλήσει κεφάλαια από
το χρηµατιστήριο; Πρέπει δηλαδή να χρηµατοδοτείται συνεχώς από
το κράτος; Και βεβαίως υπάρχει το µεγάλο ερωτηµατικό:
Αποκρατικοποίηση; Αλλά το νερό είναι ένα δηµόσιο κοινωνικό
αγαθό και το δίκτυο διανοµής είναι µονοπωλιακή κατάσταση.
∆ηλαδή, δεν µπορείς να πεις ότι εγώ δεν θέλω νερό από την
ΕΥ∆ΑΠ, παίρνω από κάπου αλλού. Παραδείγµατος χάρη, κύριε
Χριστοδουλάκη, γιατί λίγο διάβασα τα Πρακτικά, αναφερθήκατε
πολύ στον ΟΤΕ. Στον ΟΤΕ ο πολίτης ...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Είπα ακριβώς αυτά που λέτε για το νερό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΦΛΙΑΣ: Αφήστε µε να ολοκληρώσω.
Στον ΟΤΕ ο πολίτης έχει το δικαίωµα της επιλογής. Ελευθερώνονται
οι τηλεπικοινωνίες. Εδώ δεν θα έχει κανένα δικαίωµα επιλογής.
Εδώ, λοιπόν, ορθά πράττετε που χωρίζετε σε δύο σκέλη την
εταιρεία, σε ένα σκέλος δηλαδή που τα πάγια, τα βασικά στοιχεία
πάνε στο κράτος και σε ένα δεύτερο σκέλος όπου το 51% µένει στο
κράτος που είναι η εταιρεία εκµετάλλευσης, διανοµής του ύδατος.
Και δεν είµαι συνήγορος εγώ του δικού σας νόµου, αλλά σκέπτοµαι
και τα λέω καθαρά.
Μα,  η  τιµολογιακή  πολιτική  τελικώς  θα  καθορίζεται  από  το
κράτος.  Το  διοικητικό  συµβούλιο  θα  το  ορίζει  το  κράτος.  Λέει
σαφώς  το  νοµοσχέδιο  ότι  η  τιµολογιακή  πολιτική  θα  καθορί-
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ζεται από το κράτος. Σε ό,τι αφορά την ποιότητα του νερού,
υπάρχουν προδιαγραφές διεθνείς κλπ. που είναι υποχρεωµένη η
νέα ΕΥ∆ΑΠ, µε την καινούρια της ας πούµε αποστολή και αυτή να
παρέχει υψηλή ποιότητα νερού.
Εποµένως, δεν υπάρχει κανένας κίνδυνος. Ξέρετε ποιος είναι ο
προβληµατισµός για µένα; Ορθά κάνει το νοµοσχέδιο και πάει στη
µετοχοποίηση. Ορθά χωρίζει σε δύο εταιρείες την ΕΥ∆ΑΠ. Και δεν
υπάρχει κανένας κίνδυνος για να αυξήσει παραδείγµατος χάρη η
καινούρια ΕΥ∆ΑΠ πάρα πολύ το τιµολόγιο. Βεβαίως, ένα άρθρο
λέει ότι η τιµολογιακή πολιτική πρέπει να ασκείται έτσι ώστε να
υπάρχει και απόδοση των επενδύσεων. Φυσικά και πρέπει να
υπάρχει από τη στιγµή που δέχεται κανένας ότι πρέπει να πάει σε
µετοχοποίηση. Εγώ ο µέτοχος γιατί να αγοράσω τη µετοχή -που
κατά παρακολουθητικό τρόπο αντλεί η ΕΥ∆ΑΠ έτσι χρήµατα πολλά
για να αναπτύξει επενδύσεις- αν δεν υπάρχει και µία απόδοση των
επενδύσεων;
Εγώ δεν καταλαβαίνω όλα αυτά τα πράγµατα. Ειλικρινά σας λέω ότι
θεωρώ πως πρέπει να προχωρήσει αυτό το νοµοσχέδιο.
Σε ό,τι αφορά τη δοµή του, κύριε Υφυπουργέ, και σε ό,τι αφορά τα
επιµέρους πράγµατα, αφήνετε πολλές ασάφειες. Για ποιο λόγο;
Αρκετά ενισχύετε την ΕΥ∆ΑΠ, ελκυστική θα είναι η µετοχή της. Λέτε
ότι θα δώσετε δεκαπέντε δισεκατοµµύρια, λέτε ότι θα δίνετε από το
πρόγραµµα δηµοσίων επενδύσεων, από το τρίτο Κοινοτικό Πλαίσιο
Στήριξης και ότι η τιµολογιακή πολιτική θα είναι τέτοια, ώστε να
υπάρχει απόδοση επενδύσεων. ∆εν αρκούν όλα αυτά τα πράγµατα;
Γιατί να είστε ασαφής; Αυτό που ρώτησε ο κ. Πεπονής είναι πάρα
πολύ σωστό. Μα, είναι δυνατό να µην αποσαφηνίζετε ποιος
επιτέλους αυτό το νερό θα το παίρνει να το επεξεργάζεται και τίνος
δαπάνη θα είναι και τίνος αρµοδιότητα θα είναι; Γιατί δεν είστε
σαφής ας πούµε στα θέµατα του προσωπικού;
∆ιάβασα τα Πρακτικά, γιατί δεν σας άκουσα χθες και είπατε ότι θα
µιλήσετε σήµερα για τα θέµατα του προσωπικού. Λοιπόν, γιατί δεν
είστε σαφής στα θέµατα του προσωπικού; Ο ν.1068 είχε
εξασφαλίσει πλήρως τους εργαζόµενους. Και ξέρετε µε ποια
συλλογιστική; Το ότι τελικώς τις αλλαγές της πολιτικής του κράτους
δεν µπορεί να τις πληρώνει ο εργαζόµενος, ο οποίος έχει µία
δυναµική ζωής και µία δυναµική ασφάλισης και µία δυναµική
εισοδήµατος. Οι αποκρατικοποιήσεις και οι µετοχοποιήσεις έχουν
και αυτές το κόστος τους.
'Οταν το 1990 δηµιουργήσαµε το πρώτο πλαίσιο
αποκρατικοποίησης, που πρωθυπουργός ήταν ο κ. Μητσοτάκης και
υπουργός Εθνικής Οικονοµίας εγώ, δεχθήκαµε αυτό το κοστολόγιο.
Σε εκείνο το νόµο λέγαµε ότι για να απολυθεί ένας εργαζόµενος θα
πάρει τόση αποζηµίωση. Αυξήσαµε δε τα επιδόµατα των έργων και
είπαµε ότι θα µπορεί να επιλέξει να εκπαιδευτεί σε άλλα
αντικείµενα. Πρέπει να µιλήσετε µε τους εργαζοµένους. Θα έχουν το
δικαίωµα της εκούσιας µετάταξης; Θα µπορούν να συµµετέχουν
στις θυγατρικές της ΕΥ∆ΑΠ; Θα ενισχύσετε τα ασφαλιστικά ταµεία;
'Ολα αυτά δεν τα περιγράφετε.
Λέτε ότι µε προεδρικό διάταγµα θα καθορίζονται οι πόροι της
εταιρείας των παγίων κεφαλαίων. Γιατί δεν λέτε από πού θα
προέρχονται οι πόροι; Γιατί τόση ασάφεια; Φοβάσθε µήπως δεν
"περπατήσει" η µετοχή; Αν δεν "περπατήσει" η µετοχή, αυτό θα
είναι από την πιθανή δυσπιστία που θα έχει ο µέτοχος προς το
κράτος, διότι το κράτος ελέγχει απολύτως την ΕΥ∆ΑΠ αφού έχει το
51% και 100% των παγίων στοιχείων.
Εγώ είµαι υπέρ της αρχής του νοµοσχεδίου, αλλά σας ζητώ να
διευκρινίσετε ορισµένες ασάφειες. Εγώ φοβάµαι το εξής: Πράγµατι
µπαίνει µια εταιρεία στο χρηµατιστήριο. Γιατί θέλουµε τη
µετοχοποίηση όµως; ∆ιότι αυτή η εταιρεία θα αντλήσει κεφάλαια για
να κάνει επενδύσεις. Το επενδυτικό κοινό και οι εργαζόµενοι θα
πάρουν µετοχές. Το επενδυτικό κοινό θα ασκεί περισσότερο έλεγχο
και οι εργαζόµενοι θα έχουν µεγαλύτερο ενδιαφέρον να δουλέψουν.
Κατά κανόνα όµως τα κεφάλαια που αντλούνται δεν πάνε σε
επενδύσεις. Πρέπει να αποφασιστεί τελικώς να έχουµε µια συνέπεια
σε κάποιες µεγάλες πολιτικές. Μόνο έτσι θα φτιάξουµε κράτος. Εάν

δεν το αποφασίζουµε αυτό και παίζουµε "κουϊνάκια" -έτσι λέγαµε τις
µπίλιες- τότε τίποτε καθαρό δεν θα γίνει.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Κύριε Σουφλιά,
ολοκληρώστε, έχει τελειώσει ο χρόνος σας.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΦΛΙΑΣ: Μια κουβέντα για το χρηµατιστήριο, κύριε
Πρόεδρε, γιατί ήµουν ο δηµιουργός του νόµου.
Κύριε Υπουργέ, το χρηµατιστήριο είναι µία αγορά η οποία δεν
µπορεί να δεχτεί παρεµβάσεις. Πρέπει µόνο να έχει σαφείς κανόνες
κωδικοποιηµένους τους οποίους άπαντες οφείλουν να σέβονται.
Εσείς έρχεσθε αποσπασµατικά και προσθέτετε µέτρα και κανόνες.
Το αποτέλεσµα φάνηκε. Πολλές δε φορές επιχειρήσατε να
χρησιµοποιήσετε ως πολιτική παράµετρο το χρηµατιστήριο. 'Οταν
γίνεται αυτό το χρηµατιστήριο καταστρέφεται.
Τώρα τελευταία ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος πήρε µέτρα
τα οποία κατ' εµέ είναι σωστά αλλά δεν έπρεπε να τα πάρει τώρα,
διότι ο καθένας θα πιστεύει ότι κάθε φορά που έχει κρίση το
χρηµατιστήριο θα παρεµβαίνει ο διοικητής. Να κάνετε µια οµάδα
εργασίας, να αποφασίσετε το πλαίσιο, να το εξαγγείλετε στον
κόσµο, να το εφαρµόσετε µε αυστηρές ποινές και έτσι θα υπάρχει
αξιοπιστία και το χρηµατιστήριο δεν θα έχει πρόβληµα.
(Χειροκροτήµατα)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κύριος Υφυπουργός έχει
το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Θα επιχειρήσω να απαντήσω σε ορισµένες παρατηρήσεις των
κυρίων συναδέλφων.
Κατ' αρχήν στο θέµα της τιµολογιακής πολιτικής στο οποίο
αναφέρθηκε και ο Επίτιµος Πρόεδρος της Νέας ∆ηµοκρατίας, θέλω
να πω ότι κατά τη διετία 1991-1992 λόγω της µεγάλης λειψυδρίας
επήλθε µια αύξηση της τιµής του νερού κατά 57%. Η αύξηση αυτή
µετά διατηρήθηκε και απετέλεσε το µέσον για να αντιµετωπιστεί µια
σειρά από χρόνια προβλήµατα τα οποία είχε η επιχείρηση και για να
χρηµατοδοτηθούν έργα και υποδοµές, ώστε εφεξής να µην υπάρχει
πρόβληµα επάρκειας νερού.
Η τιµολογιακή πολιτική η οποία είχε διαµορφωθεί σε υψηλά επίπεδα
τότε από τη δηµόσια ΕΥ∆ΑΠ, είναι προφανές ότι απορρόφησε εν
τω µεταξύ όχι µόνο τις εκκρεµότητες τις οικονοµικές που υπήρχαν,
αλλά και την αύξηση του κόστους παραγωγής και κόστους εργασίας
στα χρόνια τα οποία µεσολάβησαν και οδήγησε σε µία οικονοµική
κατάσταση η οποία ήταν πολύ λιγότερο προβληµατική απ' αυτήν
που επικρατούσε στις αρχές της δεκαετίας.
Η τιµολογιακή πολιτική δεν αποκλείεται στο µέλλον να λάβει υπόψη
της το πώς κατανέµεται σε διάφορα επίπεδα κατανάλωσης, αλλά
δεν είναι θέµα του παρόντος. Η τιµολογιακή πολιτική η οποία θα
ακολουθηθεί και που διατηρείται στον αυστηρό έλεγχο του κράτους
ως κορυφαίο ρυθµιστικό εργαλείο για τη συµπεριφορά της
επιχείρησης απέναντι στους καταναλωτές, θα συνεχίσει να έχει
αντιπληθωριστικό, φιλοκοινωνικό και φιλοκαταναλωτικό χαρακτήρα,
όπως είχε µέχρι σήµερα. ∆ικαιούµαι να πω ότι αυτό δεν είναι µόνο
διακήρυξη, γιατί υπάρχει και η πρακτική ανάλογης τιµολογιακής
πολιτικής ρυθµιστικού χαρακτήρα, που γίνεται και στις
τηλεπικοινωνίες. Θα έχουµε την ευκαιρία να τα συζητήσουµε στο
άρθρο 2 του νοµοσχεδίου, µια που υπάρχει ένα άρθρο το οποίο
κάνει πιο ευέλικτη την άσκηση της τιµολογιακής πολιτικής.
Κατά συνέπεια, νοµίζω πως δεν πρέπει να υπάρχει η παραµικρή
ανησυχία  για  το  πως  θα  ασκείται  και  τι  συµφέροντα  θα
εξυπηρετεί  η  τιµολογιακή  πολιτική.  Θα  πρέπει  εδώ  να  πω  ότι
η  ρυθµιστική  τιµολογιακή  πολιτική  είναι  ο  κύριος  παράγων
µέσω  του  οποίου  το  κράτος  παρεµβαίνει  και  περιορίζει  τη
µονοπωλιακή  συµπεριφορά  µιας  επιχείρησης  η  οποία  είναι
φυσικό  µονοπώλιο  είτε  αυτή  είναι  ιδιωτική  είτε  αυτή  είναι
δηµόσια.  Αυτό  είναι  το  κύριο  και  πολύ  λιγότερο  ρόλο  παίζει  ο
βαθµός  συµµετοχής  του  ιδιωτικού  κεφαλαίου  σ'  αυτήν  τη
µονοπωλιακή  συµπεριφορά.  Το  κρίσιµο  σηµείο  είναι  η  κατάλ-



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Μ' - 29 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 1999 1231

ληλη άσκηση ρυθµιστικής πολιτικής, η οποία πάνω απ' όλα
εκδηλώνεται στην τιµολογιακή πολιτική της εταιρείας.
Σε ορισµένα άλλα θέµατα που ανεφέρθησαν, για παράδειγµα ποιος
θα κατεργάζεται το νερό, για το ποιος θα συντηρεί το δίκτυο, νοµίζω
ότι ο νόµος προσφέρει ευθείες απαντήσεις.
Το δίκτυο, κύριε Ανδρεουλάκο, είναι προφανές ότι θα συντηρείται
από την ΕΥ∆ΑΠ. Με τις διευκρινίσεις και προσθήκες δε που έκανα
σήµερα, ρητά αναφέρεται ότι αυτό θα περιλαµβάνεται και στους
όρους της σύµβασης. Το θέµα της κατεργασίας του νερού το
περιγράφει νοµίζω το άρθρο 2, όπου αναφέρεται ότι θα γίνεται από
την ΕΥ∆ΑΠ. Είναι η πρώτη παράγραφος, εκεί που λέει "...της
συλλογής, µεταφοράς, επεξεργασίας των αποβλήτων..." κλπ., όπως
επίσης "αντλήσεως, συλλογής, αφαλατώσεως, αποθηκεύσεως,
µεταφοράς, επεξεργασίας ύδατος πάσης χρήσεως". Είναι ρητές
αναφορές, οι οποίες γίνονται και αφορούν το θέµα που θίχτηκε στο
άρθρο 2, στην πρώτη παράγραφο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΠΕΠΟΝΗΣ: Μου επιτρέπετε µία ερώτηση;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Βεβαίως.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΠΕΠΟΝΗΣ: Οι εγκαταστάσεις κατεργασίας
µεταφέρονται στην Εταιρεία Παγίων ή µένουν στην ΕΥ∆ΑΠ; Από
εκεί ξεκινάει το ερώτηµα. Εάν δεν µας απαντήσετε σ' αυτό, αυτές οι
διατάξεις του 1, 2 κλπ., σας είπα ότι είναι λίγο...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Οι
εγκαταστάσεις θα είναι στην ΕΥ∆ΑΠ και φυσικά η ΕΥ∆ΑΠ θα έχει
αναλάβει και το κόστος κατεργασίας.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΠΕΠΟΝΗΣ: Τότε ισχύει αυτό που λέτε στο άρθρο 7,
ότι τη λειτουργία των παγίων την αναλαµβάνει η ΕΥ∆ΑΠ, εάν
πληρώνεται η εύλογη αµοιβή.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
'Οχι όµως για τις εγκαταστάσεις κατεργασίας.
Θα ήθελα να αναφερθώ σε ορισµένα γενικότερα θέµατα που έθιξε ο
κ. Πεπονής, αλλά και άλλοι οµιλητές σχετικά µε την αναγκαιότητα
συµµετοχής επιχειρηµατικών κεφαλαίων στην ΕΥ∆ΑΠ. Υπάρχει
κάποιος λόγος για να γίνει αυτό, πολύ δε περισσότερο που η
πλειοψηφία των µετοχών διατηρείται κατά 51% στο κράτος;
Πιστεύω ότι καµία κρατική δραστηριότητα δεν µπορεί να
αποκλείσει, αντιθέτως θα πρέπει να επιδιώκει τη συµµετοχή, τη
συνεργασία και τη σύµπραξη µε επιχειρηµατικά κεφάλαια.
Τα επιχειρηµατικά κεφάλαια και οι σύγχρονες αγορές οι οποίες
έχουν δηµιουργηθεί, δίνουν πολύ συχνά την ευκαιρία σε κρατικές
παραγωγικές δραστηριότητες να εκσυγχρονίζονται, να εισάγουν µία
τεχνολογία και τεχνογνωσία, να είναι και αυτές κοινωνοί των νέων
εξελίξεων και να µην παραµένει το κράτος "ο φτωχός συγγενής"
στην πορεία της οικονοµικής ανάπτυξης. Είναι άλλο θέµα η
συµµετοχή επιχειρηµατικών κεφαλαίων σε ένα λογικό ποσοστό και
άλλο θέµα ο έλεγχος, η ιδιοκτησία και η ρυθµιστική πολιτική, την
οποία θα πρέπει να ασκεί η Κυβέρνηση σε στρατηγικούς τοµείς,
ιδιαίτερα σε τοµείς όπως το νερό, όπου δεν είναι εύκολο -και για την
περίπτωση του δικτύου του νερού δεν είναι και νοητό φυσικά- να
υπάρχει ανταγωνιστής, ο οποίος θα παρέχει παρεµφερείς
υπηρεσίες.
Γι' αυτό ακριβώς το λόγο, όπως σας εξήγησα και χθες, το κράτος
διαχωρίζει τα αναντικατάστατα και πολύτιµα φυσικά στοιχεία σε µία
Εταιρεία Παγίων, η οποία ανήκει στο σκληρό πυρήνα της κρατικής
ιδιοκτησίας και µετά στην Εταιρεία Εκµετάλλευσης και ∆ιανοµής,
επειδή και αυτή έχει χαρακτηριστικά φυσικού µονοπωλίου, λόγω
του δικτύου που διαθέτει, διατηρεί την πλειοψηφία του 51%.
Από κει και πέρα, έχοντας διασφαλίσει την καθοριστική κρατική
παρουσία και ιδιοκτησία στα κρίσιµα στρατηγικά ζητήµατα, δίνει την
ευκαιρία συµµετοχής σε επιχειρηµατικά κεφάλαια, δίνει την ευκαιρία
άντλησης κεφαλαίων από το χρηµατιστήριο, προκειµένου να
αυξήσει τη χρηµατοδότηση των αναγκαιουσών επενδύσεων. Γιατί
µία δηµόσια επιχείρηση δεν µπορεί να κάνει χρήση των
δυνατοτήτων που προσφέρουν οι νέες αγορές, είτε εγχώριες είτε

διεθνείς και θα πρέπει να στενάζει και να συµµορφώνεται
υποχρεωτικά στο προκρούστιο πλαίσιο του κρατικού
προϋπολογισµού και να µην αναζητεί και αυτή µε άλλους τρόπους
και άλλες µεθόδους χρηµατοδότηση ακριβώς για να αυξήσει τη
δυναµικότητά της, ακριβώς για να βελτιώσει τη θέση των
εργαζοµένων µέσα σ' αυτήν και τις υπηρεσίες που παρέχει στους
καταναλωτές; Αυτό ακριβώς γίνεται.
Αναφέρθηκαν επίσης και από τον κ. Πεπονή, αλλά και από τον κ.
Σουφλιά, ποια θα είναι τα ασφαλιστικά δικαιώµατα για τους
εργαζόµενους. Υπάρχει ρητή αναφορά ότι διατηρούνται αλώβητα τα
εργασιακά και ασφαλιστικά δικαιώµατα, στο άρθρο 9, όπου λέει
στην παράγραφο 4, ότι οι κανονισµοί θα βγαίνουν µε απόφαση του
διοικητικού συµβουλίου, χωρίς να θίγονται τα εργασιακά,
ασφαλιστικά και συνταξιοδοτικά δικαιώµατα των εργαζοµένων.
Επιπλέον όµως, αναφέρθηκα δια µακρόν χθες και το
συγκεκριµενοποίησα σήµερα, θα υπάρξουν σηµαντικές ρυθµίσεις
προνοµιακού χαρακτήρα για τους εργαζόµενους και τους
ασφαλισµένους στην ΕΥ∆ΑΠ µε πολλούς τρόπους. Πρώτον,
οποιαδήποτε µεταβολή προσωπικού θα γίνει µε καλυτέρευση της
εργασιακής τους σχέσης, δεύτερον, θα γίνει µε την προνοµιακή
διάθεση µετοχών στο προσωπικό -και έχουµε δει τα θετικά
αποτελέσµατα που έχει αυτή η πολιτική σε άλλους οργανισµούς
που εφαρµόσαµε παρόµοια πολιτική και φυσικά υπάρχει εκτενής
διεθνής εµπειρία- και τρίτον, µε την απευθείας ενίσχυση των
ασφαλιστικών ταµείων µε µέρος του τµήµατος αποκρατικοποίησης,
όπως ακριβώς για παράδειγµα γίνεται και στον Ο.Τ.Ε., όπως και µε
τη δυνατότητα είσπραξης µιας προσόδου από την εκποίηση
πλεονάζοντος υλικού το οποίο κατά 50% θα πηγαίνει στο
Υπουργείο Οικονοµικών και κατά 50% θα καταλήγει εις όφελος των
ασφαλιστικών ταµείων των εργαζοµένων.
'Ετσι πιστεύω ότι απαντούµε µε σαφήνεια ότι όχι µόνο δεν θα
υπάρξει η παραµικρή αµφισβήτηση και η χειροτέρευση
ασφαλιστικών εργασιακών δικαιωµάτων, αλλά αντίθετα θα υπάρξει
µία σοβαρή προικοδότησή τους, η οποία φυσικά θα βελτιώσει τη
θέση των συνταξιούχων και των ασφαλισµένων της ΕΥ∆ΑΠ.
Αναφέρθηκε επίσης από την κ. Κατσέλη, εάν η ιδιότητα του φυσικού
µονοπωλίου δεν θα έπρεπε να αποκλείει τη συµµετοχή ιδιωτικών
κεφαλαίων. Απήντησα σ' αυτό. Αλλά ίσως µία ισχυρότερη
απάντηση είναι να δει κανείς και να παρακολουθήσει τι γίνεται σε
άλλες χώρες. Είναι άραγε τυχαίο ότι αντίστοιχες εταιρείες
εκµετάλλευσης και διανοµής ύδατος σε όλες τις µεγάλες
ευρωπαϊκές πόλεις -για να µην µιλήσω για τις Η.Π.Α.- έχουν πολύ
µεγαλύτερες, εντονότερες και στρατηγικού χαρακτήρα επενδύσεις
από ιδιωτικές επιχειρήσεις;
∆εν γίνεται αυτό για να εξυπηρετήσουν τους καταναλωτές; ∆ηλαδή
όλοι έχουν παραδοθεί στην άγρα του ιδιωτικού κεφαλαίου το οποίο
υπονοµεύει την παροχή υπηρεσιών και την επάρκεια του ύδατος;
(Στο σηµείο αυτό, κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Υφυπουργού)
Παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε, να µου δώσετε λίγο χρόνο για να
απαντήσω.
Αναφέρθηκε επίσης ότι ενδέχεται µε την εισαγωγή επιχειρηµατικών
κεφαλαίων τα οποία φυσικό είναι να προσδοκούν µια απόδοση -γι'
αυτό άλλωστε θα τοποθετηθούν µέσω του χρηµατιστηρίου στη
µετοχή της ΕΥ∆ΑΠ, δεν υπάρχει επενδυτής ο οποίος τοποθετεί τα
κεφάλαιά του µη περιµένοντας απόδοση, αυτό είναι φιλανθρωπία,
είναι άλλης τάξεως δραστηριότητα- να οδηγηθεί σε
υπερκατανάλωση το είδος. Νοµίζω ότι καµία επιχείρηση όταν
διαχειρίζεται ένα αγαθό το οποίο βρίσκεται σε µια σχετική σπάνη
δεν φροντίζει να µεγιστοποιήσει τη διάθεσή του. ∆εν έχουν
παρατηρηθεί τέτοια φαινόµενα. ∆ιότι η διαφύλαξή του και η
εξασφάλιση της µέλλουσας κατανάλωσης αποδεικνύεται ότι
αποδίδει πολύ περισσότερα και µακροχρονιότερα οφέλη και για την
ίδια την εταιρεία είτε κρατική είναι αυτή είτε ιδιωτική, αλλά και για το
κοινωνικό σύνολο.
Και εδώ επιτρέψτε µου να πω ότι δεν είναι δυνατόν να



1232 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)

ευσταθούν και τα δύο επιχειρήµατα εναντίον της επιχειρούµενης
µετοχοποίησης, δηλαδή ότι η εισαγωγή επιχειρηµατικών κεφαλαίων
θα οδηγήσει σε ανεπάρκεια του παρεχόµενου νερού αλλά και σε
υπερκανατάλωση του παρεχόµενου νερού. Προφανώς ή το ένα
ενδέχεται να συµβεί ή το άλλο. Νοµίζω ότι κανένα δεν θα συµβεί,
αλλά δεν µπορεί αυτά τα διασταυρούµενα επιχειρήµατα να ισχύουν
ταυτοχρόνως.
Σχετικά µε την αναφορά που έγινε, εάν έχουν γίνει ήδη αναθέσεις
για την εισαγωγή της µετοχοποίησης, η Κυβέρνηση έχει ζητήσει
από όµιλο τραπεζών όπου περιλαµβάνονται οι µεγαλύτερες
ελληνικές τράπεζες να αρχίσουν να προετοιµάζουν σε
συµβουλευτικό επίπεδο και σε επίπεδο ανάλυσης την ενδεχόµενη
εισαγωγή της ΕΥ∆ΑΠ στο χρηµατιστήριο. Και φυσικά η διαδικασία
αυτή περιµένει και αναµένει την ψήφιση του νόµου αυτού από το
Κοινοβούλιο προκειµένου να προχωρήσει την τελική διαδικασία.
∆εν υπάρχει κανένα µυστικό, ότι έχει γίνει ήδη µια ανάθεση γι' αυτήν
τη προετοιµασία. 'Ισα-ίσα αυτό νοµίζω ότι θα έπρεπε να είναι υπέρ
της κυβέρνησης η οποία προνοεί και δεν περιµένει να γίνονται τα
πράγµατα µε µεγάλες καθυστερήσεις, πρώτα αυτό έπειτα το άλλο
έπειτα από τόσους µήνες κ.λπ.
Θα ήθελα να απαντήσω στα όσα έθεσε ο κ. Κατσιµπάρδης αλλά
απουσιάζει σχετκά µε την ιδιωτικοποίηση της ΕΑΒ και την επέκταση
αρµοδιότητος σε δίκτυα του Νοµού Βοιωτίας.
Να ξεκινήσουµε από το δεύτερο το οποίο ίσως έχει ευρύτερο
ενδιαφέρον. Το άρθρο 8 ρητώς περιγράφει και προνοεί ότι σε
περίπτωση που ένας οργανισµός τοπικής αυτοδιοίκησης διαθέτει
ένα δίκτυο και κρίνεται απαραίτητο και µεγάλης σηµασίας αυτό το
δίκτυο να ενταχθεί στο δίκτυο της ΕΥ∆ΑΠ δύναται να προχωρήσει η
εταιρεία στην ενσωµάτωση αυτού του δικτύου και το προσωπικό θα
χαίρει των ίδιων εργασιακών σχέσεων που είχε και πριν καθώς θα
εντάσσεται στην επιχείρηση της ΕΥ∆ΑΠ.
'Οσον αφορά τώρα τους φόβους τους οποίους εξέφρασε για την
ΕΑΒ ισχύει και εδώ το ίδιο πράγµα. Η ΕΑΒ προφανώς είναι µια
στρατηγικής σηµασίας επιχείρηση. Προφανώς η Κυβέρνηση θέλει
να την αναβαθµίσει και να την επεκτείνει. Αλλά αυτά τα δύο δεν
συγκρούονται καθόλου µε την συµµετοχή επιχειρηµατικών
κεφαλαίων η οποία είναι ευκτέα προκειµένου να προσδώσει και νέα
τεχνολογία και νέα τεχνογνωσία και µια καλύτερη επιχειρηµατική
λογική και πιο άρτιες και αποτελεσµατικότερες οργανωτικές δοµές
στην επιτήρηση και όλα αυτά τα πράγµατα. Το βασικό είναι ποιος
διατηρεί το στρατηγικό έλεγχο, ποιος έχει το ρυθµιστικό παράγοντα,
ποιος παίρνει τις αποφάσεις. Και σε όλα αυτά τα ζητήµατα είναι
δεδηλωµένη η θέση της Κυβέρνησης ότι τα διατηρεί το δηµόσιο
ακριβώς λόγω του στρατηγικού χαρακτήρα που έχουν όλα αυτά τα
ζητήµατα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Παρακαλώ, κύριε
Υπουργέ, τελειώστε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Κλείνω, κάνοντας µια διευκρίνιση σε όσα ιδιαίτέρως ενδιαφέροντα
ανέφερε ο κ. Σουφλιάς, κατά τα άλλα ότι ο ν.1068 όσον αφορά µια
σειρά προβλέψεων και για το πώς επεκτείνονται τα δίκτυα της
ΕΥ∆ΑΠ και για το πώς διασφαλίζονται οι εργαζόµενοι,
εξακολουθούν να παραµένουν σε ισχύ όπως φαίνεται στο άρθρο 9
στην παράγραφο 4 που ανέγνωσα.
Σας ευχαριστώ πολύ.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Για την πρότασή µου, κύριε
Υφυπουργέ ...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Νοµίζω ότι δεν αφορά την παρούσα συζήτηση. Αυτό είναι ένα άλλο
θέµα µεγάλο, ιδιαίτερης σηµασίας και δεν θα ήθελα να αναφερθώ
στην παρούσα συζήτηση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Τσοβόλας έχει το
λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.): Χθες
ανέπτυξα τα επιχειρήµατα, αλλά και στη συνέχεια ο ειδικός
αγορητής του ∆Η.Κ.ΚΙ. κ. Ιντζές, γιατί δεν πρέπει να ψηφιστεί από

τη Βουλή αυτό το νοµοσχέδιο και ζητήσαµε από την Κυβέρνηση την
απόσυρσή του. Βέβαια, η κυβερνητική πλειοψηφία αποφάσισε ως
συνήθως διαφορετικά, µε κραδασµούς που προέκυψαν κατά τη
διάρκεια της συζήτησης και κατά την ψηφοφορία.
Εκείνο που προκύπτει και από τα άρθρα αυτού του νοµοσχεδίου,
είναι ότι η Κυβέρνηση κοινωνικοποιεί τις δαπάνες και για τη
διαχείριση του νερού και ιδιωτικοποιεί τα οφέλη υπέρ του ιδιωτικού
τοµέα µέσα από τις ρυθµίσεις που περιλαµβάνονται σε αυτό το
νοµοσχέδιο. Και τι εννοώ: 'Οτι τελικά το κράτος κρατάει το
ζηµιογόνο τµήµα σε όλην αυτήν την υπόθεση παροχής υπηρεσιών
ύδρευσης και αποχέτευσης, κρατάει τη συντήρηση των
εγκαταστάσεων και όλα τα υπόλοιπα και τελικά, ο ιδιώτης, ο
ιδιωτικός τοµέας θα πάρει το µπον φιλέ σε όλη αυτήν τη διαδικασία.
∆ηλαδή, διασφαλίζεται το κέρδος το οποίο ασφαλώς -η πορεία θα
δείξει αν επιµείνει η Κυβέρνηση- θα πληρώσει και ο κρατικός
προϋπολογισµός, αλλά και ο απλός καταναλωτής.
Η Κυβέρνηση επιµένει σε µία λογική άκριτης ιδιωτικοποίσης,
φθάνοντας ακόµη στο σηµείο να ιδιωτικοποιήσει και να στείλει στο
χρηµατιστήριο ακόµη και το νερό, που είναι φυσικό προϊόν, όπως
είπα χθες, δεν παράγεται, ούτε είναι προϊόν τεχνολογίας και
ασφαλώς τουλάχιστον αυτό, παρά τον άκρατο νεοφιλελευθερισµό
που διέπει την Κυβέρνηση, δεν θα έπρεπε να το ιδιωτικοποιήσει.
'Ενα δεύτερο σηµείο που θέλω να επισηµάνω είναι το άρθρο 9
παράγραφος 4 που αναφέρεται στο προσωπικό. Κατά την άποψή
µας, αυτή η αόριστη, η γενικόλογη διατύπωση της παραγράφου 4
του άρθρου 9, δεν διασφαλίζει απόλυτα τα συµφέροντα των
εργαζοµένων, εργασιακά, ασφαλιστικά και συνταξιοδοτικά, από την
ώρα µάλιστα κατά την οποία στην αρχή της παραγράφου 4 του
άρθρου 9 αναφέρεται κατ'επέκταση των διατάξεων του ν. 2414 -που
τον έχει καταστήσει διάτρητο η Κυβέρνηση µε αλλεπάλληλες
τροποποιήσεις- ότι µε απόφαση του ∆.Σ. θα τροποποιούνται, θα
αλλάζουν τελείως ενδεχοµένως οι κανονισµοί λειτουργίας. 'Αρα,
µέσα από την αλλαγή του κανονισµού λειτουργίας και τη διοικητική
διάρθρωση των υπηρεσιών της Ε.Υ∆.Α.Π. µπορεί πράγµατι να
βλαβούν τα διοικητικά δικαιώµατα κατ'επέκταση και τα εργασιακά
δικαιώµατα των εργαζοµένων. Οι εργαζόµενοι, όπως είναι γνωστό,
αντιδρούν οµόφωνα, όχι µόνο για τη διασφάλιση των δικαιωµάτων
τους, που είναι δικαίωµά τους να αντιδρούν, όταν πράγµατι τίθενται
σε κίνδυνο τα δικαιώµατά τους, γιατί ακριβώς έχουν µπροστά τους
την εξέλιξη της δηµόσιας επιχείρησης που λέγεται Ε.Υ∆.Α.Π., η
οποία αναπτύχθηκε από τότε που έγινε κρατική σε σχέση µε τον
τρόπο που λειτούργησε προηγουµένως, όταν ήταν και πάλι στον
ιδιωτικό τοµέα. Τα στοιχεία είναι αδιαµφισβήτητα, είναι
απολογιστικά και από πλευράς παραγωγικότητας, αλλά και από
πλευράς αποδοτικότητας της επιχείρησης. Οι εργαζόµενοι
προτείνουν εκσυγχρονισµό και ανάπτυξη της Ε.Υ∆.Α.Π. Και
µάλιστα, κοινοποιήθηκαν σε όλα τα κόµµατα και σε µας, οι
προτάσεις του 17ου συνεδρίου της που είναι συγκεκριµένες, αλλά η
Κυβέρνηση απορρίπτει τα πάντα γιατί θέλει οπωσδήποτε τα πάντα
να τα οδηγήσει στον ιδιωτικό τοµέα και στο χρηµατιστήριο.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Β'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ)
Κάνω µια πρόβλεψη ότι και η ΕΥ∆ΑΠ, αλλά και άλλες δηµόσιες
επιχειρήσεις που ιδιωτικοποιήθηκαν εν όλω ή εν µέρει, τελικά µετά
από κάποια χρόνια, όπως έγινε και στο παρελθόν, θα έλθουν πάλι
στο δηµόσιο τοµέα, αλλά καταχρεωµένες, να τις ξεχρεώσει πάλι ο
ελληνικός λαός και ο κρατικός προϋπολογισµός, όπως έγινε την
περιόδο 1974-1981.
Καλούµε,  λοιπόν,  την  Κυβέρνηση  έστω  αυτήν  την  τελευταία
στιγµή  να αντιληφθεί ότι αυτός ο δρόµος δεν δίνει λύση ούτε στα
οικονοµικά ούτε στα κοινωνικά προβλήµατα. Ο δρόµος που επέλεξε
και  πολύ  περισσότερο  της  ιδιωτικοποίησης,  ακόµη  και  αυτού
του φυσικού  προϊόντος,  είναι  δρόµος  που  θα  πολλαπλασιάσει
τα    κοινωνικά    και    οικονοµικά    προβλήµατα    και    ασφαλώς
θα  επιβαρύνει  οπωσδήποτε  στην  πορεία  τον  καταναλωτή.
Αυτός  ο  δρόµος,  λόγω  της µονοπωλιακής κατάστασης
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που θα έχει το προϊόν αυτό και αυτή η επιχείρηση, ασφαλώς θα
οδηγήσει εκεί που οδηγήθηκε και ο ΟΤΕ και άλλες επιχειρήσεις που
ιδιωτικοποιήθηκαν στο παρελθόν, αλλά και ο ΟΤΕ, όπως ανέφερα
χθες και τελευταία µε την απόφαση που πήρε και αύξησε κατά
16,7% τα αστικά τηλέφωνα, που εκεί είναι ο απλός καταναλωτής, η
πλειοψηφία των καταναλωτών.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του Προέδρου του ∆Η.Κ.ΚΙ.)
Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας το εξής: Επισηµαίνω και πάλι
ότι σήµερα ο κατ'εξοχήν αρµόδιος Υπουργός, που κατά το
νοµοσχέδιο αυτό θα εποπτεύει την ΕΥ∆ΑΠ, είναι απών και σήµερα.
∆εύτερον, ο παριστάµενος Υφυπουργός Οικονοµικών που είναι ο
κατά νόµου αρµόδιος Υπουργός να απαντήσει στα καίρια
ερωτήµατα που έβαλα χθες το βράδυ, για το πόσα λεφτά
πληρώνονται από τον κρατικό προϋπολογισµό, πόσα λεφτά
πληρώνετε για τις διαφηµίσεις του λογαριασµού που έχετε ανοίξει
στην Τράπεζα Ελλάδος, που είναι πάνω από το δισεκατοµµύριο,
που υποτίθεται ότι συγκεντρώνονται για να δοθούν στους
σεισµόπληκτους και εσείς τα παίρνετε και τα δίνετε στα Μέσα
Μαζικής Ενηµέρωσης, αλλά και σε κάποιες διαφηµιστικές εταιρείες,
αποφεύγει να απαντήσει.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το επαναληπτικό κουδούνι λήξεως του
χρόνου οµιλίας του Προέδρου του ∆Η.Κ.ΚΙ.)
'Οσο και αν το αποφεύγετε, θα δώσετε απάντηση εδώ στη Βουλή
και στον ελληνικό λαό, γιατί δεν είναι δικά σας χρήµατα, είναι
χρήµατα του κρατικού προϋπολογισµού, είναι χρήµατα του
ελληνικού λαού και δεν µπορείτε εσείς, όπως προέβλεψα και χθες,
να µη λέτε τίποτε ακόµα και σήµερα. Τίποτε δεν αναφέρει καµία
σχεδόν εφηµερίδα για δεύτερη φορά. Αυτή είναι η δηµοκρατία σας
και ασφαλώς τα Μέσα Μαζικής Επικοινωνίας πολύ καλά κάνουν και
δεν αναφέρουν τίποτε, αφού σε αυτούς δίνετε τα λεφτά ...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριε Πρόεδρε,
ολοκληρώστε παρακαλώ.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.): ... αυτές τις
εκατοντάδες εκατοµµύρια και ενδεχοµένως και πάνω από
δισεκατοµµύρια.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριε Τσοβόλα, σας
παρακαλώ. Κάποια στιγµή θα πρέπει να υπάρχει και λίγος
σεβασµός στο χρόνο.
Ο κ. Αλογοσκούφης έχει το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.): Κύριε
Πρόεδρε, µε συγχωρείτε, µην αφήνετε τέτοιους υπαινιγµούς.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Σεβασµός στο χρόνο
είπα.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.): Ναι, στο
χρόνο, κύριε Πρόεδρε. Πόσα άρθρα συζητάµε; ∆ηλαδή, θα βγείτε
και από πάνω; ∆εν φθάνει ότι καταντήσατε τη Βουλή να συζητά
στην ουσία µε τη διαδικασία του επείγοντος όλα τα νοµοσχέδια, θα
µας πείτε κιόλας ότι ξεπέρασε Αρχηγός κόµµατος ένα-δύο λεπτά το
χρόνο των πέντε λεπτών και ότι αυτό αποτελεί κατάχρηση.
Κατάχρηση είναι από την πλευρά σας.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Κύριε Πρόεδρε, ο χρόνος κανονικά έπρεπε
να είναι δεκαπέντε λεπτά όπως και για όλους µας εδώ µέσα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ακούστε, κύριε Ιντζέ
και κύριε Τσοβόλα, υπήρξε απόφαση της Βουλής να τηρηθεί αυτή η
διαδικασία. 'Ηταν απόφαση της Βουλής. ∆εν την πήραµε από µόνοι
µας. Από εκεί και πέρα, επί της ουσίας των πραγµάτων, θα έπρεπε
να πούµε ότι στο τάδε άρθρο πρέπει να γίνει αυτό ή πρέπει να γίνει
εκείνο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο για µισό λεπτό για µία
διευκρίνιση σε ένα θέµα που έθεσε ο κ. Τσοβόλας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): 'Οχι, δεν θα σας δώσω
το λόγο. 'Εδωσα το λόγο στον κ. Αλογοσκούφη.
Ορίστε, κύριε Αλογοσκούφη, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, έκανα την

παραχώρηση να µιλήσει ο κ. Τσοβόλας, νοµίζω ότι δεν πρέπει να
εµπλακούµε σε µία αντιδικία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Μία διευκρίνιση θέλω να κάνω.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ: ∆ιευκρινίστε, κύριε Υπουργέ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριε Αλογοσκούφη,
σας έχω δώσει το λόγο. Σας παρακαλώ!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Μα, θέλω να κάνω µία διευκρίνιση ...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Σας παρακαλώ, κύριε
Υφυπουργέ.
Να µη γράφεται τίποτα στα Πρακτικά από αυτά που λέει ο κύριος
Υφυπουργός.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): ...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριε Αλογοσκούφη,
έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ: Ο κύριος Υφυπουργός έχει όλο το
χρόνο και την άνεση να απαντήσει µετά. 'Αλλωστε πρέπει να
απαντήσει ολοκληρωµένα γιατί θα τεθούν και άλλα ερωτήµατα.
Νοµίζω ότι καταδείχθηκε, κύριε Πρόεδρε -υπάρχουν διάφοροι εδώ
που το υποστηρίζουν, πολλοί έγκυροι άνθρωποι- ότι στα χρόνια
που έρχονται, το νερό θα είναι αιτία ακόµη και πολέµων. Και ήδη
έχουµε τέτοιες περιπτώσεις σε ορισµένες περιοχές της υδρογείου.
Αυτό που καταδείχθηκε χθες και σήµερα, είναι ότι και το νερό
παραλίγο να γίνει αιτία διάσπασης και στο Kυβερνών κόµµα.
Είχαµε το παράδοξο να τοποθετείται η µεγάλη πλειοψηφία των
Βουλευτών τoυ Κυβερνώντος κόµµατος εναντίον του νοµοσχεδίου
και να µην µιλούν παρά ελάχιστοι, νοµίζω ένας, υπέρ της αρχής του
νοµοσχεδίου. Στην ψηφοφορία βεβαίως, µε τον τρόπο που είδαµε,
ορισµένοι απείχαν, ορισµένοι αντικαταστάθηκαν και τελικά πέρασε
το νοµοσχέδιο. Η Βουλή βεβαίως δεν έχει πειστεί σε καµιά
περίπτωση ότι η µετοχοποίηση της συγκεκριµένης εταιρείας, της
ΕΥ∆ΑΠ, πρέπει να αποτελεί τόσο µεγάλη προτεραιότητα.
Και επειδή ακούστηκαν διάφοροι ισχυρισµοί στη Βουλή, η Νέα
∆ηµοκρατία ξεκαθάρισε ότι το θέµα της συγκεκριµένης
µετοχοποίησης και του συγκεκριµένου αγαθού δεν είναι πρώτης
προτεραιότητας στο πρόγραµµά της και γι' αυτό δεν
συµπεριλαµβάνεται στο πρόγραµµά µας.
Γιατί το θεωρούµε φυσικό µονοπώλιο, το ανέφερε πριν και ο κ.
Σουφλιάς, και διότι η προτεραιότητα της αποκρατικοποίησης πρέπει
να είναι στους τοµείς, όπου µπορεί να λειτουργήσει ο
ανταγωνισµός. ∆εν έχουµε πειστεί καθόλου από την
επιχειρηµατολογία του κυρίου Υφυπουργού και του εκπροσώπου
του Κυβερνώντος κόµµατος, ότι ο καταναλωτής έχει κάτι να
ωφεληθεί από αυτή τη συγκεκριµένη µετοχοποίηση.
Μίλησε ο κύριος Υφυπουργός για το συµφέρον του καταναλωτή.
∆εν µας έδωσε ούτε ένα παράδειγµα, που να αποδεικνύει ότι ο
καταναλωτής θα ωφεληθεί από αυτήν τη συγκεκριµένη
µετοχοποίηση. Σε τι θα ωφεληθεί; Οι τιµές θα ανέβουν. Το γράφουν
οι εκθέσεις και των συµβούλων της Κυβέρνησης, το γράφει και η
φετινή έκθεση του ΟΟΣΑ για τις δηµόσιες επιχειρήσεις, την οποία
ανέγνωσα κατά την πρωτολογία µου.
Οι τιµές θα ανέβουν, οι επενδύσεις θα εξακολουθήσουν να γίνονται,
κυρίως µέσω του προϋπολογισµού δηµοσίων επενδύσεων...
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Κατά 60%...
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ: Κατά 60% τουλάχιστον.
Λοιπόν, µιλάµε για µία µετοχοποίηση στην οποία το κράτος θα
κάνει τις επενδύσεις, στη µεγάλη πλειοψηφία. Ο καταναλωτής δεν
έχει να ωφεληθεί τίποτε, διότι οι τιµές οπωσδήποτε θα ανέβουν.
Αναπτυξιακό αποτέλεσµα δεν προβλέπεται να υπάρξει, δεν υπάρχει
τουλάχιστον στην εισηγητική έκθεση κανένα επιχείρηµα που να µας
πείθει, ότι εδώ µιλάµε για µία πολιτική, η οποία θα οδηγήσει και
στην ανάπτυξη.
Και  έχουµε  επιπλέον  και  την  εµπειρία  από  τις  δύο
µετοχοποιήσεις,  που  ήδη  έχει  κάνει  η  Κυβέρνηση,  του  ΟΤΕ
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και των Ελληνικών Πετρελαίων, όπου δεν έχει προκύψει κανένα
όφελος. Εγώ θα περίµενα από τον κύριο Υφυπουργό να έρθει εδώ
και να µας πει "κύριοι, εµείς κάναµε δύο µετοχοποιήσεις, στον ΟΤΕ
και στα Ελληνικά Πετρέλαια, που είναι και τοµείς στους οποίους
µπορεί να λειτουργήσει ο ανταγωνισµός". ∆εν ανοίξατε τους τοµείς
στον ανταγωνισµό, δεν καταπολεµήσατε τις ολιγοπωλιακές
καταστάσεις που υπάρχουν στην αγορά του πετρελαίου.
Κάνατε τις µετοχοποιήσεις, ωραία, να το δεχθώ. Ποια οφέλη
προέκυψαν για τους καταναλωτές από τη µετοχοποίηση του ΟΤΕ;
Ανέβηκαν τα τιµολόγια. Αυτό είναι το όφελος; Οποιαδήποτε
βελτίωση υπάρχει στο τηλεπικοινωνιακό δίκτυο, οφείλεται στο crash
program του ΟΤΕ, που ήταν Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων,
που έγιναν στις αρχές της δεκαετίας του '90. Καµµία άλλη ωφέλεια
δεν έχει προκύψει από τη λειτουργία της επιχείρησης.
'Εχει βελτιωθεί το µάνατζµεντ του ΟΤΕ; Γιατί άλλαξαν διαδοχικά οι
διοικήσεις; Γιατί σήµερα δεν µιλούν µεταξύ τους ο Πρόεδρος του
∆ιοικητικού Συµβουλίου του ΟΤΕ και ο διευθύνων σύµβουλος; Γιατί
δεν µπορούν να συµφωνήσουν µεταξύ τους;
Στα Ελληνικά Πετρέλαια, είχαµε πρόσφατα τη µεγάλη ανατίµηση
του πετρελαίου, τη διεθνή. Βoήθησαν σε τίποτε τα Ελληνικά
Πετρέλαια; Υπήρξε κάποια αύξηση του ανταγωνισµού, ώστε να
καταργηθεί το ολιγοπώλιο που υπάρχει στην αγορά πετρελαίου; Το
αντίθετο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Κρατούν τα διύλιστρα ψηλά, για
να έχουν κέρδος τα Ελληνικά Πετρέλαια.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ; Ακριβώς, για να έχουν κέρδη τα
Ελληνικά Πετρέλαια. Και τι αναγκάστηκε να κάνει το δηµόσιο;
Αναγκάστηκε, για να καταπολεµήσει τον πληθωρισµό, να µειώσει
τους φόρους πάνω στα καύσιµα, αντί να έχουµε µια πραγµατική
διαρθρωτική αλλαγή, που να οδηγήσει σε οφέλη για τον
καταναλωτή.
Ούτε στον ΟΤΕ υπήρξε όφελος για τον καταναλωτή µέχρι τώρα,
γιατί ακριβώς δεν απελευθερώθηκε η αγορά ούτε στα Ελληνικά
Πετρέλαια. Και µας καλείτε τώρα αυτήν την αποτυχηµένη πολιτική
των µετοχοποιήσεων, αυτήν τη µεσοβέζικη πολιτική, να έρθουµε να
την επικυρώσουµε πάλι σε ένα τοµέα, όπου ξέρουµε εκ των
προτέρων, λόγω της φύσης του αγαθού, ότι δεν µπορεί να
λειτουργήσει ο ανταγωνισµός.
Εάν δεν αποδειχθεί µία πολιτική, δεν µπορούµε να εµµένουµε σε
αυτή. Η πολιτική της µετοχοποίησης είναι µία µεσοβέζικη πολιτική
και πρέπει να πάµε σε µία πολιτική πραγµατικής
αποκρατικοποίησης εκεί που γνωρίζουµε ότι θα λειτουργήσει ο
ανταγωνισµός και σε καθαρές λύσεις εκεί που ξέρουµε ότι ο
ανταγωνισµός δεν µπορεί να λειτουργήσει. Και στο νερό δυστυχώς,
δεν µπορεί να λειτουργήσει ο ανταγωνισµός και λόγω της φύσης
του δικτύου της διανοµής, που είναι φυσικό µονοπώλιο, και λόγω
του γεγονότος ότι η Ελλάδα ως άνυδρη χώρα έχει πρόβληµα
υδατίνων πόρων. ∆εν είναι θέµα παραγωγής εδώ. Τι να
ενισχύσουµε, την παραγωγή του νερού µέσω ανταγωνισµού; ∆εν
µπορεί να γίνει αυτό στη χώρα µας, πώς να το κάνουµε;
Και θα τελειώσω θέλοντας να υποστηρίξω µία πρόταση που έκανε
ο συνάδελφος κ. Γκελεστάθης για το αντισταθµιστικό τέλος. ∆εν
θέλω να µπω σε θέµατα ποσοστών, αλλά τη στιγµή που στην
παραγωγή του ηλεκτρισµού η Κοζάνη, η Φλώρινα, η Αρκαδία και
άλλες περιοχές της χώρας έχουν αντισταθµιστικά τέλη για το κόστος
που υφίστανται από την παραγωγή του ηλεκτρικού ρεύµατος,
νοµίζω ότι είναι δίκαιο τουλάχιστον ως θέµα αρχής να αναγνωρισθεί
εδώ στη Βουλή ότι θα πρέπει να υπάρχει αυτό το αντισταθµιστικό
τέλος, χωρίς βεβαίως να επιβαρυνθούν οι καταναλωτές, διότι τελικά
αυτό που πρέπει να µας ενδιαφέρει είναι οι καταναλωτές και το
εθνικό συµφέρον.
Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριε Υφυπουργέ,
έχετε το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Είχα ζητήσει προηγουµένως το λόγο για µισό λεπτό γιατί δεν θέλω

να αφήνονται σκιές σε θέµατα, τα οποία έχουν ένα µείζονα
κοινωνικό χαρακτήρα αλληλεγγύης.
Σας είχα απαντήσει και χθες, κύριε Πρόεδρε, ότι ο λογαριασµός
αλληλεγγύης τον οποίο άνοιξε το Υπουργείο Οικονοµικών στην
Τράπεζα Ελλάδος είναι απολύτως διαφανής, ανοικτός σε
οποιονσδήποτε 'Ελληνα πολίτη ή κάτοικο άλλης χώρας για να
καταθέσει τη συνεισφορά του για την παροχή αλληλεγγύης στους
σεισµόπληκτους. Ο λογαριασµός αυτός τηρείται µε σχολαστική
επιµέλεια, θα γίνει πλήρης αξιολόγηση και θα αποδοθεί όλη του η
χρήση δηµοσίως. ∆εν νοµίζω ότι επιτρέπεται σε αυτό το κρίσιµο και
κοινωνικά ευαίσθητο θέµα να υπεισέρχονται άλλες δηµαγωγικές
επιδιώξεις.
Αναφέρατε και αφήσατε να πλανάται ότι παίρνουµε λεφτά από τον
κρατικό προϋπολογισµό για να διαφηµίζουµε το λογαριασµό αυτό.
Σας παρακαλώ πάρα πολύ. Η προβολή του λογαριασµού που
έγινε, έγινε δωρεάν από τα τηλεοπτικά µέσα, διότι κρίθηκε από το
Ραδιοτηλεοπτικό Συµβούλιο ως ζήτηµα µείζονος κοινωνικής
σηµασίας, χωρίς πολιτική χροιά.
Θα σας παρακαλούσα, λοιπόν, ιδιαιτέρως -και είµαι βέβαιος ότι θα
το σκεφτείτε- να αποχρωµατίσετε πολιτικά αυτήν την πρωτοβουλία
της Κυβέρνησης, διότι προέχει η κοινωνική αλληλεγγύη να
εκφραστεί όσο το δυνατόν εκτενέστερα, συντοµότερα και
αποτελεσµατικότερα για τους σεισµόπληκτους.
Σε ορισµένα θέµατα τα οποία έθεσε ο κ. Αλογοσκούφης, βλέπω ότι
έρχονται και επανέρχονται µία σειρά από ζητήµατα που αφορούν
την πορεία των εν µέρει αποκρατικοποιηµένων επιχειρήσεων
κυρίως του ΟΤΕ και των Πετραλαίων.
Επιτρέψτε µου να πω ότι σήµερα όντως υπήρξατε κάπως
περισσότερο διαφωτιστικός σχετικά µε τις πραγµατικές θέσεις και
την πολιτική της Νέας ∆ηµοκρατίας.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ: Φαίνεται ότι δεν µε
παρακολουθήσατε...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Μισό λεπτό. Αφήστε τώρα τα ευφυολογήµατα.
Είπατε ότι εσείς θέλετε την πλήρη ιδιωτικοποίηση όσων τοµέων
µπορούν να βγουν στον ανταγωνισµό. Αναφέρατε επανειληµµένα
ότι ο ΟΤΕ και τα Πετρέλαια λειτουργούν σε καθεστώς ανταγωνισµού
είτε τώρα είτε πολύ σύντοµα.
Τεκµαίρω λοιπόν -και νοµίζω ότι βάσιµα το κάνω αυτό- ότι η δική
σας επιδίωξη είναι η πλήρης ιδιωτικοποίηση και του ΟΤΕ και των
Πετρελαίων. Εάν αυτή είναι η θέση σας, πιστεύω ότι διακινδυνεύετε
πολλά στρατηγικά συµφέροντα του ελληνικού δηµοσίου και του
ελληνικού λαού και πιστεύω ότι στις συγκεκριµένες συνθήκες
ανάπτυξης της αγοράς αυτή η πολιτική θα αποδειχθεί εξίσου
αναποτελεσµατική, εξίσου ζηµιογόνα µε την άρον-άρον πολιτική
των ιδιωτικοποιήσεων, την οποία επιχειρήσατε να θέσετε σε κίνηση
λίγους µήνες πριν των εκλογών του 1993.
Επίσης, επειδή ορισµένα θέµατα στρατηγικών επιχειρήσεων είναι
µείζονος εθνικής σηµασίας και παρατηρώ ότι θέτετε συνεχώς
ζητήµατα αποτελεσµατικότητος του ΟΤΕ και των Πετρελαίων, θέλω
να σας πω το εξής:
Μπορώ βέβαια εκτενώς να σας ενηµερώσω ότι και οι δύο
επιχειρήσεις έχουν πραγµατοποιήσει πολύ µεγάλη πρόοδο. Από τη
µία όµως η διαρκής αµφισβήτηση, που παράγεται και σ' αυτήν την
Αίθουσα για την πορεία αυτών των δύο επιχειρήσεων, από την
άλλη η ανεξήγητη εµµονή του Προέδρου του κόµµατός σας να
ζητήσει όλες τις χρηµατιστηριακές συναλλαγές που έγιναν ειδικά γι'
αυτές τις δύο µετοχές, αντιλαµβάνεσθε ότι µπορεί να δηµιουργούν
θέµα για την πορεία των µετοχών αυτών.
Πιστεύω ότι θα πρέπει να διαφυλάσσουµε -ασχέτως της κριτικής
που µπορούµε να κάνουµε από καιρό σε καιρό για τέτοια θέµατα-
ως εθνική περιουσία αυτές της στρατηγικής αξίας επιχειρήσεις, οι
οποίες έχουν βελτιώσει όχι µόνο το δυναµισµό της ελληνικής
οικονοµίας, αλλά έχουν βελτιώσει πάνω απ' όλα και τα οφέλη του
καταναλωτή.
Πιστεύω    ότι    οι    τηλεπικοινωνιακές    υπηρεσίες    που    έχει
σήµερα  ο  'Ελληνας  πολίτης  είναι  πολύ  αναβαθµισµένες  σε
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σύγκριση µε αυτές που είχε µερικά χρόνια πριν. Σας ευχαριστώ
πολύ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο
για ένα λεπτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριε Αλογοσκούφη,
έχει ζητήσει πρώτος το λόγο ο κ. Τσοβόλας.
Ορίστε, κύριε Τσοβόλα, έχετε το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.): Κύριε
Πρόεδρε, ο κύριος Υφυπουργός τεχνηέντως απέφυγε να δώσει
απάντηση επί της ουσίας των ερωτηµάτων, που έβαλα χθες και
σήµερα.
Εγώ έβαλα δύο ερωτήµατα και δεν µου δώσατε απάντηση, κύριε
Υφυπουργέ, ούτε χθες, ούτε σήµερα. Κατ' αρχήν, την
προπερασµένη Κυριακή όλες οι κυριακάτικες εφηµερίδες είχαν
δισέλιδη διαφήµιση µε τον τίτλο "ΘΑ ΤΑ ΚΑΤΑΦΕΡΟΥΜΕ".
Ρώτησα και ξαναρωτώ: Πληρώθηκαν χρήµατα γι' αυτές τις
διαφηµίσεις στις κυριακάτικες εφηµερίδες; Μιλάµε για δισέλιδη
διαφήµιση, κοµµατική διαφήµιση. Αν πληρώθηκαν, από ποιο φορέα
πληρώθηκαν; Πληρώθηκαν από τον κρατικό προϋπολογισµό, ναι ή
όχι; Σε περίπτωση καταφατικής απάντησης, από ποιο κωδικό
αριθµό του προϋπολογισµού και τίνος Υπουργείου;
Το δεύτερο ερώτηµα που έβαλα, είναι, αυτές οι
επαναλαµβανόµενες, πάνω από δέκα ηµέρες διαφηµίσεις από τα
ιδιωτικά και κρατικά κανάλια και ραδιόφωνα για το λογαριασµό, από
πού πληρώθηκαν;
Ο κ. Λαλιώτης -διότι δεν θέλω να σας παγιδεύσω- την προηγούµενη
εβδοµάδα που έβαλα το θέµα για τη διαφήµιση στις εφηµερίδες µε
τον τίτλο "ΘΑ ΤΑ ΚΑΤΑΦΕΡΟΥΜΕ", µου απάντησε τελείως
διαφορετικά από σας. Μου είπε "ναι, αυτή ήταν διαφήµιση που
κάναµε, για να ενηµερώσουµε τους πολίτες, τους σεισµόπληκτους".
Ξεκαθαρίστε επιτέλους την αλήθεια στη Βουλή. Σας έβαλα δύο
θέµατα. ∆εν µπορείτε να λέτε σε κάθε πολίτη ότι θα είναι ελεύθερος
να ελέγξει και δεν θα πείτε τι γίνεται στη Βουλή, που είναι ο κατ'
εξοχήν αντιπροσωπευτικός λαϊκός θεσµός.
Είναι σαφή τα πράγµατα. Είναι δύο ερωτήµατα, διαφορετικό το ένα
από το άλλο. Παρακαλώ πάρα πολύ, µην υποτιµάτε τη νοηµοσύνη
µας.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Στο πρώτο δεν απήντησε ούτε ο
κ. Λαλιώτης ούτε ο κ. Χριστοδουλάκης.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.): Ασφαλώς.
Και ο κ. Λαλιώτης δεν απήντησε, αλλά το παραδέχθηκε έµµεσα και
µάλιστα ο Πρόεδρος κ. Μητσοτάκης εκείνη τη στιγµή που το έλεγε,
του απάντησε από κάτω "αυτά που λέτε δεν είναι καλή δικαιολογία".
Περίπου αυτό του είπε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Και ο κ. Λαλιώτης απήντησε και εγώ σας απήντησα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Αλογοσκούφης
έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, επειδή ο κύριος
Υφυπουργός προσπάθησε να κάνει µια ανεπίτρεπτη
συµπερασµατολογία σε σχέση µε το τι έλεγα, θέλω να πω τα εξής:
Στα Ελληνικά Πετρέλαια, κύριε Υπουργέ -αν παρακολουθείτε τι
γίνεται σ' αυτό το Κοινοβούλιο- η θέση της Νέας ∆ηµοκρατίας ήταν
ότι δεν πρέπει να υπάρχει περιορισµός ως προς το ποσοστό, που
πρέπει να δοθεί σε ιδιώτες, γιατί µιλάµε για έναν τοµέα
ανταγωνιστικό και αυτό που πρέπει να γίνει, είναι να έχουµε µια
συνολική πολιτική απελευθέρωσης της αγοράς του πετρελαίου στη
χώρα µας. Αυτό είναι το ένα. Είναι συγκεκριµένη η θέση της Νέας
∆ηµοκρατίας. Αν την ακούτε για πρώτη φορά, είναι δικό σας το
πρόβληµα.
∆εύτερον, για τον ΟΤΕ και πάλι η θέση µας είναι ότι υπάρχει το
θέµα του δικτύου της συγκεκριµένης επιχείρησης και το θέµα της
απελευθέρωσης των τηλεπικοινωνιών. ∆εν έχετε κάνει τίποτα για
την απελευθέρωση των τηλεπικοινωνιών. Εκεί είναι το µεγάλο
πρόβληµα.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Θα απελευθερωθούν οι

τηλεπικοινωνίες µελλοντικά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ: Θα απελευθερωθούν, αλλά
καθυστερούµε. Ο ΟΤΕ καθυστερεί να προσαρµοστεί και είναι
δεδοµένο ότι, όταν θα απελευθερωθεί ο ΟΤΕ, δεν θα είναι έτοιµος
να αντιµετωπίσει τον ανταγωνισµό.
Μην προσπαθείτε να βάλετε λόγια στο στόµα µας. ∆εν σας
ενδιαφέρει τι θα γίνει µεθαύριο; ∆εν σας ενδιαφέρει τι θα γίνει το
2001;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: ∆εν θα είναι πλέον κυβέρνηση
το ΠΑΣΟΚ, γι' αυτό δεν ενδιαφέρεται.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ: Υπάρχει ένα ρητό του λαού µας, ότι
των φρονίµων τα παιδιά πριν πεινάσουν µαγειρεύουν. Αυτό το ρητό
πρέπει να το έχετε στο µυαλό σας γιατί οδηγείτε την Ελλάδα να
ενταχθεί στην ΟΝΕ µε τον τρόπο που θα ενταχθεί, χωρίς να είµαστε
έτοιµοι να ανταγωνιστούµε τους υπόλοιπους Ευρωπαίους στη
µεταΟΝΕ εποχή. Και τα µεγάλα προβλήµατα που θα
αντιµετωπίσουµε θα είναι προβλήµατα που έχουν να κάνουν µε τις
πράξεις και τις παραλείψεις της σηµερινής κυβέρνησης, η οποία
έχει την ευθύνη της διακυβέρνησης της χώρας τα τελευταία χρόνια.
∆εν είµαστε έτοιµοι να αντιµετωπίσουµε αυτά που έχουµε µπροστά
µας και η πολιτική ευθύνη η δική σας είναι τεράστια γι' αυτό το θέµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Εισερχόµεθα στο
στάδιο των δευτερολογιών των εισηγητών.
Κύριε Σταυρακάκη θέλετε το λόγο; 'Οχι.
Ορίστε, κύριε Ανδρεουλάκο, έχετε το λόγο.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΑΝ∆ΡΕΟΥΛΑΚΟΣ: Κύριε Υπουργέ, στο άρθρο 4
ορίζονται ποια είναι τα υποχρεωτικώς µεταβιβαστέα στοιχεία της
παλαιάς ΕΥ∆ΑΠ στην Εταιρεία Παγίων της ΕΥ∆ΑΠ. Για τα
υπόλοιπα υπάρχει δυνητική ευχέρεια του διοικητικού συµβουλίου
της νέας ΕΥ∆ΑΠ. ∆εδοµένου ότι σύµφωνα µε τις ρυθµίσεις του
νοµοσχεδίου, όσα πάγια περιουσιακά στοιχεία µεταβιβάζονται στην
Εταιρεία Παγίων, αυτών τη λειτουργία και τη συντήρηση την
αναλαµβάνει η Εταιρεία Παγίων. 'Εχει κάθε συµφέρον η
µετοχοποιηµένη και εισηγµένη στο χρηµατιστήριο νέα ΕΥ∆ΑΠ µε
απόφαση του διοικητικού της συµβουλίου να µεταβιβάσει όλο και
περισσότερα πάγια, διότι κατ' αυτόν τον τρόπο δεν θα έχει τη
δαπάνη λειτουργίας και συντήρησης.
Μήπως θα έπρεπε λοιπόν εκεί που έχουµε τα υποχρεωτικώς
µεταβιβαστέα να έχουµε και τα υποχρεωτικώς παραµένοντα πάγια
στοιχεία, των οποίων θα έχει την επιµέλεια συντήρησης και
λειτουργίας, αλλά και τη δαπάνη η νέα ΕΥΠΑ∆; 'Ενα θέµα αυτό.
∆εύτερο θέµα. Στο άρθρο 7 προβλέπεται η επιχορήγηση και
µάλιστα µέχρι ποσοστό 60% για µια ολόκληρη εννεαετία των
δραστηριοτήτων του επενδυτικού προγράµµατος για τις
δραστηριότητες της ΕΥ∆ΑΠ, τις πάσης φύσεως δραστηριότητες.
∆εν µιλάµε για τις δραστηριότητες που αναφέρονται στα δύο δίκτυα,
υδρεύσεως και αποχετεύσεως, αλλά και των δραστηριοτήτων που
θα αναπτύξει µε διασυνδεδεµένες εταιρείες η ΕΥ∆ΑΠ στο
εξωτερικό. Γιατί θα πρέπει ο κρατικός προϋπολογισµός, γιατί θα
πρέπει ο ελληνικός λαός να χρηµατοδοτεί αυτές τις δραστηριότητες,
οι οποίες δεν συνδέονται µε τα ύψιστης κοινωνικής σηµασίας αγαθά
της ύδρευσης και της αποχέτευσης. Ποια αποκρατικοποίηση κάνετε;
'Ολες οι δαπάνες µένουν στο δηµόσιο και τα κέρδη µένουν στη
µετοχοποιηµένη και εισηγµένη στο χρηµατιστήριο ΕΥ∆ΑΠ. Αυτήν
είναι η πραγµατικότητα. Αυτήν τη λέτε αποκρατικοποίηση;
Και παραπέρα. Το είπα και χθες µιλώντας επί της αρχής. Εδώ ένα
από τα δύο θα συµβεί ή θα επιδιώξεις κέρδη για να περπατήσει η
εταιρεία στο χρηµατιστήριο και να αντλήσει εθνικά κεφάλαια για
τους σκοπούς της ή θα ασκήσεις µια φιλοπροστατευτική για το
καταναλωτικό κοινό τιµολογιακή πολιτική, οπότε πλέον υπονοµεύεις
την πορεία αυτής της εταιρείας στο χρηµατιστήριο. Και τα δύο δεν
γίνονται.
'Αρα, λοιπόν, για ποια αποκρατικοποίηση µιλάµε; Εδώ απλούστατα
θα  γίνει  του  Κουτρούλη  ο  γάµος,  θα  επωφεληθούν  οι
αετονύχηδες  και  ενδεχοµένως  το  αφελές  επενδυτικό  κοινό,
κύριοι  συνάδελφοι,  το  οποίο  σπεύδει  και  φούσκες  ακόµη  να
αγοράσει.  Εδώ  υπήρξε  εταιρεία  εισηγµένη  στο  χρηµατιστήριο  -
δεν  θα  την  αναφέρω-  η  οποία  είχε  διακόψει  τις  εργασίες
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της επί ολόκληρη τετραετία και µάλιστα εκουρσεύετο από τους
πιστωτές που έτρεχαν και έπαιρναν µηχανήµατα, έπιπλα και όλη τη
συσκευή της. 'Εκανε άλµατα αυτή η εταιρεία, η κλειστή επί
τετραετία, στο χρηµατιστήριο και αφελείς την αγόραζαν, για να
ανακαλύψουν τελικά ότι είναι εκτός λειτουργίας οι του
Χρηµατιστηρίου και να τη θέσουν τελικά εκτός διαπραγµάτευσης.
Και µαθαίνω τώρα από οικονοµικές στήλες εφηµερίδων ότι αυτή η
εταιρεία θα κάνει µεγάλη αύξηση του επενδυτικού κεφαλαίου και
ξανά θα επαναδιαπραγµατευθεί.
Αν θέλετε δηλαδή µια µετοχοποίηση που να πιάσουµε του αφελείς
να τους "κουρέψουµε" σε πρώτη φάση και µετά να βαλτώσει, τότε
βεβαίως ωραίος είναι αυτός ο χρηµατιστηριακός τζόγος, τον οποίο
θα ενισχύσετε. Κοινωνικό όφελος, όµως, ουδέν.
Και έρχοµαι στην προστασία των εργαζοµένων. 'Εχουµε δύο
κατηγορίες εργαζοµένων, αυτοί που θα παραµείνουν στην ΕΥ∆ΑΠ
και που από ό,τι κατάλαβα προστατεύονται µε τα λόγια του κυρίου
Υπουργού, αλλά που δεν είναι µετουσιώνονται σε νοµοθετικές
ρυθµίσεις και το προσωπικό το οποίο θα µεταφερθεί σε θυγατρικές
ή άλλες εταιρείες, µε τις οποίες θα συνδέεται η νέα ΕΥ∆ΑΠ.
Και ερωτάται για το δεύτερο προσωπικό: Πρώτον, υποχρεωτικά
µεταφέρεται, όπως έχει γίνει αυτή η τροπολογία που κατέθεσε
σήµερα ο Υπουργός και δεύτερον πώς θα προστατευθεί αυτό το
προσωπικό πού µεταφέρεται σε ιδιωτικές εταιρείες; Πώς θα
προστατευθεί µε το εργασιακό καθεστώς, πού ισχύει για µία κρατική
επιχείρηση; Αυτό κύριοι αντίκειται στην οικονοµική ελευθερία των
ιδιωτικών επιχειρήσεων, η οποία προστατεύεται από το Σύνταγµα.
Κατά συνέπεια αυτό το προσωπικό που όχι εκούσια, αλλά
υποχρεωτικά το µεταφέρετε, δεν έχει καµία προστασία. Το λέτε
στην αρχή "το προσωπικό της εταιρείας δύναται να µεταφέρεται σε
θυγατρικές της εταιρείας". ∆ύναται από πλευράς αποφάσεων του
∆ιοικητικού Συµβουλίου όχι όµως, χωρίς να ρωτάται το προσωπικό.
Και λέτε "για το ανωτέρω προσωπικό εξακολουθούν να
εφαρµόζονται οι διατάξεις που διέπουν τις εργασιακές σχέσεις στο
προσωπικό της ΕΥ∆ΑΠ". Θα έρθετε εσείς εδώ και θα κάνετε
νοµοθετική παρέµβαση κατοχυρώσεως δικαιωµάτων σε
προσωπικό πού θα πάει σε ιδιωτικές επιχειρήσεις; Αυτό είναι
αντισυνταγµατικό.
Κατά συνέπεια είναι µία ρήτρα που βάζετε εδώ για να ρίξετε στάχτη
στα µάτια του προσωπικού, το οποίο θα σφαγιασθεί µεταφερόµενο
στις ιδιωτικές επιχειρήσεις. Αυτή είναι η πραγµατικότητα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Αγγουράκης έχει
το λόγο.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, νοµίζω όλη η
συζήτηση έδειξε ότι πραγµατικά το µοναδικό που θα µπορούσε να
κάνει η Κυβέρνηση είναι να πάρει πίσω το σχέδιο νόµου που
συζητάµε.
Και οι τροπολογίες που παρουσιάστηκαν, αλλά και όλη η συζήτηση
δεν αφήνουν κανένα περιθώριο στην κατεύθυνση αυτή.
Θα ήθελα να σηµειώσω, κύριε Πρόεδρε, κάτι που µου έκανε
πραγµατικά µεγάλη εντύπωση από την τοποθέτηση του κυρίου
Υφυπουργού. ∆υστυχώς δεν είναι τώρα εδώ, για να ακούσει.
Πρέπει να πω, ότι ο κ. Χριστοδουλάκης είναι απόλυτα συνεπής στις
τρεις φορές που έχει τοποθετηθεί γύρω από τα θέµατα αυτά. Τι µας
είπε ως επιχείρηµα για την ιδιωτικοποίηση της ΕΥ∆ΑΠ; Μας είπε ότι
µέσω του ελέγχου τον οποίο θα ασκούν οι µέτοχοι, θα βελτιωθούν
όλοι οι παράµετροι της συγκεκριµένης επιχείρησης. Φυσικά δεν µας
εξήγησε µε ποιο τρόπο θα είναι ακόµα πιο αποτελεσµατικό το
τεράστιο έργο που πραγµατικά έχει κάνει η ΕΥ∆ΑΠ µετά τον έλεγχο
του κράτους, όµως φθάσαµε στο σηµείο όταν συζητάγαµε για τον
ΟΤΕ και τα Ελληνικά Πετρέλαια ο κύριος Υφυπουργός να µας πει,
προσέξτε τι λέτε για τον ΟΤΕ και για τα Ελληνικά Πετρέλαια, διότι
αυτό µπορεί να επηρεάσει αρνητικά τις µετοχές. Και αυτό λέγεται
στην ελληνική Βουλή. Φθάσαµε ήδη σ' αυτό το σηµείο. Να µη
µπορεί η ελληνική Βουλή πια να έχει γνώµη, όχι για οποιαδήποτε
επιχείρηση, αλλά ακόµα και για τις επιχειρήσεις τις

ιδιωτικοποιηµένες του 51% συµµετοχή του δηµοσίου, διότι βεβαίως
ενδέχεται να επηρεασθεί αρνητικά από την πορεία της µετοχής.
Αυτός είναι ο κοινωνικός έλεγχος που θα ασκούν µέσω της
µετοχοποίησης στην ποιότητα, ποσότητα και ο,τιδήποτε άλλο του
προϊόντος; Να, λοιπόν που η ίδια η Κυβέρνηση µε την τοποθέτησή
της για τις δύο συγκεκριµένες επιχειρήσεις, έρχεται να επιβεβαιώσει
πλήρως και τις ανησυχίες των εργαζοµένων και την κριτική τους και
την τοποθέτησή µας στο συγκεκριµένο σχέδιο νόµου. Τα υπόλοιπα
βεβαίως είναι και για τις εντυπώσεις και για να κερδίζουµε χρόνο.
Και θα τελειώσω µε το θέµα των εργαζοµένων. 'Οχι απλώς δεν
υπάρχει καµία διασφάλιση για τα δικαιώµατά τους και σ' αυτό ο
κύριος Υπουργός ήταν πάλι συνεπής και σήµερα όταν
τοποθετήθηκε. Αυτό που µας είπε είναι θα πάρουµε µετοχές, θα
δώσουµε στο ταµείο από το προϊόν της µετοχοποίησης και θα είναι
50% της εκποίησης των παλιών στοιχείων της ΕΥ∆ΑΠ τα οποία και
αυτά θα πάνε στο ταµείο των εργαζοµένων.
Για τις εργασιακές σχέσεις και για µια σειρά από τέτοια ζητήµατα
δεν ακούσαµε καµία δέσµευση. Γι' αυτό το λόγο λέω ότι, και στην
περίπτωση της ΕΥ∆ΑΠ, ιδιωτικοποίηση σηµαίνει χειροτέρευση των
συνθηκών για τους καταναλωτές, χειροτέρευση ποιότητας δικτύου,
χειροτέρευση των συνθηκών για τους εργαζόµενους.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. ∆ραγασάκης έχει
το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΡΑΓΑΣΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, το µόνο που θέλω να
πω είναι, ότι µας ικανοποιεί βέβαια ως Βουλευτές το γεγονός ότι για
αρκετές ώρες εδώ συζητάµε -φοβάµαι ότι επαναλαµβάνουµε τους
εαυτούς µας- αλλά πρέπει να επισηµάνουµε ότι η Βουλή καλείται
απλά να επικυρώσει µια προειληµµένη απόφαση. Την
ιδιωτικοποίηση η Κυβέρνηση την αποφάσισε, την εξήγγειλε, την
οργάνωσε, την προετοίµασε και τώρα εµείς συζητάµε, αν θα γίνει ή
δεν θα γίνει ιδιωτικοποίηση.
Είναι χαρακτηριστικό, ότι παρά τις επανειληµµένες αγορεύσεις του
κυρίου Υφυπουργού, σε κανένα από τα ουσιαστικά επιχειρήµατα
που διατυπώσαµε δεν µπόρεσε -και ούτε καν θέλησε- να προσφέρει
κάποια επιχειρήµατα, να διασκεδάσει έστω κάποιες από τις
ανησυχίες που εκφράσαµε.
Θέλω πάντως να τονίσω πως η άποψη ότι µε την εισαγωγή στο
χρηµατιστήριο θα λύσουµε το πρόβληµα των επενδύσεων της
ΕΥ∆ΑΠ, οι οποίες είναι αναγκαίες -εκτός των άλλων και διότι πρέπει
να πούµε ότι η ΕΥ∆ΑΠ έχει να προσφέρει ένα πολύτιµο έργο, αλλά
δυστυχώς οι διαρροές του δικτύου έχουν φτάσει σε ανησυχητικά
επίπεδα- αποτελεί µία τεράστια αυταπάτη. Το απέδειξα και µε
στοιχεία από τη Βρετανία, όπου είναι ιδιωτική η αντίστοιχη εταιρεία,
οι εργαζόµενοι µειώθηκαν, τα κέρδη αυξήθηκαν, οι τιµές αυξήθηκαν
και οι επενδύσεις καθηλώθηκαν.
∆εν είναι λοιπόν δυνατόν να συζητάµε δύο µέρες εδώ και ο
Υφυπουργός να αποφεύγει να δώσει έστω µία διευκρίνιση, µία
απάντηση ή µία εξήγηση αυτού του φαινοµένου.
∆εύτερον, η άποψη ότι η εισαγωγή στο χρηµατιστήριο θα βελτιώσει
τη διοίκηση, αποτελεί ακόµη µεγαλύτερη αυταπάτη, για δύο λόγους.
Πρώτον, βελτίωσε τη διοίκηση του Ο.Τ.Ε. η εισαγωγή του στο
χρηµατιστήριο; ∆εύτερον, εάν ο µέτοχος θεωρεί ότι η διοίκηση της
ΕΥ∆ΑΠ δεν είναι καλή, θα πουλήσει τη µετοχή αυτή και θα πάρει
µία άλλη την οποία θεωρεί ότι έχει καλύτερο µάνατζµεντ και
καλύτερες προοπτικές. Τρίτον, θα υπάρξουν µέτοχοι, κυρίως
θεσµικοί, οι οποίοι βεβαίως θα προσπαθήσουν να ασκήσουν
επιρροή. Η επιρροή τους όµως δεν θα είναι προς την κατεύθυνση
της βελτίωσης υπηρεσιών γενικά και της εξυπηρέτησης του
καταναλωτή, αλλά θα είναι πιέσεις προς την κατεύθυνση της
περαιτέρω ιδιωτικοποίησης και της αύξησης της κερδοφορίας σε
βάρος της ποιότητας υπηρεσιών προς τους καταναλωτές.
Για  όλους  αυτούς  τους  λόγους  εµείς  το  µόνο  που  βλέπουµε
ως  προοπτική  το  αξιολογούµε  θετικά,  είναι  ότι  σε  µία  κοινωνία
η  οποία  είναι  αδρανής-  από  έλλειψη  πληροφόρησης  βεβαίως
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και άγνοιας- είναι ότι τουλάχιστον οι εργαζόµενοι της ΕΥ∆ΑΠ
κλείνουν τα αυτιά τους σ' αυτές τις σειρήνες ότι δήθεν θα γίνουν
µέτοχοι και προνοµιούχοι κλπ.
Οι εργαζόµενοι εκφράζουν την αντίθεσή τους η οποία, κύριε
Υπουργέ, δεν είναι συντεχνιακή. Mην υποτιµάτε, λοιπόν, τόσο πολύ
τους εργαζόµενους. Πρέπει να χαιρόµαστε, όταν βλέπουµε
εργαζόµενους να πονούν τη δουλειά τους, να πονούν την εταιρεία
και να θέλουν την προκοπή της. Τέτοιος είναι ο χαρακτήρας των
αγώνων των εργαζοµένων.
Εµείς τους καλούµε να παραµείνουν ενωµένοι, να παραµείνουν σε
επαγρύπνηση, να γίνει µία τεράστια προσπάθεια ενηµέρωσης των
δήµων και των δηµοτών του Λεκανοπεδίου, έστω και µετά την
ψήφιση του νοµοσχεδίου, διότι σε αρκετές φάσεις θα χρειαστεί η
παρέµβασή τους και η δική µας παρέµβαση βεβαίως, για να
αποτρέψουµε χειρότερες καταστάσεις.
Εποµένως -καταψηφίζοντας το νοµοσχέδιο- το µόνο που
επαναλαµβάνουµε είναι ότι, αν θέλει η Κυβέρνηση, µπορεί να βάλει
µία ρύθµιση ότι η σύµβαση µε την οποία θα γίνουν οι
παραχωρήσεις και θα γίνουν συγκεκριµένα αυτά που προβλέπει το
νοµοσχέδιο και τότε η σύµβαση αυτή να έλθει για επικύρωση στη
Βουλή.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Ιντζές έχει το λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα σταθώ σε τρία σηµεία.
Λυπάµαι που ο παριστάµενος Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας
αποφεύγει να απαντήσει σε θέµατα καθαρά οικονοµικά. ∆εν
εξήγησε στη Βουλή πώς θα προκύπτουν κέρδη.
Είναι γνωστό, κύριε Πρόεδρε, ότι η τιµή είναι εξίσωση κόστους συν
κέρδος.
Το κόστος πάλι προσδιορίζεται από την παραγωγικότητα των
εργαζοµένων, από την ποσότητα της παραγωγής και από τις
συνθήκες ελεύθερου ανταγωνισµού.
Από αυτά τι υπάρχει, κύριε Πρόεδρε, στην ελληνική αγορά για τις
µετοχές της ΕΥ∆ΑΠ; Υπάρχει ελεύθερος ανταγωνισµός; Είναι
µονοπώλιο.
∆εύτερον η τιµή δεν θα προσδιορίζεται στην αγορά αλλά από την
Κυβέρνηση. Πώς λοιπόν θα δηµιουργηθούν κέρδη; Απλούστατα η
Κυβέρνηση αυθαίρετα θα καθορίζει την αµοιβή του κεφαλαίου. Και
όσο µεγαλύτερη είναι η πίεση των κεφαλαιούχων τόσο µεγαλύτερα
κέρδη θα εξασφαλίζονται. ∆ιαφορετικά µας κοροϊδεύει. ∆ιότι
αναφέρει πάντα και παραλληλίζει την πορεία του ΟΤΕ µε την
ΕΥ∆ΑΠ. Αλλά είπαµε ότι οι τηλεπικοινωνίες σε δύο χρόνια θα είναι
ελεύθερες. Θα υπάρχει πλήρης ανταγωνισµός ή σχετικός. Θα
υπάρχει ολιγοπώλιο. Εδώ υπάρχει µονοπώλιο, κύριε Υπουργέ.
Πώς θα διαµορφώνεται στο χρηµατιστήριο και θα είναι ελκυστική η
µετοχή;
Αν έλεγε, κύριε Πρόεδρε, ότι το κέρδος θα προσδιορίζεται κατά µία
µονάδα παραπάνω από τα τρέχοντα επιτόκια ταµιευτηρίου, θα
έλεγα ναι, υπάρχει ένας τρόπος ελέγχου. Αλλιώς πώς θα
προσδιορίζεται το κέρδος, η απόδοση; Εδώ δηλαδή που λέγει ότι η
απόδοση του κεφαλαίου προσδιορίζεται από την εύλογη απόδοση
των επενδύσεων της ΕΥ∆ΑΠ και τη χρηµατοδότηση των
δραστηριοτήτων της µε ορθολογικό τρόπο. ∆ηλαδή, αόριστα
πράγµατα και σχετικά τα πάντα.
Το εύλογο είπα εκατό φορές ότι είναι σε συνάρτηση µε κάποιο άλλο
πρώτο όρο σύγκρισης. Αλλιώς δεν υπάρχει εύλογο στην έννοια της
οικονοµίας και της νοµικής επιστήµης,. Εν σχέσει µε κάτι άλλο είναι
εύλογο.
Εποµένως πράγµατι ή θα υπάρξει αύξηση της τιµής του νερού και
µείωση της ποιότητας ή ακριβώς τα κέρδη των µετόχων της ΕΥ∆ΑΠ
θα καθορίζονται από την κυβερνητική κάθε φορά βούληση. Αυτά
όσον αφορά το τιµολόγιο.
Ως προς το προσωπικό. Πράγµατι και η διατύπωση του άρθρο 9,
παράγραφος 4, είναι αόριστη. 'Οταν δε συνταχθούν και οι νέοι
κανονισµοί, που θα είναι εκτός του ν. 2414/96, θα γίνει η ρύθµιση

όπως το θέλει το νέο ∆.Σ. της ΕΥ∆ΑΠ Α.Ε. Αλλά και µε την
τροπολογία που θα επιτρέπεται να µεταφερθεί προσωπικό σε
θυγατρικές εταιρείες, που θα είναι 100% ιδιωτικές, δεν µπορείς να
επιβάλεις σε ένα άλλο ΝΠΙ∆ εργασιακές σχέσεις που προέρχονται
από µια άλλη ηµικρατική επιχείρηση επειδή θα ελέγχεται από το
κράτος.
Το τρίτο και τελευταίο, κύριε Πρόεδρε, είναι ότι ο κύριος Υπουργός
απέφυγε το θέµα που έθεσα και εγώ και ο κ. Γκελεστάθης και άλλοι
ενδεχοµένως, για τη Φωκίδα. Είναι κατ' εξοχήν το νοµοσχέδιο αυτό
που πρέπει να δώσει λύση διότι µιλάµε για τα νερά. Και η Αθήνα
προς το παρόν σώθηκε, δηλαδή το Λεκανοπέδιο της Αττικής, από
άποψη νερού πόσιµου από τον Εύηνο. Και πρέπει να υπάρξει
πράγµατι κάποιο ανταποδοτικό τέλος. Είναι ευλογότατο το αίτηµα.
Και όταν ο κύριος Υπουργός λέγει ότι θα το τακτοποιήσουµε εν
καιρώ, στην ουσια µπαίνει στις ελληνικές καλένδες, δηλαδή ποτέ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Πεπονής έχει το
λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΠΕΠΟΝΗΣ: Πρώτον, για τους εργαζοµένους. Οι
διαφωνίες και οι διαµαρτυρίες των εργαζοµένων δεν αφορούν
µόνον τον εαυτό τους, αλλά εκφράζουν τα συµφέροντα των
καταναλωτών και αναφέρονται στους κινδύνους που διατρέχουν οι
καταναλωτές, κινδύνους που και εµείς έχουµε επισηµάνει.
Η προσθήκη της παραγράφου 5 στο άρθρο 9, κύριε Υφυπουργέ
κατά την άποψή µου, όχι µόνο δεν θα κατασιγάσει αλλά θα
ενισχύσει τις εύλογες ανησυχίες των εργαζοµένων. ∆εν είναι
δυνατόν µε νόµο να ορίζετε ότι δύναται να µεταφέρεται το
προσωπικό εις οιανδήποτε θυγατρική ή συνεργαζόµενη εταιρεία,
πρώτον, διότι δεν τους κατοχυρώνετε απ' αυτό το οποίο η
νοµολογία χαρακτηρίζει ως δυσµενή µεταβολή των συνθηκών
εργασίας. Και δεύτερον, δεν καθορίζετε κανένα κριτήριο. Θα έλθει
δηλαδή αυθαίρετα η διοίκηση και θα διατάσσει ότι ο άλφα
εργαζόµενος θα µεταφερθεί σε εκείνη τη θυγατρική ή
συνεργαζόµενη εταιρεία και ο βήτα εργαζόµενος σε κάποια άλλη;
Είναι τουλάχιστον ανεπαρκής αυτή η διάταξη, πέραν του ότι
επαναλαµβάνω θα ενισχύσει ευλόγως τις ανησυχίες και τις
αντιρρήσεις των εργαζοµένων.
Κύριε Υφυπουργέ, απαντώντας σε όσα είπα για τις εγκαταστάσεις
κατεργασίας του ύδατος, µε παραπέµψατε στο άρθρο 2
παράγραφος 1. Λίγα νοµικά γνωρίζω και εγώ. Το πλέγµα των
υποχρεώσεων και δικαιωµάτων δεν το ρυθµίζει το άρθρο 2
παράγραφος 1. Το άρθρο 2 παράγραφος 1, απονέµει γενικώς και
αορίστως µόνο δικαιώµατα στη νέα ΕΥ∆ΑΠ. Το πλέγµα των
δικαιωµάτων και υποχρεώσεων, το καθορίζει το άρθρο 6. Και έχω
µιλήσει επανειληµµένως, να µην επανέρχοµαι, µε το άρθρο 6 δεν
υπάρχουν συγκεκριµένες υποχρεώσεις της µετοχοποιούµενης
ΕΥ∆ΑΠ, το έχουµε πει, το έχουµε επαναλάβει και δεν είναι δυνατόν
να υπάρξει διαφορετική γνώµη.
Πέραν αυτού όµως, από που προκύπτει από το νόµο σας, κύριε
Υφυπουργέ, ότι οι εγκαταστάσεις κατεργασίας δεν µεταβιβάζονται
στην Εταιρεία Παγίων η οποία θα έχει ουσιαστικά και την
επιβάρυνση λειτουργίας;
Η παράγραφος 2 του άρθρου 4 ορίζει τι οπωσδήποτε θα
µεταβιβασθεί. Αλλά δεν απαριθµεί εξανλητικά ούτε το τι δεν θα
µεταβιβασθεί, όπως νοµίζω επεσήµανε και ο κ. Ανδρεουλάκος.
Τέλος, κύριε Υφυπουργέ, οµολογώ ότι δεν έχω καταλάβει τι ισχύει
από τα δυο τα οποία έχετε ισχυρισθεί. Ισχύει ότι θα έχουµε µια
διασπορά µετοχών δια µέσου χρηµατιστηρίου, το οποίο εγώ
έσπευσα να αποδεχθώ ή ισχύουν τα όσα είπατε περί του ρόλου του
επιχειρηµατικού κεφαλαίου; Το κεφάλαιο το οποίο αντλείται από
διασπορά µετοχών δεν είναι επιχειρηµατικό κεφάλαιο. Είναι τα
λεφτά του εργάτη, του υπαλλήλου, του βιοτέχνη, του οιουδήπότε.
Εάν αναφέρεσθε σε επιχειρηµατικό κεφάλαιο, σηµαίνει ότι έχετε
υπόψη σας ένα συγκεκριµένο πακέτο µετοχών το οποίο θα
περιέλθει σε συγκεκριµένο µέτοχο. Και έτσι ξαναέρχοµαι στο θέµα
στο οποίο ευφυώς δεν απαντήσατε. ∆εν µας έχετε πει, ούτε
προβλέπεται από εδώ, ποιος θα έχει τη διεύθυνση και
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διαχείριση της µετοχοποιούµενης εταιρείας, διότι εδώ δεν
κατοχυρώνεται διόλου µα διόλου, ότι θα είναι ο εκπρόσωπος του
51%. Και κατά συνέπεια, εάν θέλετε ρόλο επιχειρηµατικού
κεφαλαίου, θα πρέπει να σας πω ότι το επιχειρηµατικό κεφάλαιο,
επαναλαµβάνω, δεν αντλείται από διασπαρµένες µετοχές.
Προφανώς, έχετε υπόψη σας λοιπόν, κάποια επιχειρηµατική
συνεργασία. 'Εχει καλώς, αλλά να το αντιληφθούµε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Προφανώς.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΠΕΠΟΝΗΣ: Τι είπατε, κύριε Πρόεδρε;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Προφανώς.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΠΕΠΟΝΗΣ: Προφανέστατα.
Λοιπόν, αφήστε τότε τα περί διασποράς µετοχών δια του
χρηµατιστηρίου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Γκελεστάθης έχει
το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, απορώ γιατί ο κύριος
Υφυπουργός Οικονοµικών αρνείται να τοποθετηθεί στην πρότασή
µου για την προσθήκη παραγράφου 5 στο άρθρο 6, αφού είναι
γνωστό ότι µε τον ν. 2446/96 επεβλήθη ειδικό τέλος επί του κύκλου
εργασιών της ∆ΕΗ, υπέρ των Νοµών Κοζάνης, Αρκαδίας και
Φλώρινας για το λιγνίτη που παράγουν και χρησιµοποιεί η ∆ΕΗ. Το
νερό του Μόρνου δηλαδή που είναι από τη Φωκίδα και έρχεται για
την ύδρευση της ευρύτερης περιοχής της Αθήνας δεν πρέπει να
τύχει µιας ειδικής µεταχείρισης όπως ανέφερα προηγουµένως για
την περίπτωση του λιγνίτη.
Κύριε Υφυπουργέ Οικονοµικών, νοµίζω ότι είστε υποχρεωµένος να
τοποθετηθείτε στο θέµα αυτό. Χιλιάδες συµπατριωτών µου στο
Νοµό Φωκίδας περιµένουν ν'ακούσουν την απάντησή σας. Είναι
δίκαιο το αίτηµα αυτό; Είναι σκόπιµο; Είναι νόµιµο ή όχι;
Εν πάση περιπτώσει, είτε έτσι το κρίνετε, είτε αλλιώς, δώστε µια
απάντηση. Το να αρνείσθε να απαντήσετε, νοµίζω ότι δεν
προσβάλλει µόνο όλους αυτούς τους χιλιάδες συµπατριώτες µου
που περιµένουν την απάντηση της Κυβέρνησής σας, αλλά εν πάση
περιπτώσει υποβαθµίζει και τη λειτουργία εδώ της νοµοθετικής
εργασίας. ∆ηλαδή, γίνεται διάλογος κωφών; ∆εν ακούτε από χθες
από την οµιλία µου επί της αρχής του νοµοσχεδίου και σήµερα στη
συζήτηση των άρθρων αυτών που ασχολούµαι µε το θέµα αυτό
πού αφορά τη Φωκίδα; Πρέπει οπωσδήποτε, κύριε Υφυπουργέ
Οικονοµικών, να δώσετε µια απάντηση εδώ και τώρα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριε Υφυπουργέ,
θέλετε το λόγο; ∆ιότι κλείνετε εσείς για να µπούµε στην ψήφιση των
άρθρων.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
'Ενα µόνο σχόλιο θα ήθελα να κάνω, κύριε Πρόεδρε, σε κάτι το
οποίο είπε ο κ. Πεπονής.
Είναι προφανές, ότι η προσθήκη της παραγράφου στο άρθρο 9 για
τους εργαζόµενους των θυγατρικών επιχειρήσεων, δίδει τη
δυνατότητα, δεν επιβάλλει τη µεταφορά τους ή ο,τιδήποτε άλλο. Και
νοµίζω, ότι η διασφάλιση µε τον τρόπο αυτό είναι πάρα πολύ
εκτενής και αποτελεσµατική.
'Οσον αφορά το ποιος θα διοικεί τις επιχειρήσεις, είναι προφανές ότι
ο µέτοχος της πλειοψηφίας θα παίζει τον καθοριστικό ρόλο για το
πως θα ορίζεται η διοίκηση και σε ποιες κατευθύνσεις θα κινείται η
διοίκηση.
'Οσο δε αφορά την επιλογή του διευθύνοντος συµβούλου, αυτή θα
ακολουθεί τις διαδικασίες οι οποίες ισχύουν και για άλλες
επιχειρήσεις.
Και έαν κάτι έχει προσφέρει η µετοχοποίηση, εκτός των άλλων που
έχουµε κάνει, είναι ότι έχει αυξήσει και την ανταγωνιστικότητα και τη
διαφάνεια και την αναζήτηση ικανών στελεχών έτσι ώστε να
µπορέσουν οι επιχειρήσεις αυτές να πάνε καλά. Και νοµίζω ότι και
αυτό εν τέλει αποβαίνει σε όφελος των καταναλωτών.
Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της ενότητας των άρθρων
1 έως 9 και εισερχόµαστε στην ψήφισή τους χωριστά.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 1 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.

ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΡΑΓΑΣΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Συνεπώς το άρθρο 1
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 2 όπως τροποποιήθηκε
από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΡΑΓΑΣΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Συνεπώς το άρθρο 2
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 3 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΡΑΓΑΣΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Συνεπώς το άρθρο 3
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 4 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΡΑΓΑΣΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Συνεπώς το άρθρο 4
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 5 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΡΑΓΑΣΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Συνεπώς το άρθρο 5
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 6 όπως τροποποιήθηκε
από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΡΑΓΑΣΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Συνεπώς το άρθρο 6
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 7 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΡΑΓΑΣΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Συνεπώς το άρθρο 7
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 8 όπως τροποποιήθηκε
από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΡΑΓΑΣΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Συνεπώς το άρθρο 8
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 9 όπως τροποποιήθηκε
από τον κύριο Υπουργό;
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ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΡΑΓΑΣΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Συνεπώς το άρθρο 9
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό.
Kύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση της ενότητας των
άρθρων 10 έως 15.
Ο κ. Σταυρακάκης έχει το λόγο επί της ενότητας αυτής.
ΜΗΝΑΣ ΣΤΑΥΡΑΚΑΚΗΣ: Μου κάνει εντύπωση, κύριε Πρόεδρε,
γιατί την ανταγωνιστικότητα της εταιρείας την περιορίζουµε στα όρια
του εθνικού κράτους και δεν την επεκτείνουµε και στο εξωτερικό
όπως πράττουν άλλες εταιρείες ή οργανισµοί της Ευρώπης. Και
ανέφερα χθες παραδείγµατα πολύ µεγάλου όγκου επενδύσεων και
οικονοµικής δραστηριότητας συγκεκριµένων ευρωπαϊκών χωρών
και εταιρειών όπου οι πολυεθνικές αυτές εταιρείες
προσανατολίζονται κυρίως στις αναπτυσσόµενες χώρες και στις
χώρες της Ανατολικής Ευρώπης. Η ανταγωνιστικότητα, εν
προκειµένω, θα άξιζε τον κόπο να εντοπισθεί στην περιοχή της
Βαλκανικής. Πέρασε αβρόχοις ποσί αυτή η σοβαρότατη πλευρά του
ζητήµατος. Βλέπουµε την ανταγωνιστικότητα µόνο στο εσωτερικό.
Στα άρθρα 10, 11 και 12 βελτιώνονται οι κανόνες λειτουργίας του
χρηµατιστηρίου.
Το άρθρο 10 αφορά τις δηµόσιες επιχειρήσεις και οργανισµούς του
ν. 2414. Εν όψει της εισαγωγής τους στο χρηµατιστήριο
υποχρεούνται σε αναµόρφωση οικονοµικών καταστάσεων που είναι
υποχρεωµένες να καταθέσουν προς έγκριση στις αρχές ελέγχου,
Χρηµατιστήριο Αξιών Αθηνών και Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς.
Στο άρθρο 11 οι ρυθµίσεις είναι ορθές και αποτελούν αναγκαίο
εκσυγχρονισµό, όπως και οι βελτιώσεις που επέρχονται στο
προεδρικό διάταγµα 5192 και συγκεκριµένα στην αντικατάσταση
των παραγράφων 1 και 2 του άρθρου 5. ∆ιότι υπάρχει η
υποχρέωση ενηµέρωσης κάθε µετόχου που κατέχει τουλάχιστον το
10% και στις περιπτώσεις που µεταβάλλει το ποσοστό κατά 3% του
συνόλου των δικαιωµάτων ψήφου, ανεξαρτήτως εάν υπερβαίνει ή
υστερεί έναντι των προβλεποµένων ορίων, η υποχρέωση
γνωστοποίησης στο χρηµατιστήριο κάθε συναλλαγής εφόσον
υπερβαίνει το ποσό των εκατό εκατοµµυρίων (100.000.000)
δραχµών και η κατάργηση του πενθηµέρου.
Με αυτές τις προβλέψεις του άρθρου γίνεται το πλαίσιο της
εποπτείας αυστηρότερο. Επιβάλλεται όµως ακόµη και από τις
τεχνολογικές εξελίξεις, δεδοµένου ότι έχει βελτιωθεί και βελτιώνεται
η τεχνολογική υποδοµή και των εταιρειών και του χρηµατιστηρίου,
ώστε οι συνδιαλλαγές να εκκαθαρίζονται εντός εικοσιτετραώρου.
Στο άρθρο 12 αυτή η τροποποίηση έρχεται να συµπληρώσει το
θεσµικό πλαίσιο συγχωνεύσεων και εξαγορών στον τοµέα των
πιστωτικών ιδρυµάτων. Η Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς έχει ήδη πάρει
την εξουσιοδότηση από το νόµο και διαµορφώνει αυτήν την περίοδο
τον κανονισµό για τις επιθετικές εξαγορές για το σύνολο των
επιχειρήσεων.
'Οµως, ειδικά για τον τραπεζικό χώρο η Τράπεζα της Ελλάδας
πρέπει να έχει λόγο όσον αφορά τα θέµατα επάρκειας
αντιµετώπισης κινδύνου µέσα στο σύστηµα και φερεγγυότητας των
τραπεζικών ιδρυµάτων. Ως προς αυτά τα θέµατα η Τράπεζα της
Ελλάδας πρέπει, πριν προχωρήσου οι συγχωνεύσεις ή οι επιθετικές
εξαγορές, να δίνει την έγκρισή της. Αυτό δεν προβλεπόταν µέχρι
σήµερα, παρά το γεγονός ότι έχει την εποπτεία του τραπεζικού
συστήµατος και µε αυτήν την τροποποίηση σήµερα
συµπληρώνεται.
Με την ψήφιση αυτού του νόµου και τη δηµοσίευση του κανονισµού
της Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς, συµπληρώνεται πλέον πλήρως το
θεσµικό πλαίσιο των συγχωνεύσεων και των επιθετικών εξαγορών
και έχουµε εξοµοιωθεί µε τα ευρωπαϊκά δεδοµένα. Και αυτό
ενισχύει την ασφάλεια και των µικροεπενδυτών και των
συναλλαγών, αλλά και τη φερεγγυότητα του τραπεζικού συστήµατος

στο σύνολό του.
Είµαστε σε µία περίοδο αλλαγών και αυτή η τροπολογία έρχεται
ακριβώς να προβλέψει τις οποιεσδήποτε κινήσεις γίνονται σ' αυτό
τον χώρο το επόµενο διάστηµα.
Θέλω να εκφράσω την ικανοποίησή µου για τις ρυθµίσεις που
αφορούν το καθεστώς των εργαζοµένων και σ' ό,τι αφορά την
προσθήκη στο άρθρο 2, όπου αναφέρεται στο 50% του προϊόντος
εκποίησης, το οποίο πιστεύω ότι θα διαχειριστεί και θα αποδοθεί
προς όφελος των εργαζοµένων και σ' ό,τι αφορά την επόµενη
ρύθµιση που αφορά τη δυνατότητα να µεταφέρεται το προσωπικό
των ΟΤΑ ή των οικείων ∆ΕΥΑ στην ΕΥ∆ΑΠ µε την ίδια σχέση
εργασίας και τέλος σ' ό,τι αφορά την προσθήκη µε την οποία
προβλέπεται να µεταφέρονται σε θυγατρικές διατηρώντας τα
κεκτηµένα.
Παρακαλώ πολύ στην τελική ψηφοφορία να επέλθουν κατά
ολοκληρωµένο τρόπο οι νοµοτεχνικές επεξεργασίες, έτσι ώστε να
παρέχεται πλήρη κάλυψη στους εργαζόµενους.
Θέλω να κάνω ένα σχόλιο για τις θετικές προβλέψεις στο άρθρο 13
για τους εργαζόµενους στον ΟΑ∆ΥΚ και στον ΟΑΝΑΚ. Προβλέπεται
η µετακίνηση ορισµένου αριθµού από τις ανωτέρω εταιρείες στις
αντίστοιχες των ΟΤΑ και των Νοµαρχιακών Αυτοδιοικήσεων.
'Εχουµε καταθέσει µία τροπολογία που πιστεύουµε ότι θα πρέπει να
διευρυνθεί η ρύθµιση και να δηµιουργήσει ένα ασφαλέστερο και
µονιµότερο καθεστώς για τους εργαζόµενους. Γνωρίζουµε ότι
υπάρχουν ανάγκες στους νοµούς και ιδιαίτερα στο νοµό Χανίων.
Επιφυλάσσοµαι όταν θα έρθουν οι τροπολογίες να κάνω µία
πληρέστερη τοποθέτηση.
Θέλω να εκφράσω τη διαφωνία µου και επιτρέψτε µου, κύριε
Πρόεδρε, και σ' ό,τι αφορά το θέµα της δεοντολογίας, αλλά και στην
ουσία του θέµατος που έθεσε ο κ. Γκελεστάθης, να επισηµάνω ότι
υπάρχει µία σαφής αντίφαση. Ουσιαστικά ζητείται η επιβολή ενός
αντισταθµιστικού οφέλους. Σε βάρος ποιου; Οπωσδήποτε σε βάρος
ενός δηµοσίου κατά τα άλλα αγαθού που αναφέρεται στην
υδροδότηση περίπου του µισού πληθυσµού της Ελλάδας.
Το δεοντολογικό σκέλος αναφέρεται στο εξής; Επιτρέψτε µου να
θεωρώ ότι οι Βουλευτές είναι Βουλευτές και οι νοµάρχες είναι
νοµάρχες. Πιστεύω ότι θα ήταν ορθότερο να απασχολήσει την
Κυβέρνηση και εισηγούµαι να συµβεί αυτό, επειδή πράγµατι η εν
λόγω περιοχή έχει υποστεί σηµαντικές ζηµιές, έχει αλλάξει
ουσιαστικά η χωροταξία της. Επέδρασε αυτή η λίµνη στις
συγκοινωνίες. Να υπάρξει µία πρόβλεψη -το συζητήσαµε και µε τον
κ. Ανδρεουλάκο και νοµίζω ότι έχει ενδιαφέρουσες απόψεις πάνω
στο θέµα- έτσι ώστε στο τρίτο Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης
πραγµατικά να υπάρξει µία µέριµνα µελετηµένη έτσι ώστε να
αντιµετωπίζει τα προβλήµατα τα οποία όλοι δεχόµαστε ότι έχουν
δηµιουργηθεί στην εν λόγω περιοχή.
Τέλος, το νοµοσχέδιο, κύριε Πρόεδρε, πιστεύω ότι είναι µία ήπια
ρύθµιση και επιτυγχάνει τη ζεύξη των στόχων που είναι η βελτίωση
των υπηρεσιών, η ανταγωνιστικότητα στην κατεύθυνση που έθεσε
προ ολίγου και περιέγραψα και που αφορά κυρίως το εξωτερικό
περιβάλλον, την προστασία του συµφέροντος του καταναλωτή µε
πολύ συγκεκριµένες προβλέψεις. Κατοχυρώνει τους εργαζόµενους,
τις θέσεις τους, τα δικαιώµατά τους, τα εισοδήµατά τους, όχι µόνο
µε το προνοµιακό δικαίωµα της µετοχής, αλλά και όσα
ακολούθησαν. Εξασφαλίζει ποιότητα και αναβαθµίζει την
παραγωγικότητα ενώ θα διευκολύνει το νέο καθεστώς τους ικανούς
να διακριθούν. Ο βασικός στόχος αναβάθµισης των υπηρεσιών
εξυπηρετείται, ενώ διατηρείται ο δηµόσιος χαρακτήρας διαχείρισης
ενός δηµοσίου αγαθού.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Ανδρεουλάκος
έχει το λόγο.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ    ΑΝ∆ΡΕΟΥΛΑΚΟΣ:    Κύριε    Πρόεδρε,    θα
ήθελα  και  εγώ  να  αναφερθώ  στο  θέµα  του  αιτήµατος  της
Νοµαρχιακής  Αυτοδιοίκησης  Φωκίδος  και  λόγω  καταγωγής.
Είναι  γεγονός  αναµφισβήτητο  ότι  το  έργο  του  φράγµατος  του
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Μόρνου εστέρησε την επαρχία ∆ωρίδος από τα µοναδικά έφορα
εδάφη της. Και όσα εδάφη δεν κατελήφθησαν από τη λεκάνη του
φράγµατος εστερήθησαν του πλεονεκτήµατος της υδρεύσεως διότι
τα νερά δεσµεύτηκαν για να υδροδοτηθεί το λεκανοπέδιο Αθηνών.
Παράλληλα είχαµε φοβερές συνέπειες, διότι ο µισός Νοµός
Φωκίδος απεκλείσθη συγκοινωνιακά. Εγιγαντώθησαν οι
αποστάσεις µε συνέπεια το µαρασµό της επαρχίας ∆ωρίδας που
είναι µία από τις δύο επαρχίες του Νοµού Φωκίδος. Υπάρχει χρέος
της πολιτείας να αντισταθµίσει αυτές τις απώλειες. Πρέπει να βρεθεί
τρόπος για µια ορθολογιστική αντιµετώπιση του προβλήµατος.
'Ερχοµαι τώρα στα άρθρα. Εξ αφορµής των ρυθµίσεων που εισάγει
το άρθρο 11 για την ενηµέρωση του κοινού για ορισµένες
χρηµατιστηριακές συναλλαγές, θέλω να πω ότι δυστυχώς η
Κυβέρνηση έπαιξε µε τον ευαίσθητο θεσµό του χρηµατιστηρίου.
Προσεπάθησε εν όψει ευροεκλογών να κερδοσκοπήσει πολιτικά και
αθέµιτα από αυτόν το θεσµό. 'Ηταν αλλεπάλληλες οι επεµβάσεις
του κ. Παπαντωνίου µε δηλώσεις όπως "το χρηµατιστήριο θα
τραβήξει, θα έχει φοβερή άνοδο". Παράλληλα υπήρχαν και οι
σχετικές δηλώσεις του Πρωθυπουργού και άλλων κυβερνητικών
παραγόντων, ότι αυτή η άνοδος του χρηµατιστηρίου αντανακλά την
ευρωστία και την ανάπτυξη της ελληνικής οικονοµίας.
Τώρα που το χρηµατιστήριο πήρε την κατρακύλα, κύριοι
συνάδελφοι του ΠΑ.ΣΟ.Κ., τι αντανακλά; Την πτώση της εθνικής
οικονοµίας; ∆εν παίζουν, λοιπόν, µε ένα ευαίσθητο θεσµό. Τον
αφήνουν να λειτουργεί βάσει των κανόνων που θεσπίζει η πολιτεία,
κανόνων που πρέπει να ελέγχονται αν τηρούνται ή όχι.
Φέρνετε αυτές τις ρυθµίσεις. Βάζετε πρόσθετους κανόνες. Καλά
είναι αυτά, αλλά οι ελεγκτικοί µηχανισµοί του χρηµατιστηρίου έχουν
λειτουργήσει; Η άποψή µου είναι ότι η Κυβέρνηση µε τις
αλλεπάλληλες µικροκοµµατικές παρεµβάσεις της το "φούσκωσε" και
τώρα το "ξεφουσκώνει" Με τέτοια πολιτική εκ µέρους της
Κυβέρνησης δεν είναι δυνατόν να προσβλέψουµε σε ένα υγιές
χρηµατιστήριο, αλλά σε ένα χρηµατιστήριο τζόγου, αδιαφάνειας και
αθέµιτης συναλλαγής.
'Ερχοµαι στις ρυθµίσεις του άρθρου 13. Η µετάταξη την οποία
ευαγγελίζεται το άρθρο 13 θα µείνει χαρτί άγραφο, διότι ούτε οι
Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις ούτε και οι ΟΤΑ θα δεχθούν ένα
προσωπικό που δεν θα µπορούν να πληρώσουν και που εν
πολλοίς δεν το χρειάζονται.
Απεναντίας υπάρχουν τεράστια κενά στις γραµµατείες όλων των
δικαστηρίων και των τεσσάρων νοµών της Κρήτης. Νοµίζω ότι ο
Υπουργός ∆ικαιοσύνης είναι σύµφωνος να πληρωθούν αυτά τα
κενά µε µετατάξεις των εργαζοµένων του Οργανισµού Ανάπτυξης
∆υτικής και Ανατολικής Κρήτης.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Αγγουράκης έχει
το λόγο.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ: Για τα άρθρα 10 έως 14 η άποψή
µας είναι η εξής: 'Οσον αφορά το άρθρο 10 εµείς είµαστε κατά, διότι
αφορά θέµατα εισαγωγής ιδιωτικοποιηµένων επιχειρήσεων στο
Χρηµατιστήριο Αθηνών. 'Οπως είχαµε την ευκαιρία να πούµε και
προηγουµένως δεν είµαστε διατεθειµένοι να διευκολύνουµε τέτοιου
είδους διαδικασίες.
'Οσον αφορά τώρα το άρθρο 11, αφορά πράγµατι µια ρύθµιση που
αποσκοπεί σε µια κάποια οµαλοποίηση, σε έναν τοµέα της
λειτουργίας του χρηµατιστηρίου. Αυτή η ρύθµιση έρχεται να γίνει,
γιατί λίγο πριν εκδηλωθεί, αν θέλετε, η µαύρη εβδοµάδα, υπήρχαν
τέτοιου είδους προβλήµατα σαν και αυτά, που αναφέρει το άρθρο,
και εν πάση περιπτώσει κάνει µια προσπάθεια η Κυβέρνηση µε τη
συγκεκριµένη ρύθµιση να αντιµετωπίσει ορισµένες ακραίες
καταστάσεις στο συγκεκριµένο τοµέα, που αφορά την
πληροφόρηση. Από αυτήν την άποψη είναι, θα µπορούσε να πει
κανείς, µια θετική εξέλιξη.
Σπεύδω όµως να σηµειώσω ότι το χρηµατιστήριο, κύριε
Ανδρεουλάκο, είναι χρηµατιστήριο, είτε στην Αθήνα είναι είτε στο
Τόκυο ή δεν ξέρω εγώ πού αλλού. 'Αρα, όποιες ρυθµίσεις και να
συµβούν, δεν µπορεί κανένας να διασφαλίσει τους µετόχους γενικά,

αλλά ιδιαίτερα τους µικροµετόχους. Και έχω κατά νου καταστάσεις,
που έχουν συµβεί και σε πολύ ανεπτυγµένες χώρες, όπως σας έχω
πει, Ιαπωνία και αλλού, άρα µε διάφορες ρυθµίσεις που γίνονται,
αυτός ο τζόγος δεν πρόκειται να σταµατήσει, χώρια από το ότι
υπάρχουν πράγµατι κυβερνητικές ευθύνες. Εξάλλου, είναι και
στοιχείο της πολιτικής της Κυβέρνησης, όπως µας το είπε και ο κ.
Χριστοδουλάκης πριν, άρα δεν είναι να απορεί κανένας µε αυτήν
την πλύση εγκεφάλου, που έχουµε ζήσει τις τελευταίες εβδοµάδες,
όσον αφορά το χρηµατιστήριο. ∆εν απορεί κανένας µε τις
επεµβάσεις και παρεµβάσεις που σαφώς κάνει η δική µας
Κυβέρνηση, όπως κάνουν και άλλες κυβερνήσεις στον τοµέα αυτόν
και αυτές θα συνεχιστούν. Αυτό είναι βέβαιο.
'Οσον αφορά τις συγχωνεύσεις των πιστωτικών ιδρυµάτων, είναι
πράγµατι και αυτή µια θετική εξέλιξη, µε την έννοια ότι δίνει κάποιες
δυνατότητες στην Τράπεζα της Ελλάδος να ασκεί έναν έλεγχο σε
πιστωτικές συγχωνεύσεις και µ' αυτήν την έννοια µπορεί να
συµβάλει στην προστασία ορισµένων πλευρών της εθνικής
οικονοµίας και κυρίως αυτού του τοµέα, παρά το γεγονός, θα ήθελα
να σηµειώσω ότι είναι σχετικής αποτελεσµατικότητας οι
συγκεκριµένες ρυθµίσεις, πολύ περισσότερο αν έχουµε υπόψη µας
τις διαδικασίες γύρω από την ευρωπαϊκή ενοποίηση, την ΟΝΕ κλπ.
Εµείς, όσον αφορά τις µετατάξεις των εργαζοµένων στον
Οργανισµό Ανάπτυξης ∆υτικής Κρήτης, δεν είµαστε αντίθετοι να
προωθηθούν οι συγκεκριµένες ρυθµίσεις, αν και θα ήθελα βεβαίως
να σηµειώσω το γεγονός των µεγάλων ευθυνών, που υπάρχουν,
για το µαρασµό, αν θέλετε, αυτών των συγκεκριµένων
αναπτυξιακών επιχειρήσεων, αυτών των αναπτυξιακών εταιριών και
τις συγκεκριµένες ευθύνες που υπάρχουν, τις οποίες δεν µπορεί
κανείς να παραβλέψει. Γιατί ακόµα και αν υλοποιηθούν οι όποιες
διατάξεις αφορά το άρθρο για τις µετατάξεις, τα ζητήµατα
ανασφάλειας, αβεβαιότητας και τα ζητήµατα που έχουν προκύψει
σε σχέση µε ΙΚΑ κλπ., ασφαλώς δυστυχώς καλούνται οι
εργαζόµενοι να τα αντιµετωπίσουν µόνοι τους.
Αυτά, κύριε Πρόεδρε, και ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. ∆ραγασάκης έχει
το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΡΑΓΑΣΑΚΗΣ: Σε ό,τι αφορά το άρθρο 11, το
ψηφίζουµε µε την επισήµανση όµως ότι χρειάζεται να έρθει -και
νοµίζουµε ότι είναι ώριµο να έρθει- ένα ολοκληρωµένο πλαίσιο
ρύθµισης ελέγχου και διαφάνειας του χρηµατιστηρίου. Είναι γεγονός
ότι παλιότερα το χρηµατιστήριο ήταν µικρό, δεν επηρέαζε ιδιαίτερα
την κοινωνία η εξέλιξή του και η ρύθµισή του στην ουσία γινόταν
από ορισµένες κρατικές τράπεζες, ορισµένες µεγάλες επιχειρήσεις.
Η Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς ήταν σκιώδης και στην ουσία ήταν µια
υπηρεσία του Υπουργείου Εθνικής Οικονοµίας.
Σήµερα τα πράγµατα έχουν αλλάξει. Και δεν είναι θέµα να
προστατεύσουµε τους µικροµετόχους µόνο. Το θέµα είναι να
προστατεύσουµε την κοινωνία. ∆ιότι µια κρίση χρηµατιστηριακή έχει
αποδειχθεί ότι µπορεί να ξεπεραστεί ως χρηµατιστηριακή κρίση
γρήγορα, αλλά οι συνέπειές της στην υπόλοιπη κοινωνία
διατηρούνται επί µακρόν. Αυτή είναι και µια διαπίστωση, που κάνει
ο ΟΗΕ φέτος ως γενικό συµπέρασµα από την κρίση στη
Νοτιοανατολική Ασία. Τα περισσότερα χρηµατιστήρια εκεί έχουν
ανακάµψει, αλλά βλέπουµε ότι και στην Ινδονησία και αλλού
τεράστια κοινωνικά προβλήµατα και πληγές, που άνοιξαν ως
παρενέργειες της χρηµατιστηριακής κρίσης, παραµένουν.
Υπάρχουν πολύ σοβαρά θέµατα, λείπει τώρα όµως ο Υπουργός και
τα λέω για τα Πρακτικά. Πρέπει να αντιµετωπιστεί το φαινόµενο των
off shore com panies των λεγόµενων, υπεράκτιων εταιρειών οι
οποίες εµφανίζονται ως αγοραστές µετοχών µε αδυναµία
περαιτέρω ελέγχου των φυσικών προσώπων που είναι πίσω τους.
Είναι κοινή οµολογία ότι τα µέτρα για την αντιµετώπιση του
ξεπλήµατος του λεγόµενου "µαύρου" χρήµατος, δηλαδή, του µη
νόµιµου χρήµατος είναι ανεπαρκή και πρέπει να το αναγνωρίσουµε.
Επίσης, υπάρχουν προβλήµατα σε ό,τι αφορά την άνιση
πληροφόρηση κλπ.
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Εποµένως, το ψηφίζουµε αυτό το άρθρο διότι είναι σε θετική
κατεύθυνση, είναι όµως αποσπασµατικό και επί τη ευκαιρία θέτουµε
αυτό το γενικότερο θέµα.
Σε ό,τι αφορά τον ΟΑ∆ΥΚ: Θέλω και εγώ να υπογραµµίσω ότι
ειδικά ο ΟΑ∆ΥΚ έχει µια ιστορία πολύ θετική και ως ένας θεσµός
αναπτυξιακής παρέµβασης σε περιφερειακή κλίµακα ίσως θα
έπρεπε να γίνει πρότυπο και για άλλους τέτοιους φορείς. Φοβάµαι
ότι δεν είναι αυτή η λογική της Κυβέρνησης. Εν πάση περιπτώσεις,
τις συγκεκριµένες µετατάξεις πρέπει να τις δεχθούµε, υπάρχουν
όµως οι εξής παρατηρήσεις. Πρώτον να περιληφθεί και η
δυνατότητα µετάταξης στα Υπουργεία Εσωτερικών και ∆ικαιοσύνης,
στις υπηρεσίες τους. ∆εν κατανοούµε την επιµονή άρνησης. Μιλάµε
για δυνατότητα. Αν µπορεί να λυθεί αλλιώς το πρόβληµα δεν θα
χρειαστεί, ας µπει όµως και αυτή η δυνατότητα. Και δεύτερον στην
έκτη παράγραφο που µιλάει για το χρόνο ασφάλισης να µπει, µε το
συνολικό χρόνο υπηρεσίας που έχει αναγνωριστεί από τον ΟΑ∆ΥΚ.
∆ηλαδή, αν ο ΟΑ∆ΥΚ έχει αναγνωρίσει στον εργαζόµενο ότι έχει
δέκα χρόνια υπηρεσία αυτό να είναι. ∆ιότι πολλοί εργαζόµενοι του
ΟΑ∆ΥΚ, ενδεχοµένως, έχουν προϋπηρεσία και σε άλλους
δηµόσιους τοµείς.
Τέλος -έκανα την πρόταση χθες, δεν υπήρχε σχολιασµός από την
Κυβέρνηση- θέµα µετάταξης τίθεται και για τους εργαζοµένους των
λιπασµάτων στη ∆ραπετσώνα. Υπάρχει και µια τροπολογία, του
συναδέλφου κ. Ιντζέ, την οποία υποστηρίζουµε και εµείς. Εάν η
Κυβέρνηση για οποιονδήποτε λόγο δεν είναι έτοιµη να δεχθεί την
τροπολογία τουλάχιστον να αναλάβει µια πολιτική δέσµευση για την
άµεση αντιµετώπιση του σχετικού προβλήµατος.
Επειδή, κύριε Πρόεδρε, µπορεί να µην είµαι στην ψηφοφορία, τα
άρθρα 11, 12 και 13 τα ψηφίζουµε µε τις παρατηρήσεις που κάναµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Ιντζές έχει το λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα αναφερθώ µόνο στα
άρθρα 11 και 12 που τα καταψηφίζουµε. Και η αιτία είναι ότι τα
θέµατα του χρηµατιστηρίου τα είχαµε συζητήσει εκτενώς πριν δυο
χρόνια όταν συζητιόταν το νοµοσχέδιο για την κεφαλαιαγορά και το
χρηµατιστήριο. Από το 1996 έχω παρατηρήσει ότι σε κάθε
νοµοσχέδιο του Υπουργείου Εθνικής Οικονοµίας υπάρχουν και
διατάξεις αποσπασµατικές για τη ρύθµιση θεµάτων του
χρηµατιστηρίου. Εποµένως, δύο τινά συµβαίνουν. 'Η δεν γνωρίζει η
Κυβέρνηση και ό,τι θέµα προκύπτει το ρυθµίζει, που σηµαίνει
ανικανότητα και απρονοησία να δει την επαύριο και βλέπει µόνο
µέχρι τη µύτη της ή αφήνει έτσι να λειτουργεί το χρηµατιστήριο για
να καλύπτει ορισµένες ανορθόδοξες λειτουργίες και ενέργειες
αυτών που παίζουν στο χρηµατιστήριο και διαµορφώνουν τις τιµές
κατά βούληση και µετά όταν πλέον σκανδαλίζεται η ελληνική
κοινωνία σε όλη την ελληνική επικράτεια, τότε σπεύδει για να
ρυθµίσει ώστε να καλύψει αυτά που µέχρι χθες ενδεχοµένως
υπέθαλπε. Κατά τα άλλα οι ρυθµίσεις είναι σωστές, αλλά,
επαναλαµβάνω, τις καταψηφίζουµε µε όσα είπα προηγουµένως.
Θέλω να προσθέσω πριν τελειώσω την αναφορά µου στο άρθρο 11
ότι τουλάχιστον από το 1994, όταν ήρθε στη Κυβέρνηση το ΠΑΣΟΚ
και είχε υιοθετήσει τη πολιτική της Νέας ∆ηµοκρατίας περί
ιδιωτικοποήσεων ή µετοχοποιήσεων ή αποκρατικοποιήσεων -όποια
έννοια και αν υιοθετήσουµε στο ίδιο αποτέλεσµα καταλήγουµε-
έπρεπε να προνοήσει ότι θα έχει µια άνοδο η λειτουργία του
χρηµατιστηρίου και µια αύξηση των συναλλαγών.
Οφείλω να οµολογήσω ως ∆Η.Κ.ΚΙ. ότι είµαστε υπέρ του
χρηµατιστηρίου, εφόσον πιστεύουµε σε µία µεικτή οικονοµία.
Εφόσον υπάρχει ιδιωτικός τοµέας, είναι αδύνατον να µην υπάρξει
χρηµατιστήριο.
Ως προς το άρθρο 12. Κύριε Πρόεδρε, διεθνώς από το 1995 έχει
αρχίσει αυτή η επιθετική πορεία συγχώνευσης µεγάλων
επιχειρήσεων και ιδίως τραπεζών. Στην Ελλάδα, από το 1997 είχαν
αρχίσει αυτές οι διεργασίες συγχωνεύσεως των µεγάλων τραπεζών.
Είχαµε τη συγχώνευση Εθνικής και Κτηµατικής, η οποία βέβαια
ήταν θυγατρική, είχαµε την εξαγορά και στην πορεία συγχώνευση

της Τράπεζας Μακεδονίας-Θράκης από την Τράπεζα Πειραιώς, το
ίδιο συνέβη και µε την Τράπεζα Χίος και ένα χρόνο πέρσι
ταλανίστηκε η ελληνική κοινωνία, και ιδίως ο τραπεζικός χώρος, µε
την εξαγορά της Ιονικής. 'Αρα το θέµα το γνώριζε η Κυβέρνηση.
Φέρνει τώρα τη ρύθµιση, ακριβώς µε το σκεπτικό που είπα
προηγουµένως, για το χρηµατιστήριο, για να καλύψει ορισµένες
ανορθόδοξες µεθόδους συγχωνεύσεων και εξαγορών και
επιθετικών εξαγορών. Και αφού αυτές έχουν συντελεστεί, έρχεται εκ
των υστέρων να λάβει πρόνοια και να βάλει κάποιο φρένο, κάποια
διαφάνεια στις από δω και πέρα τέτοιου είδους συγχωνεύσεις.
Αλλά, όταν ήδη το φιλέτο έχει συντελεστεί, φαγωθεί, από κει και
πέρα δεν υπάρχουν -είναι ενδεχοµένως η Εµπορική Τράπεζα- τα
περιθώρια τέτοιου είδους χαριστικών ... πράξεων έχουν στενέψει
και γι' αυτόν το λόγο έρχεται να ρυθµίσει. Γι' αυτόν το λόγο ούτε
αυτό το άρθρο το ψηφίζουµε, καίτοι και εµείς πιστεύουµε ότι αυτές
καθ' εαυτές οι ρυθµίσεις, έστω και αποσπασµατικές, είναι
θετικότατες.
'Οσον αφορά το άρθρο 13, είπα ότι το ψηφίζω προκαταβολικά µε
την προσθήκη και την επανάληψη ότι πρέπει σ' αυτό το άρθρο να
ληφθεί πρόνοια και για τους εργαζόµενους που θα µείνουν εκτός
εργασίας στο εργοστάσιο Λιπασµάτων της ∆ραπετσώνας, ένεκα της
σωστής ρύθµισης που έχει γίνει µεταξύ οµόρων δήµων και του
Υπουργείου ΠΕΧΩ∆Ε, για τη µεταφορά του εργοστασίου.
Το άρθρο 14 το καταψηφίζουµε γιατί η µεν µία παράγραφος είναι
σωστή, αλλά στις παραγράφους 3 και 4 γίνονται ρυθµίσεις µε τις
οποίες δεν συµφωνούµε.
Με αυτές τις παρατηρήσεις, κύριε Πρόεδρε, τελείωσα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Μητσοτάκης έχει
το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, πρώτον, µερικές
παρατηρήσεις για το χρηµατιστήριο. Ορθώς ελέχθη ότι η
Κυβέρνηση φέρνει µία διάταξη προς τη σωστή κατεύθυνση,
καθυστερηµένη όµως και αποσπασµατική.
Κύριε Υφυπουργέ, πρέπει να καταλάβετε ότι στο χρηµατιστήριο
πρέπει να βάλετε ορισµένους κανόνες και να θεραπεύσετε τις
αδυναµίες του. Η Αντιπολίτευση, παρά τα όσα θέλει να λέει ενίοτε
και ο Πρωθυπουργός, σέβεται τον απλό κοσµάκη, ο οποίος
τοποθετείται στο χρηµατιστήριο και δεν θέλει να βλάψει, και δεν
µίλησε όπως θα έπρεπε να είχε µιλήσει ίσα µε τώρα για όσα
συµβαίνουν εκεί. Γιατί δεν είναι µόνο το ξέπληµα του µαύρου
χρήµατος, το οποίο υπαινίχθη προ ολίγου και ο κ. ∆ραγασάκης,
έγιναν παιχνίδια στο χρηµατιστήριο από ανθρώπους που είχαν και
πολιτικές προσβάσεις και προσβάσεις στα mass media,
κερδήθηκαν πολλά δισεκατοµµύρια δεκάδες, ίσως και εκατοντάδες,
τα οποία τελικά θα βαρύνουν τους αφελείς 'Ελληνες πολίτες, οι
οποίοι έσπευσαν να καταθέσουν το υστέρηµά τους στο
χρηµατιστήριο.
Είναι ανάγκη εποµένως αυτά τα οποία γνωρίζουµε όλοι ότι πρέπει
να γίνουν, να τα κάνει η Κυβέρνηση το ταχύτερο και να µη φέρνει
αποσπασµατικά σωστές διατάξεις, τις οποίες θα ψηφίσουµε.
Απόδειξη, κύριε Πρόεδρε, ότι ενεργεί αποσπασµατικά η Κυβέρνηση
είναι ότι στο ίδιο νοµοσχέδιο, το οποίο περιλαµβάνει διάταξη περί
χρηµατιστηρίου, φέρνει εκ των υστέρων και µία προσθήκη, σωστή
και αυτή, εγώ τη δέχοµαι, για το χρηµατιστήριο. Επιτέλους
τελειώστε. ∆εν το λέω για σας, κύριε Χριστοδουλάκη, το λέω
γενικότερα για την Κυβέρνηση. Αυτά που πρέπει να γίνουν στο
χρηµατιστήριο, κάντε τα το ταχύτερο.
Θα πω µερικά λόγια τώρα για το άρθρο 13, κύριε Πρόεδρε. 'Ηταν
τραγικό λάθος η κατάργηση του ΟΑ∆ΥΚ και του ΟΑΝΑΚ. 'Ηταν δύο
τοπικοί αποκεντρωµένοι οργανισµοί ιδιωτικού δικαίου. Οι µετοχές
µοιραζόντουσαν στα τρία µεταξύ της Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης,
του κράτους και των συνεταιρισµών. Ο ΟΑ∆ΥΚ είχε λαµπρό έργο.
'Αλλαξε την όψη των Χανίων δεκαετία του 1970 δηµιουργήθηκε
πρωτοποριακή οργάνωση µέσα στα πλαίσια της Κοινότητας και
απετέλεσε παράδειγµα που το µιµήθηκε µετά η Γαλλία.
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Πράγµατι εγώ ήµουν ο δηµιουργός του οργανισµού αυτού. Το
ΠΑ.ΣΟ.Κ. τον πολέµησε τότε µε µανία, αλλά όταν έγινε κυβέρνηση
τον αγκάλιασε, συνέχισε και απέδωσε χρησιµότατο έργο. 'Ηταν
λάθος που κατεργήθη και η κατάργησή του ήταν αποτέλεσµα
πείσµατος, άγνοιας, αλλά και οίησης νεόκοπων και µαθητευόµενων
µάγων, φοβούµαι, που κυβερνούν αυτήν τη χώρα.
Εν πάση περιπτώσει, όµως, κατεργήθη. Σήµερα έχουµε
εκατοντάδες υπαλλήλων οι οποίοι είναι αργόµισθοι και
πληρώνονται, διότι ορθώς δεν απελύθη κανένας, χωρίς να
προσφέρουν καµία υπηρεσία. Ζητούµε από την Κυβέρνηση να
κάνει ένα νόµο ώστε να επιτραπεί να χρησιµοποιηθούν αυτοί οι
άνθρωποι εκεί όπου τους χρειαζόµαστε, τοπικά πάλι. Και οι ίδιοι
θέλουν φυσικά να πάνε κάπου να δουλέψουν.
Στα Χανιά, κύριε Πρόεδρε, έχω µία τραγική κατάσταση στη
δικαιοσύνη. Το υποθυκοφυλακείο δεν λειτουργεί. 'Ενα χρόνο τώρα
δεν γίνονται πράξεις στο υποθηκοφυλακείο µε αποτέλεσµα να
έχουµε πλήρη ανασφάλεια στις συναλλαγές. Το πρωτοδικείο, το
εφετείο, οι εισαγγελίες δεν λειτουργούν.
Ζητήσαµε και ζητώ, κύριε Πρόεδρε, όπως πρώτος ζήτησε ο
εισηγητής της Πλειοψηφίας και ο κ. Βαλυράκης, τοπικός Βουλευτής,
ο οποίος είµαι βέβαιος ότι συµµερίζεται τις ίδιες απόψεις, µε
τροπολογία τους να διορθωθεί το άρθρο αυτό, το οποίο είναι σωστό
και να προστεθεί ότι µπορεί να γίνει µετάταξη και στο Υπουργείο
∆ικαιοσύνης και στα νοµικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου της
περιφέρειας.
Ο κ. Γιαννόπουλος συµφωνεί και το ζητεί. Ο Υπουργός Πρόνοιας
και Εργασίας το δέχεται και το ζητεί. ∆εν καταλαβαίνω γιατί
ορισµένα αυτονόητα πράγµατα δεν γίνονται, αλλά στεκόµαστε σε
πείσµατα και σε αρνήσεις.
Θέλω να ελπίζω ότι ο κύριος Υφυπουργός σήµερα πλέον θα δεχθεί
την προσθήκη, όπως την προτείνουν οι δύο συνάδελφοι, ο κ.
Βαλυράκης και ο κ. Σταυρακάκης, για να δοθεί επιτέλους µία λύση
στους υπαλλήλους, µια που το γενικότερο θέµα δυστυχώς είναι
τετελεσµένο µε άρνηση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Γκελεστάθης έχει
το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µετά την κατ'
εξακολούθηση άρνηση του κυρίου Υφυπουργού Οικονοµικών να
τοποθετηθεί στην πρότασή µου για να ικανοποιηθεί το αίτηµα της
Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης Φωκίδας, για το αντισταθµιστικό τέλος
από τα νερά του Μόρνου που έρχονται για την ύδρευση της
ευρύτερης περιοχής της Αθήνας, άκουσα µε έκπληξη τον εισηγητή
της Πλειοψηφίας να αναφέρεται στο θέµα αυτό κατά απαράδεκτο
τρόπο. 'Η συµφωνούν µε την πρόταση αυτή ή δεν συµφωνούν. 'Η
είναι δίκαιο το αίτηµα του λαού της Φωκίδας ή δεν είναι. ∆ιότι εφ'
όσον υπάρχει το προηγούµενο, όπου µε το νόµο 2446/1996
επιβλήθηκε ειδικό τέλος επί του κύκλου εργασιών της ∆ΕΗ υπέρ
των Νοµών Κοζάνης, Αρκαδίας και Φλώρινας για το λιγνίτη που
παράγουν και διατίθεται στη ∆ΕΗ -είναι σωστή, δίκαιη και νόµιµη η
ρύθµιση αυτή- γιατί πρέπει να υπάρξει διαφορετική αντιµετώπιση
του θέµατος της Φωκίδας; 'Ετσι, λοιπόν, η αόριστη έκφραση µίας
ευχής να ενισχυθεί η Φωκίδα για το λόγο αυτό, νοµίζω ότι είναι
απαράδεκτη.
Πέραν αυτών, κύριε Πρόεδρε, νοµίζω ότι ο κύριος Υφυπουργός
Οικονοµικών έχει υποχρέωση να δώσει τελικά µία απάντηση. ∆εν
ξέρω, προσπαθεί να περιφρονήσει εµάς που οµιλούµε για τα
θέµατα που απασχολούν τους συµπατριώτες µας; Αυτό βέβαια δεν
µπορεί να το επιτύχει.
Προσπαθεί να περιφρονήσει τους χιλιάδες συµπατριώτες µου της
Φωκίδας που θέτουν το θέµα αυτό; ∆εν καταλαβαίνω γιατί δεν δίνει
µία απάντηση οποιασδήποτε µορφής, να ακουστεί µία απάντηση
της Κυβέρνησης στη Βουλή των Ελλήνων για ένα σοβαρότατο
θέµα, που απασχολεί χιλιάδες κατοίκους της Φωκίδας.
Αλλά απορώ, πέραν αυτών, κύριε Πρόεδρε, γιατί και ο κυβερνητικός
Βουλευτής, ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ Φωκίδας, δεν ζητάει το λόγο,
αφού µετέχει στο Τµήµα που συζητούµε σήµερα, για να
τοποθετηθεί στο Θέµα αυτό. ∆ηλαδή συλλήβδην η παράταξη του

ΠΑΣΟΚ αρνείται να αντιµετωπίσει το θέµα αυτό, διότι δεν το βρίσκει
δίκαιο, σκόπιµο, νόµιµο;
'Ετσι, λοιπόν, κύριε Πρόεδρε, νοµίζω ότι έστω και αυτήν τη στιγµή ο
κύριος Υφυπουργός Οικονοµικών έχει υποχρέωση να δώσει µία
απάντηση στη Βουλή για το θέµα αυτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Τσοβόλας έχει το
λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.): Κύριε
Πρόεδρε, όσον αφορά το χρηµατιστήριο, για το οποίο υπάρχει και
σχετική διάταξη, θυµίζω στους αγαπητούς συναδέλφους και στην
Κυβέρνηση ότι ο οµιλών πολύ έγκαιρα, από τις αρχές Ιουνίου αυτού
του έτους, αλλά και στη συνέχεια µε τη συµµετοχή µου στο πρώτο
Τµήµα ∆ιακοπής Εργασιών της Βουλής, όταν ήρθε το σχέδιο
νόµου, θα το θυµάται ο κύριος Υφυπουργός και υπάρχουν τα
Πρακτικά της Βουλής, για τη δηµιουργία δεύτερου χρηµατιστηρίου,
των λεγόµενων µικροµετόχων, την πρώτη ηµέρα είχε ζητήσει από
τον παριστάµενο τότε Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας και
Οικονοµικών, τον κ. Παπαντωνίου, να πει αν αυτή η αλµατώδης,
καθηµερινή και χωρίς καµιά διακοπή ουσιαστικά αύξηση της
χρηµατιστηριακής αξίας των µετοχών, έχει οποιαδήποτε σχέση µε
την αντίστοιχη ή κατά κάποιο τρόπο µε τη βελτίωση της καθαρής
οικονοµικής θέσης των επιχειρήσεων, που είναι εισηγµένες στο
χρηµατιστήριο ή µε τη βελτίωση της παραγωγικότητας ή την αύξηση
της κερδοφορίας.
Και ο κ. Παπαντωνίου, επειδή όλα τα θέµατα τα βλέπει επιφανειακά,
µου απάντησε "ναι, έχει απόλυτη σχέση". Είχα κάνει την πρόβλεψη,
που είναι καταχωρηµένη στα Πρακτικά ότι αυτό που γίνεται στο
χρηµατιστήριο, που γινόταν και τον Ιούνιο, είναι µια αφύσικη
εξέλιξη, δεν έχει καµία σχέση µε οικονοµικούς κανόνες, είναι
οικονοµικά ανορθόδοξο.
Είχα προειδοποιήσει από τότε ότι θα έπρεπε να γίνουν τότε και όχι
τώρα, που έχασαν χρήµατα αρκετοί µικροµεσαίοι που έκαναν
επενδύσεις στο χρηµατιστήριο, θεσµικές παρεµβάσεις, ώστε να
διαφυλαχθούν οι µικροµεσαίοι επενδυτές του χρηµατιστηρίου.
'Οταν την επόµενη ηµέρα κλήθηκαν φορείς και µεταξύ αυτών και οι
υπεύθυνοι του χρηµατιστηρίου και έκαναν τα ίδια ερωτήµατα, ο
υπεύθυνος κ. Θωµαδάκης, έξυπνα ενεργών, δεν απάντησε όπως
απάντησε την προηγούµενη ηµέρα, µε τέτοια αφέλεια ή µε τέτοια
προχειρότητα, ο κ. Παπαντωνίου, αφήνοντας έµµεσα να εννοηθεί
ότι ασφαλώς αυτές οι συνεχείς αυξήσεις της αξίας των µετοχών στο
χρηµατιστήριο δεν έχουν καµία σχέση µε όλα αυτά τα θέµατα που
έβαλα, µε τη βελτίωση της παραγωγικότητας, της καθαρής
οικονοµικής θέσης κλπ.
Σε συνέντευξη που είχα δώσει πριν από τις ευρωεκλογές στην ΝΕΤ,
επεσήµανα αυτόν τον κίνδυνο µε µεγάλη προσοχή, χωρίς να δίνω
δυνατότητα για παρερµηνείες και είχα πει στους µικροµεσαίους
επενδυτές ότι από εδώ και πέρα, τον Ιούνιο, πρέπει να είναι πάρα
πολύ προσεκτικοί, γιατί αυτό που γίνεται, είναι αφύσικη εξέλιξη.
Και ενώ η Κυβέρνηση βολευόταν πολιτικά και κοµµατικά µ' αυτήν
την ανορθόδοξη εξέλιξη, βοηθούσε επίσης µε την ωραιοποίηση της
κατάστασης και µε το να συνδέει δηµόσια αυτήν την εξέλιξη µε την
οικονοµία και παγίδευσε τελικά, παραπλάνησε τελικά εκατοντάδες
χιλιάδες µικροµεσαίους επενδυτές µε τις διάφορες δηλώσεις, που
συµπληρώθηκαν τις τελευταίες ηµέρες.
Τους έβαλε στο χρηµατιστήριο και σε αυτήν τη λογική και τελικά
έχασαν ένα µεγάλο τµήµα από τα χρήµατα σε συνδυασµό µε τις
απαράδεκτες δηλώσεις του διοικητή της Τράπεζας Ελλάδος και του
κ. Παπαντωνίου, τις διαρροές δηλώσεων του κυρίου
Πρωθυπουργού και άλλων παροµοίων παραγόντων.
Ασφαλώς το χρηµατιστήριο, όταν λειτουργεί ως µηχανισµός υγιούς
άντλησης  κεφαλαίων  από  τις  επιχειρήσεις  που  είναι  εισηγµένες
στο  χρηµατιστήριο,  προκειµένου  να  κάνουν  µε  τα  κεφάλαια
αυτά  επενδύσεις  να  συµβάλουν  έτσι  στην  ανάπτυξη  της
οικονοµίας  και  στην  οικονοµική  µεγέθυνση  αλλά  και  να
συµβάλουν  στη  δηµιουργία  θέσεων  απασχόλησης,  είναι  ένας
θεσµός  ανεκτός,  αλλά  εδώ  δεν  λειτουργεί  µ'  αυτήν  τη  λογική.
Η  λογική  του  τζόγου  που  επικρατεί  τελικά  δυναµιτίζει  την
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πραγµατική οικονοµία και παράγει ανεργία. Τα µέτρα, λοιπόν,
έπρεπε να παρθούν έγκαιρα και όχι σε µια χρονική στιγµή που
επέτειναν το πρόβληµα και έχασαν λεφτά αρκετοί µικροµεσαίοι.
Κλείνοντας θέλω να τονίσω, κύριε Υπουργέ, ότι οι Βουλευτές του
∆Η.Κ.ΚΙ. έχουν καταθέσει µια τροπολογία για τους εργαζόµενους
στο εργοστάσιο Λιπασµάτων της ∆ραπετσώνας. Η ελάχιστη
κοινωνική ευαισθησία απέναντι στους εργαζόµενους επιβάλλει να
κάνετε δεκτή αυτήν την τροπολογία αν επιµένετε στη µεταφορά ή
στην κατάργηση του εργοστασίου, διότι οι εργαζόµενοι δεν µπορούν
να µένουν στον αέρα, γιατί δεν είναι θέµα ότι έπεσε έξω η
επιχείρηση, αλλά λόγοι γενικότεροι, περιβαλλοντολογικοί κλπ.
οδηγούν, όπως λέει η Κυβέρνηση, στην αποµάκρυνση του
εργοστασίου.
'Αρα πρέπει να κατοχυρωθούν 100% οι εργασιακές σχέσεις, οι
θέσεις εργασίας, τα ασφαλιστικά και συνταξιοδοτικά δικαιώµατα.
Και κλείνω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας ότι -όπως τόνισε και ο κ.
Ιντζές- είµαστε υπέρ του να υπάρξει τώρα, που είναι το κατάλληλο
νοµοσχέδιο, η ρύθµιση για τα αντισταθµιστικά τέλη για το Νοµό
Φωκίδας.
∆εν υπάρχει δικαιολογία για να παραπέµπεται αυτό στο µέλλον,
στην ουσία στις καλένδες. Στηρίζουµε ως ∆Η.Κ.ΚΙ. ανεπιφύλακτα
αυτήν τη ρύθµιση που πρέπει να γίνει υπέρ της αυτοδιοίκησης.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Βαλυράκης έχει το
λόγο.
ΣΗΦΗΣ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ: Κύριοι συνάδελφοι, στην πρώτη ενότητα
εθίγησαν θέµατα σε ό,τι αφορά την ουσία του νοµοσχεδίου και εδώ
έχουµε δευτερεύουσες, θα έλεγα, διατάξεις.
Λόγω του περιορισµένου χρόνου θα ήθελα να µείνω στο θέµα που
αφορά και τα Χανιά, δηλαδή, τις ρυθµίσεις που αφορούν τον
Ο.Α.∆Υ.Κ.
Εδώ, κύριε Πρόεδρε, θα πρέπει να πούµε ότι ιστορικά έχουν δοθεί
αγώνες και για τη σωστή λειτουργία και για την αξιοποίηση της
πράγµατι σηµαντικής αναπτυξιακής δυνατότητας του Οργανισµού
Ανάπτυξης ∆υτικής Κρήτης.
Θα µπορούσε κανείς να µακρηγορήσει παρουσιάζοντας τα θετικά
πεπραγµένα σε ό,τι αφορά την ανάπτυξη του Οργανισµού. 'Οµως ο
Οργανισµός µε ευθύνη της κεντρικής εξουσίας, της Κυβέρνησης
φορτώθηκε µε µεγάλο αριθµό προσωπικού. Καλώς έγινε -πιστεύω
ότι όλοι θα συµφωνήσουµε- η αποκέντρωση του οργανισµού και η
διάθεση του ποσοστού των µετοχών του κράτους, το 33%, στους
Οργανισµούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης. 'Οµως µε βάση την πράξη
αυτή δεσµεύτηκε η Κυβέρνηση, κύριε Υπουργέ, για την εξυγίανση
και την απορρόφηση από τον οργανισµό του πλεονάζοντος αυτού
προσωπικού για λόγους προφανείς, της εξασφάλισης της
βιωσιµότητάς του.
'Αρα λοιπόν σ' ό,τι αφορά τα θέµατα του προσωπικού του ΟΑ∆ΥΚ -
εκεί θα ήθελα να εντοπίσω την προσοχή µας- είναι ευθύνη της
Κυβέρνησης η απορρόφηση του πλεονάζοντος προσωπικού.
Το δεύτερο ζήτηµα είναι -και εδώ δηµιουργείται πάλι ευθύνη της
Κυβέρνησης- ότι ένας σηµαντικός αριθµός αυτών των
εργαζοµένων, περίπου επτά στο Πρωτοδικείο, τέσσερις στο Εφετείο
και δύο στο Υποθηκοφυλακείο στηρίζουν ουσιαστικά εδώ και δύο
χρόνια τη λειτουργία των υπηρεσιών της δικαιοσύνης στα Χανιά.
'Αρα, ο ΟΑ∆ΥΚ πληρώνει, η Κυβέρνηση απολαµβάνει υπηρεσίες
και όταν ερχόµαστε να ρυθµίσουµε τα θέµατα αυτά, τότε βρίσκουµε
δυσκολία.
Θα παρακαλούσα, κύριε Προέδρε, τα µέλη της Κυβέρνησης να µη
χρειάζονται πέραν της Αιθούσης συζητήσεις και διαπραγµατεύσεις,
αλλά να λύνονται εδώ τα ζητήµατα.
Θα παρακαλούσα πολύ, κύριε Υπουργέ των Οικονοµικών, µια που
έχετε και γνώση εντοπιότητας, να ρυθµίσουµε αυτό το θέµα κατά
τρόπο µόνιµο. Για όσους, λοιπόν, εργαζοµένους του ΟΑ∆YK έχουν
διατεθεί σε κενές οργανικές θέσεις του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης, θα
παρακαλούσα να γίνει ρύθµιση για τις υπηρεσίες των Χανίων και

ονοµαστικά για το πρωτοδικείο, το εφετείο και το υποθηκοφυλακείο.
Είναι όρος καλής λειτουργίας των υπηρεσιών αυτών.
Και ο Πρόεδρος κ. Μητσοτάκης αναφέρθηκε στην οµιλία του και ο
Υπουργός ∆ικαιοσύνης κ. Γιαννόπουλος ενθέρµως συνηγορεί, γιατί
έχει πρόβληµα. Το πρόβληµα βεβαίως είναι τοπικό, είναι χανιώτικο
και παρακαλώ µ' αυτήν τη λογική να το αντιµετωπίσουµε.
'Ετσι και αλλιώς, η ρύθµιση που έχει περάσει στο άρθρο 13 είναι
πανοµοιότυπη της τροπολογίας που κατέθεσαν τον Αύγουστο και οι
τρεις Βουλευτές Χανίων του ΠΑΣΟΚ. Μεταφέρθηκε το κείµενο της
τροπολογίας στο νοµοσχέδιο αυτό και απετέλεσε το άρθρο 13,
πλην όµως αφαιρέθηκε το κοµµάτι εκείνο της πρότασης που
αφορούσε στις υπηρεσίες του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης, δηλαδή το
πρωτοδικείο, το εφετείο και το υποθηκοφυλακείο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Τελειώνετε παρακαλώ,
είναι κατανοητά αυτά.
ΣΗΦΗΣ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Για δε το υποθηκοφυλακείο είναι τροµερό το πρόβληµα, γιατί δεν
εγγράφονται οι πράξεις µεταβίβασης.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Εν όψει µάλιστα και του Κτηµατολογίου
είναι µεγαλύτερο.
ΣΗΦΗΣ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ: Θερµή παράκληση, λοιπόν, είναι, όχι µόνο
χανιώτικη, αλλά δεοντολογική, να αντιµετωπιστεί το πρόβληµα.
Συνηγορεί και το Ρέθυµνο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Και το Ηράκλειο συνηγορεί.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Κεφαλογιάννης
έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Θέλω να εκφράσω για άλλη µια
φορά την αντίθεσή µου για την απόφαση της Κυβέρνησης που
ουσιαστικά καταργεί τους δυο αναπτυξιακούς Οργανισµούς της
Ανατολικής και της ∆υτικής Κρήτης. Τον ΟΑ∆ΥΚ και το ΦΑΝΑΚ.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
∆εν τους καταργούµε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ουσιαστικά τους έχετε καταργήσει
και το ξέρετε πάρα πολύ καλά. Τώρα προσπαθείτε απλώς να
ξεφορτωθείτε το πλεονάζον προσωπικό, που για λόγους
κοµµατικούς φορτώσατε σ' αυτούς τους οργανισµούς.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Λάθος κάνετε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Τους χρεοκοπήσατε και θέλετε να
τους µεταβιβάσετε στους Οργανισµούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης που
γνωρίζετε πολύ καλά ότι δεν είναι τόσο ισχυροί οικονοµικά, ώστε να
µπορούν να αντέξουν αυτούς τους οργανισµούς!
Μην κοροϊδεύετε τη Βουλή, κύριε Υφυπουργέ, και µην κοροϊδεύετε
τον ελληνικό λαό. Στο κάτω-κάτω της γραφής την Κρήτη την έχετε
διαγράψει από το ενδιαφέρον σας, γιατί οι Κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ
στα δεκαέξι χρόνια που κυβερνούν αυτόν τον τόπο δεν έκαναν, ούτε
ένα µεγάλο αναπτυξιακό έργο υποδοµής στην Κρήτη. ∆εν έκανατε
ούτε ένα και αν υπάρχει ένα πείτε το στη Βουλή. Πάρα πολλές
φορές έχω θέσει αυτό το θέµα, αλλά δεν συγκινείστε και δεν θα
συγκινηθείτε ποτέ. Την Κρήτη την θεωρείτε δεδοµένη, γιατί ψηφίζει
την παράταξη τη δική σας και εποµένως θεωρείτε περιττό να
ασχοληθείτε µαζί της, µε τα προβλήµατά της µε την ανάπτυξή της.
Τουλάχιστον όµως αυτούς τους οργανισµούς προστατέψτε τους.
Θα ήθελα να συνηγορήσω και εγώ σε όσα προανέφεραν οι
συνάδελφοι για το θέµα του πλεονάζοντος προσωπικού του
ΟΑ∆ΥΚ. 'Εχουν ζητήσει ορισµένα από το προσωπικό και πολλοί εξ
αυτών έχουν τοποθετηθεί σε δικαστικές υπηρεσίες που όντως
υπάρχει µεγάλη ανάγκη. Σας το λέµε όλοι οι Κρήτες Βουλευτές.
'Εχει ανάγκη το πρωτοδικείο, το υποθηκοφυλακείο, το εφετείο.
Μάλιστα  από  τη  στιγµή  που  θέλουν  οι  υπάλληλοι  αυτοί  να
µεταταγούν  στις  υπηρεσίες  του  Υπουργείου  ∆ικαιοσύνης,  γιατί
εσείς  από  την  πλευρά  τη  δική  σας  το  αρνείστε;  Ειλικρινά  δεν
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καταλαβαίνω την άρνησή σας, δεν µπορώ να την εξηγήσω.
Για το χρηµατιστήριο, θα ήθελα να πω µόνο δύο λέξεις. Με πολλή
καθυστέρηση παίρνετε αποφάσεις και φέρνετε εδώ σήµερα µέτρα
προστασίας του Χρηµατιστηρίου. Πολύ καθυστερηµένα. Και τα
φέρνετε ύστερα από την περιπέτεια των τελευταίων ηµερών του
χρηµατιστηρίου και τη µεγάλη ζηµιά, την οποία υπέστησαν οι
µικροκαταθέτες.
Είστε υπεύθυνοι για την κατάσταση που δηµιουργήθηκε στο
χρηµατιστήριο. 'Οταν το χρηµατιστήριο πηγαίνει καλά, κύριε
Υπουργέ, λέτε: Η οικονοµία της Ελλάδος πηγαίνει πολύ καλά. 'Εχω
ακούσει τόσες φορές τον Υπουργό της Εθνικής Οικονοµίας τον κ.
Παπαντωνίου να λέει ότι αφού το χρηµατιστήριο πάει καλά και η
οικονοµία της χώρας πάει περίφηµα.
'Εκανε δηλώσεις ο Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας, έκανε δηλώσεις
ο Πρωθυπουργός, έκανε δηλώσεις ο διοικητής της Τραπέζης
Ελλάδος, έκανε δηλώσεις ο διοικητής της Εθνικής Τραπέζης
Ελλάδος για την πορεία του χρηµατιστηρίου και έσπευσε όλος ο
κόσµος εκεί, νοµίζοντας ότι το χρηµατιστήριο είναι ένας χώρος,
όπου όποιος παίζει κερδίζει γιατί αυτήν την εντύπωση
δηµιούργησατε στον ελληνικό λαό. Αρκεί να παίξεις στο
χρηµατιστήριο και θα κερδίσεις. Και όταν πλέον από έλλειψη όντως
µηχανισµών προστασίας των επενδυτών, έφτασε το χρηµατιστήριο
στην τελευταία κρίση βγήκε η Κυβέρνηση ως Πόντιος Πιλάτος και
είπε, ξέρετε, το χρηµατιστήριο δεν πρέπει να εµπλέκεται µε την
πολιτική και η Κυβέρνηση δεν έχει καµία ευθύνη. Αυτό µας δηλώνει
ο κ. Παπαντωνίου σήµερα.
Επιτέλους, θα σοβαρευτείτε καµία φορά; Ειλικρινά εκπλήττοµαι για
τον τρόπο µε τον οποίο αντιµετωπίζετε το δυστυχισµένο 'Ελληνα
πολίτη. Πώς η Κυβέρνηση -και έχει τεράστια ευθύνη-µετατρέπει το
χρηµατιστήριο σε τζόγο;
'Εστω και καθυστερηµένα φέρνετε αυτήν την τροπολογία, εµείς
ψηφίζουµε και στηρίζουµε τα µέτρα αυτά, αλλά εφιστούµε την
προσοχή της Κυβέρνησης να είναι περισσότερο προσεκτική και
υπεύθυνη στο θέµα του χρηµατιστηρίου, γιατί σε όλο τον κόσµο το
χρηµατιστήριο είναι µηχανισµός αναπτυξιακός σε κάθε χώρα. Εδώ
δίνετε την εντύπωση στον ελληνικό λαό ότι αντιπροσωπεύει ένα
καθαρώς κερδοσκοπικό µηχανισµό και προτρέπετε τον κόσµο να
παίζει αλλά µόνο για να κερδίζει.
Αυτά δεν θα πρέπει να συµβαίνουν. Συµβαίνουν, όµως, στη χώρα
µας και αυτό δείχνει κατά την εκτίµηση τη δική µου τον πάρα πολύ
λανθασµένο και κακό τρόπο τον οποίο εφαρµόζετε στη λειτουργία
του χρηµατιστηρίου που δείχνει τον τρόπο, µε τον οποίο κυβερνάτε
σήµερα τη χώρα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κύριος Υφυπουργός
έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Καταρχήν, τα άρθρα τα οποία συζητάµε και τα οποία είχαν
συζητηθεί εκτενώς και στη ∆ιαρκή Επιτροπή, αποτελούν
παρεµβάσεις προς τη θετική κατεύθυνση λειτουργίας του
χρηµατιστηρίου και προς την ίδια κατεύθυνση βρίσκονται και
ορισµένες διατάξεις, οι οποίες θα συζητηθούν µετά µε την
κατατεθείσα τροπολογία.
Πιστεύω πως είναι πολύ σηµαντική η εκφρασθείσα άποψη της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης να στηρίξει αυτές τις ρυθµίσεις, διότι
νοµίζω ότι έτσι µπορεί να δοθεί ένα µήνυµα ότι δεν υπάρχουν
κοµµατικές παρεµβάσεις και κοµµατικές διενέξεις γύρω από την
πορεία του χρηµατιστηρίου. Το χρηµατιστήριο είναι ένας θεσµός ο
οποίος επηρεάζει πλέον σηµαντικά την πορεία ευηµερίας
εκατοντάδων χιλιάδων ή και εκατοµµυρίων επενδυτών πια και στη
χώρα µας. Είναι ένας θεσµός όπου θα αυξηθεί η συµµετοχή του
µικρού επενδυτή τα επόµενα χρόνια και τις επόµενες περιόδους και
είναι κρίσιµο για τη συνολική υγιή πορεία της ελληνικής οικονοµίας
και της ευηµερίας των Ελλήνων πολιτών να κρατηθεί έξω από
κοµµατικές αντιπαραθέσεις και πολιτικές παρεµβάσεις.
Η Κυβέρνηση καλωσορίζει αυτήν τη θετική υποστήριξη της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και από την πλευρά της πιστεύει ότι µε
την πρόοδο και τη βελτίωση που έχει σηµειωθεί στην ελληνική
οικονοµία, υπηρετεί µε τον καλύτερο τρόπο και την πορεία

ευηµερίας του ελληνικού λαού συνολικά, αλλά και τη βελτίωση και
την αποτελεσµατικότερη λειτουργία του ελληνικού χρηµατιστηρίου.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Γ'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΛΟΥΚΑΣ ΑΠΟΣΤΟΛΙ∆ΗΣ)
Αναφέρθηκε µε έµφαση από τον κ. Μητσοτάκη, γιατί αυτές οι
θετικές, κατά τα άλλα, ρυθµίσεις έρχονται µετά. Θα πρέπει να πω
ότι η ρύθµιση, την οποία συζητάµε τώρα, είχε ήδη κατατεθεί προ
πολλού, όπως γνωρίζετε, αλλά και η τροπολογία η οποία έχει
κατατεθεί και θα συζητηθεί, είναι αποτέλεσµα και ουσιαστικά
επικυρώνει και εξειδικεύει το πλαίσιο των παρεµβάσεων, το οποίο
έκανε ο πρόεδρος του Χρηµατιστηρίου Αθηνών ο κ. Κουνιάκης πριν
από µερικές µέρες.
Πρέπει όµως να σας πω ότι βρίσκεται πολύ κοντά στην
ολοκλήρωση, µια τεράστια δουλειά που γίνεται, µε µία επιτροπή
που έχει ορίσει η Κυβέρνηση στο ΥΠΕΘΟ για την αναµόρφωση και
κωδικοποίηση όλων των διατάξεων, που διέπουν τη
χρηµατιστηριακή αγορά.
Αυτή η δουλειά, όπως αντιλαµβάνεσθε, είναι πολύπλοκη και
επίπονη, έτσι ώστε να γίνει µε αρτιότητα και σύµφωνα µε το
πλαίσιο, που προβλέπουν
οι διατάξεις περί κωδίκων της Βουλής, έτσι ώστε να είναι θεσµικά
απυρόβλητη και απόλυτα κατοχυρωµένη η διαφάνεια και η καλή
λειτουργία του χρηµατιστηρίου και προς την ίδια κατεύθυνση
βρίσκονται οι προτεινόµενες ρυθµίσεις και τροπολογίες.
Για το θέµα του ΟΤΕ, το οποίο περιγράφει το άρθρο 14, θα πρέπει
να υπάρχει συµφωνία και σ' αυτό, διότι διευκολύνεται και δίνεται
µεγαλύτερη ευελιξία στην πολιτική του ΟΤΕ, καθώς αυτός
προετοιµάζεται να εισέλθει στο πεδίο του ελεύθερου ανταγωνισµού,
που έχει ορισθεί για µετά την 1.1.2001.
'Ερχοµαι τώρα σε ένα ειδικότερο θέµα, που αφορά τον ΟΑ∆ΥΚ και
που έχει προκαλέσει αρκετά µεγάλο ενδιαφέρον, απ' ό,τι βλέπω
από πρόσωπα, τα οποία έχουν συνδέσει τη σταδιοδροµία τους και
την παρουσία τους µε το Νοµό Χανίων ειδικότερα και λίγο του
Νοµού Ρεθύµνου.
Κατ' αρχήν, να πούµε το εξής. Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ βοήθησε
πάρα πολύ και στη λειτουργία του ΟΑ∆ΥΚ και του αντίστοιχου
οργανισµού του Ηρακλείου, διότι υπηρέτησε πολύ σοβαρούς
αναπτυξιακούς σκοπούς. ∆εν τον καταργεί τον ΟΑ∆ΥΚ, τον
εντάσσει όµως στην περιφέρεια, έτσι ώστε να συνεχίσει
αποτελεσµατικότερα το έργο του.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Χωρίς πιστώσεις δεν γίνονται
έργα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Τι
λέτε, κύριε Πρόεδρε. 'Ισα-ίσα ενισχύεται µε πιστώσεις και µε έργα.
∆εν είναι δυνατόν σε µια εποχή όπου η ανάπτυξη της περιφέρειας
παίρνει βαρύνουσα σηµασία και το νέο ζητούµενο είναι αυτό σε όλη
την Ευρωπαϊκή 'Ενωση, αυτές που αναδεικνύονται ως κύριες
συνιστώσες της ανάπτυξης δεν θα είναι τόσο πολύ οι εθνικές
οικονοµίες, αλλά θα είναι οι οικονοµίες των περιοχών και των
περιφερειών και σ' αυτήν τη λογική υποκείµενη η Κυβέρνηση έθεσε
τον ΟΑ∆ΥΚ σε µια πολύ πιο στενή σχέση συνεργασίας µε τη Γενική
Γραµµατεία Περιφέρειας, η οποία συντονίζει και όλα τα υπόλοιπα
αναπτυξιακά έργα και τα έργα υποδοµής της Κρήτης.
Κι εδώ πρέπει να πω ότι η Κυβέρνηση έχει κάνει πάρα πολλά για
την Κρήτη και διόρθωσε ατέλειες και κενά, τα οποία έχει αφήσει η
έλλειψη προγραµµατισµού για τα έργα υποδοµής της Κρήτης από
την Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, που σχεδίασε σε µεγάλο
βαθµό και δέσµευσε τους πόρους του Κοινοτικού Πλαισίου
Στήριξης.
'Ερχοµαι στο θέµα του προσωπικού ειδικότερα. Στην ίδια λογική
ακριβώς πρέπει και το προσωπικό, εφόσον ο ΟΑ∆ΥΚ γίνεται πλέον
ένα εργαλείο ανάπτυξης στα χέρια της περιφέρειας και της
αυτοδιοίκησης, πρέπει και το προσωπικό να πάει σ' αυτούς τους
οργανισµούς, πολλοί από τους οποίους έχουν δραµατική έλλειψη
στελεχών και εξειδικευµένου προσωπικού. Γι' αυτό ακριβώς ο
νόµος προνοεί τη µετάταξη, τη διάθεση του προσωπικού σ' αυτές
τις υπηρεσίες.
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'Ερχοµαι στο θέµα που θέσατε, σχετικά µε τη διάθεση του
προσωπικού στις υπηρεσίες δικαστηρίων. Κατ' αρχήν, οφείλω να
σας πω ότι δεν υπάρχει αίτηµα έλλειψης προσωπικού στα
δικαστήρια. ∆εν έχει διατυπωθεί.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Σοβαρά το λέτε αυτό;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Στα Χανιά επίσηµα αιτήµατα για προσλήψεις δεν υπάρχουν.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Ο ∆ικηγορικός Σύλλογος έχει
βγει στα κεράµυδα γι'αυτό το πράγµα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Πώς; ∆εν έχουν προβληθεί επίσηµα αιτήµατα.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Ρωτήστε και το συνάδελφό σας.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Ενδεχοµένως, αυτό µπορεί να οφείλεται στο ότι κάποιες από τις
ανάγκες του προσωπικού καλύφθηκαν µε κάποιο τρόπο παρά το
γεγονός ότι το προσωπικό των δικαστηρίων πρέπει να προέρχεται
µε ειδικές διαδικασίες εξετάσεων αξιολόγησης και από τις
αποσπάσεις και διαθέσεις προσωπικού που έγιναν από τον
Ο.Α.∆.Υ.Κ.
Νοµίζω ότι µπορούµε να σταθούµε σε µία ρύθµιση, η οποία δεν
µειώνει τη λειτουργικότητα των δικαστηρίων έτσι όπως είναι σήµερα
και να αφορά µόνο το νυν αποσπασµένο προσωπικό του
Ο.Α.∆.Υ.Κ. στα δικαστήρια και µόνον αυτό, χωρίς να ανοίξουµε
καµία άλλη δυνατότητα. Γιατί αν το κάνουµε, πιστεύω ότι θα
δηµιουργήσουµε ένα κακό προηγούµενο στη στελέχωση των
δικαστηρίων. Να µείνουµε, λοιπόν, σε αυτούς που είναι ήδη
απεσπασµένοι.
Καταλήγω, λοιπόν, λαµβάνοντας υπόψη και όλα όσα είπατε, αλλά
και άλλες ανάγκες αναπτυξιακού χαρακτήρα που υπάρχουν σε
τοπικό επίπεδο, να προσθέσω τα εξής στο άρθρο 13 παράγραφος
1: Μετά τη φράση του εδαφίου 2 "του παρόντος νόµου",
προστίθεται: "Σε υπηρεσίες της Γενικής Γραµµατείας Περιφέρειας
του Ο.Α.Ε.∆. και του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης των Νοµών Χανίων
και Ρεθύµνου".
Πιστεύω ότι µε αυτό αντιµετωπίζεται το πρόβληµα και δίνεται µία
αναπτυξιακή διέξοδος στο προσωπικό αυτό.
Επίσης, θέλω να καταθέσω και µία προσθήκη στην παράγραφο 4
του άρθρου 11, έτσι ώστε να µην τεθούν εκτός προθεσµίας
ορισµένες προβλέψεις που κάνει η διάταξη αυτή.
Σας διαβάζω την προσθήκη αυτή: Μετά την παράγραφο 3 του
άρθρου αυτού προστίθεται παράγραφος 4 ως εξής:
"4. Η διάταξη της προηγουµένης παραγράφου ισχύει από
11.11.1997. Σε περίπτωση που κατά την έναρξη ισχύος του
παρόντος νόµου η προβλεπόµενη στην παράγραφο 2 του άρθρου
42 και στην παράγραφο 1 του άρθρου 44, του ν.2396/96,
προθεσµία έχει λήξει, η προθεσµία αυτή µπορεί να παραταθεί
σύµφωνα µε τα οριζόµενα στην προηγούµενη παράγραφο του
παρόντος άρθρου".
Καταθέτω τις δύο αυτές διατυπώσεις στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Χριστοδουλάκης
καταθέτει για τα Πρακτικά τις προαναφερθείσες προσθήκες οι
οποίες έχουν ως εξής:

"'Αρθρο 13, παρ.1
Μετά τη φράση του εδαφίου 2 "του παρόντος νόµου", προστίθεται:
"σε υπηρεσίες της Γ.Γ. Περιφέρειας, του ΟΑΕ∆ και του Υπουργείου
∆ικαιοσύνης των νοµών Χανίων και Ρεθύµνου"

'Αρθρο 11
Μετά την παράγραφο 3 του άρθρου αυτού (του νοµοσχεδίου)
προστίθεται παράγραφος 4 (η εποµένη αριθµείται σε 5) ως εξής:
"4. Η διάταξη της προηγούµενης παραγράφου ισχύει από
11.11.1997. Σε περίπτωση που κατά την έναρξη ισχύος του
παρόντος νόµου η προβλεπόµενη στην παράγραφο 2 του άρθρου
42 και στην παράγραφο 1 του άρθρου 44 του ν. 2396/96 προθεσµία
έχει λήξει, η προθεσµία αυτή µπορεί να παραταθεί σύµφωνα µε τα
οριζόµενα στην προηγούµενη παράγραφο του παρόντος νόµου".")

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Μητσοτάκης έχει το
λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Ο κύριος Υφυπουργός στην
ουσία δέχεται την τροπολογία όπως υπεβλήθη από τους δύο
συναδέλφους και τον ευχαριστούµε γι'αυτό. Αλλά θα ήθελα απλώς
να του πω ότι κακός είναι ο συντονισµός µεταξύ των µελών της
Κυβερνήσεως.
Ο Υπουργός της ∆ικαιοσύνης είναι δέκτης S.O.S., απεγνωσµένων
εκκλίσεων από τα Χανιά για την έλλειψη δικαστικού προσωπικού.
Το γεγονός ότι εσείς δεν το πληροφορηθήκατε σηµαίνει ότι ίσως δεν
απασχολείσθε επαρκώς µε τα προβλήµατα της ιδιαιτέρας σας
περιφερείας και ίσως δεν σκοπεύετε να πολιτευθείτε εκεί όπως
λέγεται. Εν πάση περιπτώσει η κατάληξη είναι θετική, κύριε
Πρόεδρε, και ευχαριστούµε τον κύριο Υπουργό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): 'Εχουµε και είδηση κύριε
Πρόεδρε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Αναφορικά µε τον ΟΑ∆ΥΚ, κύριε Πρόεδρε, να σας πω ότι ένα από
τα πιο πολύτιµα υδάτινα δυναµικά τα οποία αξιοποιεί ο ΟΑ∆ΥΚ
προέρχεται από τον τόπο καταγωγής µου. Και ένας από τους
λόγους που πήγε πολύ καλά και θα πάει πολύ καλά είναι εάν θα
συνεχίσει να τα αξιοποιεί εξίσου καλά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Πάντως, κύριε Πρόεδρε, µια και
θέλει ο κύριος Υπουργός να συνεχίζει τη συζήτηση θέλω να του πω
ότι από τότε που κατηργήθη υπό τη µορφή που υπήρχε ο ΟΑ∆ΥΚ -
εγώ δεν έχω καµία αντίρρηση να µεταφερθούν οι µετοχές του
δηµοσίου αλλού- στην ουσία έχετε έναν οργανισµό ο οποίος δεν
κάνει απολύτως τίποτε. Και η µόνη µας φροντίδα είναι πώς θα
βρουν τα εξακόσια εκατοµµύρια το χρόνο για να πληρώνονται οι
µισθοί αργοµίσθων. Είναι λάθος, κύριε Υπουργέ. Αν πιστεύετε άλλα
πράγµατα, θα πει ότι ζείτε στο δικό σας κόσµο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Κύριε Πρόεδρε, νοµίζω ότι αν υπάρχουν φαινόµενα αργοµισθίας,
είναι προφανές ότι αυτά είχαν προκληθεί από την πλεονάζουσα
συσσώρευση στελεχών που είχε γίνει στο παρελθόν. Και ακριβώς η
πράξη της Κυβέρνησης να τον ενσωµατώσει στην αναπτυξιακή
διαδικασία της περιφέρειας, είναι αυτή που θα τον απαλλάξει και
από το πλεονάζον προσωπικό έτσι ώστε να αξιοποιηθεί πολύ
καλύτερα και πολύ αποτελεσµατικότερα για την ανάπτυξη της
Κρήτης. Πληρώνουµε δικά σας σφάλµατα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Αλογοσκούφης έχει
το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ: Εγώ θα ήθελα να φύγω για λίγο
από την όµορφη Κρήτη και να πάµε στο χρηµατιστήριο.
Είναι θετικό το ότι µε το άρθρο 11 ρυθµίζονται θέµατα
χρηµατιστηριακών συναλλαγών, αλλά νοµίζω ότι, όπως έδειξε η
εµπειρία των τελευταίων µηνών, το µεγάλο πρόβληµα δεν είναι
τόσο οι διατάξεις που ψηφίζουµε εδώ στη Βουλή, αλλά είναι η
εφαρµογή αυτών των διατάξεων. Και είναι τελικά το πώς
λειτουργούν οι θεσµοί που έχουµε φτιάξει στο χρηµατιστήριο και
κυρίως η Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς.
Θα ήθελα δε µε την ευκαιρία της συζήτησης που κάνουµε εδώ να
κάνω δυο προτάσεις. Η πρώτη έχει σχέση µε την αναβάθµιση της
Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς. Θα πρέπει να φροντίσουµε η Επιτροπή
Κεφαλαιαγοράς να ανεξαρτητοποιηθεί πολιτικά από την
Κυβέρνηση, για να µπορέσει να κάνει τη δουλειά της, διότι µια από
τις προϋποθέσεις για να φύγουν τα κόµµατα και οι πολιτικοί από το
χρηµατιστήριο, όπως πολύ σωστά είπατε κύριε Υπουργέ, και να µη
γίνονται προσπάθειες πολιτικής και κοµµατικής εκµετάλλευσης στο
χρηµατιστήριο, είναι να προστατεύονται οι µικροεπενδυτές και οι
επενδυτές γενικότερα από τα αρµόδια όργανα. Και έχουµε δει από
την εµπειρία µας, τις δυσλειτουργίες που υπάρχουν. Και θα πρέπει
να δούµε εξυπαρχής ίσως το θέµα της ανεξαρτητοποιήσεως της
Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Πρόεδρος
της Βουλής κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ)
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Επίσης, ένα άλλο µεγάλο θέµα που αναδεικνύεται πού έντονα τον
τελευταίο καιρό, είναι οι διάφορες στρεβλώσεις που υπάρχουν στο
χρηµατιστήριο αναφορικά και µε τον υλικοτεχνικό εξοπλισµό,
κυρίως στο θέµα του ηλεκτρονικού συστήµατος των συναλλαγών
και µε το γεγονός ότι δεν έχει προχωρήσει η αποϋλοποίηση των
τίτλων. Επίσης πρέπει να αναθεωρηθούν οι αναχρονιστικές
ρυθµίσεις αναφορικά µε τις ώρες των συναλλαγών και τα περίφηµα
limit up και limit down, καθώς και οι όροι εισαγωγής νέων εταιρειών
στο χρηµατιστήριο και αυξήσεων κεφαλαίου, όπου εκεί θα πρέπει
να υπάρξει µια µεγαλύτερη ευελιξία.
Σ' αυτά τα θέµατα, διαβάζοντας τουλάχιστον τις απόψεις της
Κυβέρνησης, όπως δηµοσιεύονται στο Τύπο, φαίνεται ότι υπάρχουν
περιθώρια για διακοµµατική συναίνεση. Εγώ θα περίµενα εκτός
από την κωδικοποίηση που αναγγείλατε, και κάποιες νοµοθετικές
πρωτοβουλίες γι' αυτά τα θέµατα ώστε να οµαλοποιηθεί η
κατάσταση στο χρηµατιστήριο. Αυτό είναι αναγκαίο, διότι όταν θα
µπούµε στην ΟΝΕ, θα υπάρχει το ευρώ, οι συγκρίσεις πλέον των
αποδόσεων θα γίνονται σε µια ενιαία βάση µεταξύ των ευρωπαϊκών
χρηµατιστηρίων και αν δεν έχουµε ένα ανταγωνιστικό
χρηµατιστήριο δεν µπορούµε να προσδοκούµε πολύ µεγαλύτερη
διεύρυνση της µετοχικής ιδέας, που είναι οπωσδήποτε καλό και για
την εθνική οικονοµία, αλλά και για όλους τους πολίτες που έχουν
την ευκαιρία να µετέχουν στην οικονοµική ανάπτυξη µέσω αυτού
του πολύ σηµαντικού θεσµού.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κ. Κεφαλογιάννης έχει
το λόγο.
Κύριε Κεφαλογιάννη, το αίτηµα ικανοποιήθηκε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: ∆ύο λέξεις, κύριε Πρόεδρε. Κατ'
αρχήν εκφράζουµε την ικανοποίησή µας για την αποδοχή του
αιτήµατος που θέσαµε αλλά θα έπρεπε να υψώσουµε τόσο έντονα
τη φωνή µας για να δεχθεί ο κύριος Υπουργός ότι όντως είχαµε
δίκιο υποστηρίζοντας τη µετάταξη κάποιων από το πλεονάζον
προσωπικό του ΟΑ∆ΥΚ για την πλήρωση των κενών θέσεων;
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Εσείς οι Κρήτες τα
βρίσκετε πάντοτε. Το ίδιο συµβαίνει µε τους Πελοποννησίους. Γι'
αυτό και κυβερνάτε Πελοποννήσιοι και Κρήτες κατά το µεγαλύτερο
µέρος στα εκατόν πενήντα χρόνια του ελεύθερου εθνικού µας βίου!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Μακάρι να ήταν έτσι. ∆εν τα
βρίσκουµε, δυστυχώς πάντα και ιδίως σήµερα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Τι θα γίνει µε τη Ρούµελη;
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Εµείς οι Ρουµελιώτες,
είµαστε εκτός!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Εγώ θα ήθελα να επαναφέρω αυτό
το οποίο είπα και στην πρωτολογία µου, κύριε Πρόεδρε, ότι
δυστυχώς παρά το ότι η Κρήτη έχει τεράστιες δυνατότητες
ανάπτυξης, λυπούµαι ειλικρινά, το έχω πει πολλές φορές, θα το
επαναλαµβάνω συνεχώς σ' αυτήν την Αίθουσα, ποτέ οι
κυβερνήσεις του ΠΑ.ΣΟ.Κ. δεν είδαν µε ενδιαφέρον αυτήν την
τεράστια δυνατότητα ανάπτυξης που έχει η Κρήτη. Και το λέω για
άλλη µία φορά και προκαλώ την Κυβέρνηση. Αλλά και λυπούµαι
ειλικρινά δεν έχει να µου παρουσιάσει ούτε ένα έργο βασικής
υποδοµής για την ανάπτυξη της Κρήτης.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Κρείττον σιγάν.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Υπουργέ, εδώ είµαστε
ενώπιος ενωπίω. 'Εχετε κάποιο έργο υποδοµής να επιδείξετε; Πείτε
το; 'Εχετε ασχοληθεί µε το νότιο άξονα της Κρήτης; 'Εχετε φροντίσει
για την εκµετάλλευση του υδάτινου δυναµικού της Κρήτης; Εδώ δύο
οργανισµούς είχαµε, γι' αυτό το σκοπό και τους καταργήσατε
ουσιαστικά και εκείνους.
'Εχετε να παρουσιάσετε έργο για την ολοκλήρωση του βόρειου
άξονα της Κρήτης, τον οποίο εµείς είχαµε προγραµµατίσει µε
εκατόν δύο δισεκατοµµύρια δραχµές στο Β' πακέτο Ντελόρ και τον
διαγράψατε; 'Εχετε να µας πείτε τίποτε για το λιµάνι στη νότια
Κρήτη, για το αεροδρόµιο στη νότια Κρήτη; Τι µεγάλα έργα
υποδοµής έχετε προγραµµατίσει και έχετε κάνει στην Κρήτη; Ποιους
κάθετους άξονες έχετε κατασκευάσει; Τι χρηµατοδοτήσεις έχετε
κάνει για τα Λιµάνια και για τις Μαρίνες στην Κρήτη; Πότε επιτέλους

θα αντιµετωπίσετε το τεράστιο θέµα του Αεροδροµίου Ηρακλείου
αλλά και αλλού;
'Εστω και αργά έχετε υποχρέωση απέναντι σ' αυτό το νησί να
πάρετε κάποια µέτρα, να κάνετε κάποια έργα. 'Εχει ανάγκες
µεγάλες αλλά και δικαιώµατα η Κρήτη.
Και θα ήθελα να συµπληρώσω, κύριε Πρόεδρε, ότι δεν έχει δίκιο ο
Υπουργός για τη διαχείριση των δύο Κοινοτικών Πλαισίων Στήριξης.
Ο προγραµµατισµός και η εκτέλεση των έργων έγιναν επί των
Κυβερνήσεων του ΠΑ.ΣΟ.Κ. Και δυστυχώς και στα δύο Κοινοτικά
Πλαίσια Στήριξης δεν υπήρξε κανένα ενδιαφέρον, δεν υπήρξε
κανένας προγραµµατισµός, καµία χρηµατοδότηση ενός µεγάλου
έργου ανάπτυξης της Κρήτης. Και αυτά πρέπει να τα λέµε. 'Οχι για
κανέναν άλλο λόγο, αλλά µήπως µε την πίεση που ασκούµε όπως
προ ολίγου για να δεχθείτε την ικανοποίηση στο θέµα του
πλεονάζοντος προσωπικού στον ΟΑ∆ΥΚ, θελήσει η Κυβέρνηση
επιτέλους να δείξει κάποιο ενδιαφέρον γι' αυτό το νησί. Για τη Κρήτη
που δεν αξίζει τέτοιες συµπεριφορές και µεταχείρισης από τις
Κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Με αγώνες κατακτάµε τα
δικαιώµατά µας, όπως θα έλεγε ο κ. Αγγουράκης.
Κύριε Σταυρακάκη, έχετε το λόγο. Είναι 15.30' η ώρα όµως και
νοµίζω ότι πρέπει να συντοµεύσουµε.
ΜΗΝΑΣ ΣΤΑΥΡΑΚΑΚΗΣ: 'Ενα λεπτό και όχι γι' αυτό το θέµα, κύριε
Πρόεδρε. Αλλά θέλω να σχολιάσω µία παρατήρηση που έγινε σε
βάρος του συναδέλφου µου Βουλευτή ∆ηµήτρη Θάνου.
Ο κ. Θάνος είναι ένας επιµελέστατος, εργατικότατος και µε στέρεες
απόψεις νέος Βουλευτής που υπηρετεί δυναµικά τις υποθέσεις τις
εθνικές και τις υποθέσεις της περιφέρειάς του. Αυτές τις ηµέρες -και
σήµερα- έχει το βάρος ως ειδικός εισηγητής, έχει το σοβαρό
καθήκον να εισηγείται το φορολογικό νοµοσχέδιο, από τα
σοβαρότερα νοµοσχέδια, τα πιο δύσκολα και που κατά
προτεραιότητα θα απασχολήσουν την Ολοµέλεια µε την έναρξη των
εργασιών της.
Αισθάνθηκα την ανάγκη να κάνω αυτήν τη δήλωση, διότι η
τοποθέτηση που έγινε προ ολίγου από συνάδελφο, θίγει και αδικεί
έναν εξαιρετικό συνάδελφο.
Θεωρώ ικανοποιητική τη λύση που δώσατε, κύριε Υπουργέ, στο
θέµα του ΟΑ∆ΥΚ και του ΟΑΝΑΚ. Και θα προτείνω πάλι όταν
άλλαξε το καθεστώς του ΟΑ∆ΥΚ και του ΟΑΝΑΚ, να το
επανεξετάσετε το καθεστώς ύπαρξης αυτών των φορέων και θα
συνιστούσα να το επεκτείνετε. 'Ηταν ορθότατη η σύλληψή του και
δικαιώθηκε ιστορικά και του ενός και του άλλου οργανισµού και σε
άλλες περιφέρειες της χώρας ως απολύτως αναγκαίο εργαλείο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κ. Γκελεστάθης έχει το
λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, επειδή ο κύριος
συνάδελφος προφανώς αναφέρθηκε σε αυτό που είπα
προηγουµένως, νοµίζω ότι όλα αυτά που είπε δεν έχουν θέση στον
ισχυρισµό το δικό µου.
Ο κυβερνητικός συνάδελφος του ΠΑ.ΣΟ.Κ. του Νοµού Φωκίδας,
ήταν και χθες εδώ στην Αίθουσα συνεδριάσεων και σήµερα. Και
είπα απλώς ότι δεν τοποθετήθηκε σ' αυτό το αίτηµα της
Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης Φωκίδος. Αυτό είναι ένα πραγµατικό
γεγονός και δεν ξέρω τι θέση έχουν αυτά που είπε ο κύριος
συνάδελφος προηγούµενως µε τον ισχυρισµό το δικό µου.
'Ηταν στην Αίθουσα και χθες και σήµερα και δεν τοποθετήθηκε σε
αυτό το σοβαρό θέµα που αφορά τη Φωκίδα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Επί του νοµοσχεδίου αν
έχουµε να πούµε τίποτε άλλο.
Κύριοι συνάδελφοι, δεν υπάρχει κανείς άλλος να µιλήσει επί της
ενότητας των άρθρων 1 έως 15 και εισερχόµαστε στην ψήφισή τους
χωριστά.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 10 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
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ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Συνεπώς το άρθρο 10
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 11 όπως
τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Συνεπώς το άρθρο 11
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 12 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Συνεπώς το άρθρο 12
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 13 όπως
τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Συνεπώς το άρθρο 13
έγινε δεκτό οµοφώνως όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 14 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Συνεπώς το άρθρο 14
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 15 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Συνεπώς το άρθρο 15
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Εισερχόµαστε τώρα στη συζήτηση των τροπολογιών.
Η τροπολογία µε γενικό αριθµό 3152 και ειδικό 135 µε ηµεροµηνία
κατάθεσης 28.9.99 αφορά τον ιό και άλλα πληµµελήµατα ηµών.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό αριθµό
3152 και ειδικό 135;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Να την κάνουµε δεκτή, κύριε
Πρόεδρε.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): 'Ενα λεπτό, κύριοι
συνάδελφοι, µε συγχωρείτε, έκανα λάθος. Η υπ'αριθµόν 3155
τροπολογία αφορά τον ιό και τα άλλα τα του χρηµατιστηρίου.
Επ' αυτής είµεθα σύµφωνοι; Κατά πλειοψηφία;
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΑΝ∆ΡΕΟΥΛΑΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, µόνο µία
κουβέντα.
Για την πρώτη περίπτωση, που αφορά τις ληξιπρόθεσµες, µέχρι 31
Αυγούστου...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): 'Οχι, δεν είναι αυτή.
Ερωτάται, λοιπόν, το Τµήµα: Γίνεται δεκτή η υπ'αριθµόν 3155
τροπολογία;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Συνεπώς η υπ'αριθµόν
3155 τροπολογία έγινε δεκτή κατά πλειοψηφία.
'Ερχοµαι τώρα στη δεύτερη τροπολογία, που αφορά τους Ο.Τ.Α. η
οποία είναι προγενέστερη και γι' αυτό έκανα λάθος. Η τροπολογία
µε γενικό αριθµό 3152 και ειδικό 135 αφορά τα χρέη των Ο.Τ.Α.
Ο κ. Μητσοτάκης έχει το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα

απλώς να πω ότι εγώ τουλάχιστον δέχοµαι την τροπολογία αυτή.
Αποτελεί µια ουσιαστική και πρακτική λύση ενός χρονίζοντος
προβλήµατος. Θα ήθελα µόνο να ξεκαθαρίσω ότι και στο πνεύµα
του κυρίου Υπουργού και της Κυβερνήσεως είναι ορισµένοι δήµοι -
και αναφέροµαι πιο συγκεκριµένα στο ∆ήµο Πειραιώς...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Η
άλλη ψηφίστηκε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Η άλλη ψηφίστηκε.
Ο ∆ήµος Πειραιώς, ο οποίος βρέθηκε χρεωµένος, κρίµασι ας µην
πούµε τίνων, µε δεκάδες δισεκατοµµυρίων -χρωστά παραπάνω
από σαράντα δισεκατοµµύρια- εφόσον δεν µπορεί σε δεκαπέντε
χρόνια να αποπληρώσει, πρέπει να παραταθεί περισσότερο η
προθεσµία. 'Εχετε τη δυνατότητα από το νόµο, όπως υπεβλήθη και
υποθέτω ότι είναι µέσα στις προθέσεις σας.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης): Θα κάνω µία αναδιατύπωση,
κύριε Πρόεδρε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Αν κάνετε µία αναδιατύπωση,
θα είναι καλύτερο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κ. Ανδρεουλάκος έχει
το λόγο.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΑΝ∆ΡΕΟΥΛΑΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, και µόνον η
ανάγνωση αυτής της τροπολογίας δείχνει το οικονοµικό χάλι στο
οποίο βρίσκονται οι Ο.Τ.Α. Και αυτό νοµίζω οφείλεται στην πολιτική
την οποία ασκεί η Κυβέρνηση απέναντι τους, πολιτική η οποία τους
έχει οδηγήσει στη χρεοκοπία.
Εµείς κατ' οικονοµίαν δεχόµαστε την τροπολογία αυτή, για να δοθεί
µία ανάσα, ένα φιλί ζωής στους πνέοντας τα λοίσθια δήµους.
Θα ήθελα να παρατηρήσω ότι, ενώ στην περίπτωση 1β', κύριε
Υπουργέ, δηλαδή, για την εξόφληση των υποχρεώσεων των δήµων
και κοινοτήτων προς τα ταµεία δίδεται το πλεονέκτηµα να
απαλειφθούν οι προσαυξήσεις, εάν λάβει χώρα εφάπαξ καταβολή
µέσα σε πέντε µήνες, δεν δίδετε αυτήν την προθεσµία της εφάπαξ
καταβολής για την πρώτη περίπτωση που αφορά υποχρεώσεις των
δήµων και κοινοτήτων προς την Ε.Υ∆.Α.Π. και το ελληνικό δηµόσιο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης): Είναι µέσα, κύριε συνάδελφε.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΑΝ∆ΡΕΟΥΛΑΚΟΣ: Πού το λέτε; ∆εν λέτε τίποτα.
Λέτε ότι, εφόσον ο οικείος δήµος ή κοινότητα καταβάλλει εφάπαξ
την κυρία οφειλή. Ενώ στην περίπτωση β' λέτε "εφάπαξ µέσα σε
πέντε µήνες από τη δηµοσίευση του παρόντος".
Εν όψει δε του γεγονότος ότι αυτή η εφάπαξ καταβολή θα γίνει
αφού συναφθούν δάνεια από το Ταµείο Παρακαταθηκών και
∆ανείων, οπωσδήποτε πρέπει να βάλετε µία προθεσµία. Τα δάνεια
δεν θα συναφθούν αµέσως µε τη δηµοσίευση του νόµου.
Πρέπει, λοιπόν, οπωσδήποτε να εναρµονιστείτε µε την περίπτωση
β' και να βάλετε µία προθεσµία πέντε µηνών, διότι µέσα στους
πέντε µήνες θα έχει γίνει η διαδικασία συνάψεως των δανείων, ώστε
να εκπληρώσουν εφάπαξ τις υποχρεώσεις τους και να απαλλαγούν
από τις προσαυξήσεις.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Πριν δώσω το λόγο στον
κ. Γκελεστάθη, θα ήθελα να ανακοινώσω στο Τµήµα ότι η αυριανή
συζήτηση της προτάσεως νόµου της Νέας ∆ηµοκρατίας θα
µετατεθεί για άλλη ηµέρα.
Κατά συνέπεια θα συνεχίσουµε το νοµοθετικό µας έργο επί
νοµοσχεδίων σύµφωνα µε τη συµπληρωµατική ηµερήσια διάταξη
που θα κοινοποιηθεί.
Ο κ. Γκελεστάθης έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µε τη ρύθµιση που
γίνεται µε την υπό συζήτηση τροπολογία µε γενικό αριθµό 3152 και
ειδικό 135 των κυρίων συναρµοδίων Υπουργών, βέβαια για να
είµεθα σωστοί δεν γίνεται καµία παροχή προς τους ΟΤΑ, αφού τους
αποστερεί η Κυβέρνηση από τους οικονοµικούς πόρους που θα
έπρεπε να τους έχουν χορηγηθεί. Βέβαια έτσι προέκυψε το θέµα
των πρόσφατων προσαυξήσεων και επιβαρύνσεων που τώρα µε
τον τρόπο αυτό αντιµετωπίζονται.
Αλλά,  κύριε  Υπουργέ,  λέτε  στη  διάταξη  της  παραγράφου  1α
"οι  ληξιπρόθεσµες  µέχρι  την  31η  Αυγούστου  1999
υποχρεώσεις  κλπ.".  Γιατί  δεν  θεσµοθετείτε  από  1ης  Οκτωβρίου
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1999; Αφού το υπό συζήτηση νοµοσχέδιο θα καταστεί νόµος του
κράτους, ασφαλώς µετά το τέλος του Σεπτεµβρίου. Εποµένως θα
πρέπει το "31η Αυγούστου 1999" να γίνει "1η Οκτωβρίου 1999".
Επίσης η διάταξη της παραγράφου 1β που προβλέπει για τις
καθυστερούµενες ασφαλιστικές εισφορές µέχρι 31 Αυγούστου 1999,
να γίνει οπωσδήποτε και εκεί µέχρι 1ης Οκτωβρίου 1999. Το ίδιο
πρέπει να συµβεί και µε τη διάταξη του τελευταίου εδαφίου της
παραγράφου 1β που λέει "οι τρέχουσες απαιτητές ασφαλιστικές
εισφορές από 1η Σεπτεµβρίου 1999 και µετά, καταβάλλονται
κανονικά µέσα στις νόµιµες προθεσµίες". Να γίνει µετά την 1η
Οκτωβρίου 1999.
Επίσης, κύριε Υφυπουργέ Εσωτερικών, πρέπει να δεχθείτε να
διορθωθεί και η διάταξη της παραγράφου 2 που λέει "οι
ληξιπρόθεσµες µέχρι 30 Ιουνίου 1999, υποχρεώσεις των ∆ήµων και
Κοινοτήτων προς τις ∆ΕΚΟ κλπ". Και εδώ πρέπει να γίνει µέχρι 1ης
Οκτωβρίου 1999.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Γ'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΛΟΥΚΑΣ ΑΠΟΣΤΟΛΙ∆ΗΣ)
Ακόµη πρέπει να διορθωθεί και η διάταξη της παραγράφου 4 που
λέει "τα υφιστάµενα µέχρι την 30η Ιουνίου 1999 χρεωστικά
ανοίγµατα των ∆ήµων και Κοινοτήτων κλπ". Και εδώ πρέπει να γίνει
µέχρι την 1η Οκτωβρίου 1999. Εφόσον γίνεται αυτή η ρύθµιση, να
αντιµετωπισθεί το χρονικό διάστηµα µέχρις ότου το υπό συζήτηση
νοµοσχέδιο γίνει νόµος του κράτους.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Αγγουράκης έχει το
λόγο.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, η συγκεκριµένη
τροπολογία αναγνωρίζει ένα µεγάλο πρόβληµα που υπάρχει στην
Τοπική Αυτοδιοίκηση. Το πιο σοβαρό πρόβληµα που υπάρχει είναι
ότι η Κυβέρνηση χρωστάει στην Τοπική Αυτοδιοίκηση ένα ποσό της
τάξης του 1,2 τρισεκατοµµυρίων δραχµών που για διάφορους
λόγους δεν θέλει να το καταθέσει για να καλύψει η Τοπική
Αυτοδιοίκηση τις ανάγκες της.
Επίσης νοµίζω ότι το νοµοσχέδιο αναδεικνύει και ένα άλλο
πρόβληµα. 'Ενα πρόβληµα αν θέλετε κακοδιαχείρισης στην
καλύτερη περίπτωση που υπάρχει σε πάρα πολλούς δήµους.
Εµείς φοβόµαστε ότι µε τον τρόπο που επιχειρεί η Κυβέρνηση να
λύσει το πρόβληµα της οικονοµικής ασφυξίας των δήµων, αλλά και
ζητήµατα κακοδιαχείρισης, θα διαιωνίζεται ένα γνωστό πρόβληµα.
∆ηλαδή ποιο θα είναι αυτό το πρόβληµα; Στην ουσία οι δήµοι
σπρώχνονται σε διαδικασίες δανειοδότησης, αυτό µας λέει ένα
µέρος τουλάχιστον της τροπολογίας. Και µάλιστα θα έλεγα ότι αν
σηµειώσει κανείς και τις προβλέψεις του άρθρου 8, α και β
περίπτωση, κάπως επιβραβεύονται και αυτοί που έχουν κάνει και
τις µεγαλύτερες παραβάσεις όσον αφορά τη σωστή διαχείριση των
οικονοµικών πόρων.
Κατά συνέπεια εµείς δεν µπορούµε να δεχθούµε αυτήν την
τροπολογία.
Θέλω επίσης να σηµειώσω το γεγονός ότι ενδεχόµενη εφαρµογή
της θα επιβαρύνει σηµαντικά το ταµείο του ΙΚΑ όπως λέει η έκθεση
του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους µε επτά δισεκατοµµύρια
(7.000.000.000) δραχµές, τον κρατικό προϋπολογισµό µε εννιά
δισεκατοµµύρια (9.000.000.000) και την ίδια την ΕΥ∆ΑΠ µε ένα
σηµαντικό ποσό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Κεφαλογιάννης έχει
το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Και αυτή η τροπολογία είναι ένα
αποσπασµατικό µέτρο που παίρνει η Κυβέρνηση για να
ανακουφίσει τους ΟΤΑ από τη δυσχερή οικονοµική κατάσταση στην
οποία βρίσκονται. Πολλές φορές η Κυβέρνηση για να φανεί ότι
στηρίζει την Τοπική Αυτοδιοίκηση δίνει αρµοδιότητες, αλλά ποτέ
πόρους. Αντίθετα περικόπτει πόρους από την Τοπική
Αυτοδιοίκηση.
Αποτέλεσµα αυτής της πολιτικής ήταν να φθάσουν οι δήµοι σε ένα
οικονοµικό αδιέξοδο. Βέβαια αυτό το µέτρο ίσως ανακουφίσει ένα
µικρό αριθµό Οργανισµών της Τοπική Αυτοδιοίκησης αλλά το

γενικότερο πρόβληµα της οικονοµικής αυτοδυναµίας των ΟΤΑ ποτέ
µέχρι σήµερα δεν είχε αντιµετωπισθεί µε σωστό τρόπο από την
Κυβέρνηση.
Εµείς στηρίζουµε αυτήν την τροπολογία. Νοµίζουµε όµως ότι θα
πρέπει νοµοτεχνικά αν θέλετε πράγµατι να βοηθήσετε, κύριε
Υπουργέ, την Τοπική Αυτοδιοίκηση να κάνετε την εξής διόρθωση,
διότι λέτε "οι ληξιπρόθεσµες µέχρι την 31η Αυγούστου 1999
υποχρεώσεις ...". Πρέπει να πείτε "οι ληξιπρόθεσµες από τη
δηµοσίευση αυτού του νόµου", διότι τώρα βρισκόµαστε στα τέλη
Σεπτεµβρίου. 'Εως ότου δηµοσιευθεί ο νόµος µπορεί να περάσουν
δύο µήνες. 'Αρα το πεντάµηνο που δίνετε περιορίζεται χρονικά.
Πιστεύω ότι µέσα στο πεντάµηνο θα γίνουν προσπάθειες από τους
υπευθύνους των ΟΤΑ. 'Οµως το χρονικό διάστηµα είναι µικρό. Να
τους δώσετε ένα οκτάµηνο. 'Ολοι θέλουν να εξυγιάνουν τους
Οργανισµούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης των οποίων προϊστανται.
Χαίροµαι γιατί συµφωνήσατε να δώσετε µεγαλύτερο χρονικό
διάστηµα στο ∆ήµο Πειραιώς, του οποίου η οικονοµική κατάσταση -
υπαιτιότητι ποίων, εσείς το γνωρίζετε- είναι όντως τραγική. Το χρέος
του ∆ήµου Πειραιώς υπερβαίνει τα σαράντα δισεκατοµµύρια
(40.000.000.000) δραχµές. 'Αρα αυτά τα χρόνια είναι λίγα για να
µπορέσει να ανταποκριθεί σε αυτές τις υποχρεώσεις. Παράκλησή
µου, λοιπόν, είναι να δώσετε ένα µεγαλύτερο χρονικό περιθώριο
στο ∆ήµο Πειραιώς για να ανταποκριθεί στις υποχρεώσεις του.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κύριος Υφυπουργός
έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης): Ο λόγος που προβαίνουµε σ'
αυτήν τη ρύθµιση έχει ως αφετηρία την κατάσταση η οποία
δηµιουργήθηκε µε την εφαρµογή του προγράµµατος "ΙΩΑΝΝΗΣ
ΚΑΠΟ∆ΙΣΤΡΙΑΣ" και µε τη δηµιουργία νέων δήµων. Υπήρχε ένα
εύλογο αίτηµα από τους νέους δήµους, οι οποίοι λένε ότι µε τη
δηµιουργία των νέων νοµικών προσώπων δεν θα ήταν σωστό να
ξεκινήσουν αυτά τη λειτουργία και τη δράση τους έχοντας την
επιβάρυνση από οφειλές τις οποίες οι πρώην κοινότητες
κουβαλούσαν µαζί τους στη συγκρότηση του καινούριου δήµου.
Υπάρχουν περιπτώσεις δήµων όπου οι οφειλές των πρώην
κοινοτήτων ήταν ιδιαίτερα σηµαντικές και έτσι ακύρωναν ή
εµπόδιζαν σε σηµαντικό βαθµό τη λειτουργία του νέου νοµικού
προσώπου. Η αφετηρία είναι αυτή. Βέβαια δεν θα µπορούσε αυτή η
ρύθµιση να µην περιλάβει και τις περιπτώσεις εκείνες των δήµων
που δεν προήλθαν από συνένωση αλλά που δυστυχώς η κακή
διαχείριση στο παρελθόν ή κάποιες επιβαρύνσεις που να µην
οφείλονται στη λειτουργία των δήµων βάζουν σηµαντικά εµπόδια
στη λειτουργία τους.
'Ετσι προχωρούµε σ' αυτήν τη ρύθµιση όπου δίνουµε τη
δυνατότητα στους δήµους που έχουν δηµιουργηθεί µε το
πρόγραµµα "ΚΑΠΟ∆ΙΣΤΡΙΑΣ" αλλά και τους προϋπάρχοντες
δήµους να προσφύγουν σε δανεισµό από το Ταµείο
Παρακαταθηκών και ∆ανείων µε ένα ιδιαίτερα ελκυστικό επιτόκιο
ώστε να εξοφλήσουν άµεσα όλες τις υποχρεώσεις που
επιβαρύνουν τη λειτουργία τους και ταυτόχρονα να αποπληρώσουν
τις υποχρεώσεις τους σε µια δεκαπενταετή διάρκεια χωρίς να
κινδυνεύσει η τακτική τους λειτουργία. Σ' αυτή τη ρύθµιση συµφωνεί
και η ΚΕ∆ΚΕ. Η υπόθεση της ρύθµισης αφορά το 10% του συνόλου
των δήµων. Κατά συνέπεια το 90% της Τοπικής Αυτοδιοίκησης
λειτουργεί µε έναν τρόπο σωστό. Και πρέπει να σας πω ότι από
1.1.2000 θα εφαρµοστεί το διπλογραφικό σύστηµα στους δήµους
που έχουν από πέντε χιλιάδες κατοίκους και πάνω. Είναι µία
παρέµβαση η οποία θα ενισχύσει τον έλεγχο και τη διαφάνεια στην
οικονοµική διαχείριση των δήµων και που ξέρουµε ότι στο µέλλον
θα αποτρέψει τέτοια φαινόµενα. Επίσης αυτή η ρύθµιση θα
συµπληρωθεί  από  ένα  νοµοσχέδιο  που  ετοιµάζουµε  τώρα  και
που  θα  έλθει  σύντοµα  για  ψήφιση  και  αφορά  την  άσκηση
ελέγχου  και  εποπτείας  στους  ΟΤΑ.  Πρέπει  να  πω  για  µια
ακόµα  φορά  ότι  αποκεντρώσαµε  πολλές  αρµοδιότητες  και
µεταφέραµε  πολλούς  πόρους  στην  αυτοδιοίκηση,  αλλά  το
κράτος  δεν  άσκησε  τα  συνταγµατικά  του  δικαιώµατα  για  να
ασκεί  έναν  έλεγχο  νοµιµότητας  σε  όλη  αυτήν  τη  δραστηριό-
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τητα και σύντοµα αυτό το κενό θα καλυφθεί.
Θέλω να κάνω µερικές αναδιατυπώσεις στη ρύθµιση που συζητάµε
και ξεκινάω από την παράγραφο 1α'. Πρέπει να προσθέσουµε τη
φράση που είπε ο κ. Ανδρεουλάκος "... µέσα σε έξι µήνες από τη
δηµοσίευση του παρόντος". Εδώ, κύριε Κεφαλογιάννη, δέχοµαι την
παράταση για ένα ακόµα µήνα.
Επίσης να διορθώσουµε την παράγραφο 1β' εκεί που λέει εφάπαξ
το ποσό της κύριας οφειλής µέσα σε πέντε µήνες από τη
δηµοσίευση του παρόντος, να γίνεται µέσα σε έξι µήνες από τη
δηµοσίευση του παρόντος.
Και επίσης στην παράγραφο 8 η περίπτωση β' το 25% των
τακτικών εσόδων, γίνεται 20% για να µπορούν να ενταχθούν
περισσότεροι. Στο δεύτερο εδάφιο της παραγράφου 10
αναδιατυπώνεται ως εξής: Σε εξαιρετικές περιπτώσεις το Ταµείο
Παρακαταθηκών και ∆ανείων µπορεί να αποφασίζει τη χορήγηση
δανείων σε δήµους και κοινότητες µε χρόνο εξόφλησης µεγαλύτερο
των δεκαπέντε ετών εάν από την εν γένει οικονοµική κατάσταση του
οικείου δήµου ή κοινότητας προκύπτει ότι µε τον τρόπο αυτό
διασφαλίζεται καλύτερα η οµαλή εξυπηρέτηση του δανείου.
Αυτό αφορά τον Πειραιά όπου µε απόφαση του Ταµείου
Παρακαταθηκών θα µπορεί να υπάρξει ρύθµιση για χρόνο
εξόφλησης του δανείου µεγαλύτερου των δεκαπέντε ετών. Και η
Λάρισα έχει ένα τέτοιο πρόβληµα και πρέπει να υπαχθεί και αυτή.
Μπορούµε, λοιπόν, να προχωρήσουµε στην ψήφιση της διάταξης
που δίνει λύση σε ένα σηµαντικό πρόβληµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Κεφαλογιάννης έχει
το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Η διάταξη αυτή ανακουφίζει τους
ΟΤΑ.
Λέτε εδώ στην τροπολογία, οι υποχρεώσεις των δήµων και των
κοινοτήτων προς ΙΚΑ, ΤΥ∆ΚΥ, ΚΥ∆ΚΥ. Λέτε παρακάτω και για τις
∆ΕΚΟ. 'Ενα µεγάλο πρόβληµα που υπάρχει σε πάρα πολλές
κοινότητες πριν ενταχθούν βέβαια µε το σχέδιο "ΚΑΠΟ∆ΙΣΤΡΙΑ" σε
δήµους είναι οφειλές προς τη ∆ΕΗ. Οι οφειλές προς τη ∆ΕΗ είναι
κυρίως διότι οι κοινότητες αυτές υδροδοτούνται µε άντληση νερού
και η κατανάλωση ρεύµατος είναι σηµαντική.
Στην ιδιαιτέρα µου περιφέρεια υπάρχουν κοινότητες στις οποίες
δυστυχώς η ∆ΕΗ προέβη και σε πράξεις διακοπής του ρεύµατος µε
αποτέλεσµα να µην έχουν να πιουν το καλοκαίρι οι άνθρωποι νερό.
Είναι πάρα πολύ σηµαντική παρενέργεια. Θα ήθελα µια
διαβεβαίωση από την πλευρά τη δική σας ότι τα θέµατα προς τη
∆ΕΗ επίσης θα αντιµετωπιστούν κατ' αυτόν τον τρόπο.
Μάλιστα, θα ήθελα να παρακαλέσω οι διαδικασίες αναλήψεως των
δανείων από το Ταµείο Παρακαταθηκών και ∆ανείων να έρθουν
κατά προτεραιότητα στις κοινότητες ή στους δήµους εκείνους που
κυρίως έχουν χρέη και οφειλές προς τη ∆ΕΗ. Νοµίζω ότι κατ' αυτόν
τον τρόπο πραγµατικά θα ανακουφιστούν αυτές οι παλιές
κοινότητες που βέβαια σήµερα είναι εντεταγµένες στους διάφορους
δήµους.
Επίσης, θα ήθελα να παρακαλέσω να µας πείτε το επιτόκιο σε τι
πλαίσιο περίπου θα είναι µε τη χορήγηση αυτών των δανείων από
το Ταµείο Παρακαταθηκών και ∆ανείων.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ορίστε, κύριε Υπουργέ,
έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης): Κύριε Κεφαλογιάννη, η διάταξη
για τις ∆ΕΚΟ είναι σαφής. Περιλαµβάνει αυτήν τη δυνατότητα να
λάβουν δάνειο και να το αποπληρώσουν όπως ακριβώς
προβλέπεται.
'Οσον αφορά το επιτόκιο, η τελευταία έκδοση των οµολόγων του
ελληνικού δηµοσίου αντίστοιχης διάρκειας είναι 6,90 προσαυξηµένη
κατά µία µονάδα. 'Οπως όµως θα δείτε µέσα έχουµε δώσει τη
δυνατότητα στο διοικητικό συµβούλιο του Παρακαταθηκών να
αναπροσαρµόζει το επιτόκιο ανά εξάµηνο µε βάση την τελευταία
έκδοση που ακολουθείται κάθε φορά. Αυτό σύµφωνα µε την πορεία
που έχουν οι εκδόσεις και µε την πτώση των επιτοκίων που όλοι
αντιλαµβανόµαστε ότι θα είναι µεγάλη από εδώ και πέρα σηµαίνει
ότι ανά εξάµηνο θα έχουν αναρρύθµιση του δανείου αυτού µε βάση
το τελευταίο επιτόκιο και αυτό θα τους διευκολύνει πάρα πολύ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της τροπολογίας µε γενικό
αριθµό 3152 και ειδικό 135.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό αριθµό
3152 και ειδικό 135, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς η τροπολογία
µε γενικό αριθµό 3152 και ειδικό 135 έγινε δεκτή κατά πλειοψηφία,
όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ορίστε, κύριε Ιντζέ.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Κύριε Πρόεδρε, έχω καταθέσει µία
τροπολογία και θέλω να συζητηθεί αλλά υπάρχει µία αταξία. Ο
αρµόδιος Υπουργός απεχώρησε προτού να τελειώσει η συζήτηση
επί του νοµοσχεδίου που παρουσίασε στη Βουλή. Πρέπει να λάβετε
πρόνοια γι' αυτό το πράγµα, κύριε Πρόεδρε. Είναι µία αταξία
κοινοβουλευτική.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): 'Οταν ήταν εδώ ο
Πρόεδρος ο κ. Κακλαµάνης και ρώτησε τον κύριο Υπουργό, ποιες
από τις τροπολογίες θα κάνει δεκτές, είπε ο κύριος Υπουργός ότι θα
κάνει αυτές δεκτές. Τώρα βέβαια έχετε δίκιο, θα µπορούσε να
µείνει.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: ∆εν το άκουσα αυτό.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ: ∆εν το ακούσαµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Θα µπορούσατε να
διαµαρτυρηθείτε, κύριε Ιντζέ.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Κύριε Πρόεδρε, εγώ νόµιζα ότι αρχίζουµε
τις τροπολογίες του Υπουργού και έτσι είναι η τάξη και µετά θα
συζητούσαµε των Βουλευτών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Εν πάση περιπτώσει,
έχετε δίκιο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Κύριε Πρόεδρε, όταν αποχωρούσε
απευθύνθηκα και σε σας και στον ίδιο και λέω, πού πάτε, κύριε
Υπουργέ, έχουµε τροπολογίες. ∆εν το ακούσατε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριε Ιντζέ, συγγνώµη,
εγώ τουλάχιστον δεν αντελήφθην αυτό το πράγµα.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Εποµένως, κύριε Πρόεδρε, τώρα τι να πω;
Να αναπτύξουµε την τροπολογία; Ο παριστάµενος Υπουργός δεν
µπορεί να απαντήσει. Απλώς επισηµαίνω αυτήν την αταξία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): 'Εχετε δίκιο. Απλώς και
εγώ από το Προεδρείο σας λέω ότι έχετε δίκιο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν είναι µόνο δική µου
είναι και άλλων τριών συναδέλφων και της Συµπολίτευσης και της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και εδώ είµαστε όλοι για να την
αναπτύξουµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Εν πάση περιπτώσει και
ένας συνάδελφος Βουλευτής να είναι εδώ, έχει κάθε δικαίωµα να
την αναπτύξει.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Αλλά δεν υπάρχει ο Υφυπουργός.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Αγγουράκης έχει το
λόγο.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, λυπάµαι που ο
κύριος Υφυπουργός δεν είναι εδώ, αλλά έχει συµβεί και το εξής
καταπληκτικό. Ενώ υπήρχε τροπολογία για τον ΟΤΕ για τη µείωση
του χρόνου από έξι σε δύο µήνες -τροπολογία είναι, δεν είναι άρθρο
του νοµοσχεδίου για την ΕΥ∆ΑΠ- ο κύριος Υφυπουργός θεώρησε
σκόπιµο να αναφερθεί σε αυτό και έφυγε, χωρίς να µας δώσει καν
τη δυνατότητα να πούµε τη γνώµη µας. Πάντως και αυτήν την
τροπολογία που αφορά τον ΟΤΕ είµαστε υποχρεωµένοι να την
καταψηφίσουµε, τη µείωση του χρόνου από έξι σε δύο µήνες.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
ερχόµαστε στο ακροτελεύτιο άρθρο.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το ακροτελεύτιο άρθρο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Το ακροτελεύτιο άρθρο
έγινε δεκτό.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Εθνικής Οικονοµίας:
"Ρυθµίσεις θεµάτων της Εταιρείας Υδρεύσεως και Αποχετεύσεως
Πρωτευούσης (Ε.Υ∆.Α.Π.) και άλλες διατάξεις" έγινε δεκτό επί της
αρχής και επί των άρθρων και η ψήφισή του στο σύνολο
αναβάλλεται για άλλη συνεδρίαση.
∆έχεστε, κύριοι συνάδελφοι, στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Τµήµατος και ώρα 15.55' λύεται η συνεδρίαση
για αύριο, ηµέρα Πέµπτη 30 Σεπτεµβρίου 1999 και ώρα 10.00 µε
αντικείµενο εργασιών του Τµήµατος νοµοθετική εργασία: συζήτηση
επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του σχεδίου νόµου του
Υπουργείου Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων: "Ρύθµιση
συνταξιοδοτικών θεµάτων προσωπικού Ε.Ρ.Τ. Α.Ε. και άλλες
διατάξεις", σύµφωνα µε τη συµπληρωµατική ηµερήσια διάταξη που
θα διανεµηθεί.

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ                                                                                    ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


